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Srečno, zadovoljno, uspešno, mirno in zdravo novo leto so 

bile v preteklosti najpogostejše želje ob prehodu v novo leto. 
Razen slednje vse ostale želje vzbujajo letos mešan občutek, 
zvodenel pa je tudi njihov pomen. Srečnih dni in ljudi je vse 
manj, nezadovoljnih vse več. Z novo zdravstveno politiko pa 
je že načeto tudi naše zdravje. Ostalo nam je tako samo še 
upanje, da mora priti dan, ko bo na tej strani Alp zopet 
posijalo sonce.

Upanje ima tudi svoje meje! Če bomo samostojni, bo vse 
drugače, smo poslušali pred letom dni. Pa smo postali samo
stojni. Če nas bo priznala Evropa, tudi to se sedaj dogaja; če 
bomo sprejeli ustavo pa lastninske zakone; teh čejev je 
vedno več. Življenje pa gre svojo pot, naša pot v prihodnost 
pa je vsak dan bolj trnova. Potrpežljivost ni večna, od obljub 
se ne da živeti, je slišati vedno več glasov. In ti glasovi bodo 
še kako pomembni, ko bomo naslednje leto zbirali volilne 
glasove. Braniti prvo zmago je mnogo težje kot jo osvojiti, to 
dobro vedo športniki, ne velja pa samo zanje. Tudi tista Kjer 
se prepirata dva, tretji dobiček ima, je za današnjo rabo. 
Zato, dragi Slovenci, stisnimo si roke za drugačno, strpnejše 
in složno življenje v  letu 1992. Le tako bomo brez sklonjenih 
glav in beraške palice ter z nacionalnim ponosom stopili 
v Evropo 92.

Mnogim dobrim željam v teh dneh se pridružuje 
ustanovitelj, občinska skupščina z izvršnim svetom 
in uredništvo Savinjčana.
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Zakaj težave pri 
telefoniranju?

Že nekaj časa, še posebej 
pa letošnjo jesen, imajo na
ročniki, priključeni na tele
fonsko centralo v  Žalcu, te
žave pri telefoniranju. V PTT 
podjetju Celje nastalo situ
acijo sicer spremljajo in sku
šajo ukrepati, ugotavljajo 
pa. da se je telefonski promet 
v  Žalcu, še posebno tisti zno
traj telefonske centrale Ža
lec, izredno povečal. Hkrati 
prihaja pri najbolj iskanih 
naročnikih (firme, trgovi
n e ...) zaradi premajhnega 
števila telefonskih priključ
kov do večkratnih neuspeš
nih telefonskih klicev, kar

pomeni za centralo jalov 
promet, to je večkratno zase
danje telefonske centrale, ne 
da bi naročniki vzpostavili 
želj eno zvezo.

Do tega prihaja največkrat 
ob slabem vremenu, ob na
kupovalnih mrzlicah in po
dobnih dogodkih, zato velja 
telefonske naročnike opozo
riti, da se drže navodil upo
rabe telefona, in sicer, da po
novno poskušajo vzpostaviti 
zvezo šele po nekaj minutah. 
Na možnost telefoniranja 
vplivajo tudi prometni za
maški na zvezah med centra
lami in zmogljivosti telefon
skih central na višjih ni
vojih.
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Materinstvo -  ni
Ko smo pred letom dni pisali 

o splavu, se nam je to vpraša
nje kazalo kot eno izmed ti
stih, ki so se jih posamezne 
politične stranke posluževale 
zgolj zaradi medsebojnega lo
čevanja. Pa se je naša misel
nost izkazala za popolnoma 
zgrešeno. Sedaj je vprašanje 
svobodnega odločanja o roj
stvu otzrok postalo tista spor
na točka, ki postavlja pod 
vprašaj sprejem nove sloven
ske ustave. Stranke, ki pred
stavljajo tisto politično krilo, 
ki se zavzema za odvzem pra
vice, po kateri lahko ženske 
same odločajo o (ne)rojstvu 
otroka, napovedujejo bojkot 
glasovanja o ustavi.

Nesprejetje ustave pa bi po 
veljavnih predpisih pomenilo,

Lokale na Šlandrovem trgu 
od Lorberja do Kukeca, to je 
od starega Ferralita do križiš
ča, v okolici preše, bo 23. de
cembra po 16. uri obiskoval 
dedek Mraz. Pri tem bo brez
plačno obdarjal otroke z darili 
organizatorjev.

Dedek Mraz pa se bo zadr
ževal v tej ulici že v petek, 20. 
decembra v popoldanskem ča
su, in sicer po 16. uri.

Organizatorji obljubljajo, 
da bodo otrokom pripravili 
pravo novoletno vzdušje, 
hkrati pa ponujajo staršem 
možnost javnega obdarovanja 
njihovih otrok. Če želijo starši 
na tak način obdariti svoje 
malčke, naj pokličejo trgovini
ce v tem mestnem predelu in se 
dogovorijo o načinu obdaritve.

da le te ne bi mogli sprejeti 
vsaj leto dni, kolikor mora 
preteči med dvema glasova- 

' njema o sprejemu ustave. Pa si 
podrobneje oglejmo, kakšno je 
stanje v Evropi, na katero se 
tako glasno sklicujejo veljaki 
zgoraj omenjenih političnih 
strank. Mednarodna primer
jalna raziskava zakonodaje 
s področja umetne prekinitve 
nosečnosti nam jasno pokaže, 
da je vsaj 60 držav v zadnjih 
dvajsetih letih liberaliziralo 
zakone s tega področja. Zad
nja taka država je Belgija, ki je 
imela pred časom splav celo 
prepovedan, sedaj pa so svoje 
mnenje spremenili. V Evropi 
tako trenutno obstajata le dve 
državi, ki splav prepoveduje
ta, in sicer Islandija ter Sever-

Pokličejo ali obiščejo lahko: 
Bistro »KAVAL«; Trgovino 
»ALLSPORT« na številko 714- 
615; Trgovino »M IMA« na 
714-447; Trgovino »F IN AL« 
na 712-534; Hmezad »KME
TIJSKO PRESKRBO« na 713- 
108; Urarstvo »POLAJŽER« 
na 713-425; Prodajalno 
»GOVC« na 713-285; »GA- 
STRO SHOP« na 713-285; Bi
stro »MARJOLA« na 713-285; 
Center »VOFRA« na 714-218; 
Bistro »STAR« na 714-218; 
Trgovino »SPEKTRA« na 714- 
218; Foto »TONICO« na 712- 
252; Trgovino »R-interier« na 
712-505; Trgovino »ALF « na 
714-651; »TOP-SHOP« na 
712-566 in Prodajalno »MOJ
CA« na 714-643, kjer vas pri
čakujejo in se priporočajo.

na Irska. V restriktivm smeri 
se giblje tudi Poljska, kar pa ni 
razumljivo, saj je dokazano, 
da restriktivna zakonodaja 
o abortiranju le tega ne pre
preči. Ženske iz takih držav 
opravljajo abortus v državah, 
kjer imajo liberalnejšo zako
nodajo, močno pa se poveča 
tudi število ilegalnih splavov.

Za primer lahko navedem 
samo Madžarsko, ki je leta 
1950 splav prepovedala, stati
stika pa je zabeležila od 
100.000 do 150.000 ilegalnih 
splavov letno. To nam dokazu
je, da tudi prepoved abortusa 
števila le tega ne zmanjšuje, se 
je pa v takih državah za deset 
odstotkov dvignila smrtnost. 
Če pa si po drugi strani pogle
damo na primer Nizozemsko, 
ki je znana kot država z naj
bolj liberalno urejenim po
dročjem o umetni prekinitvi 
nosečnosti, pa presenečeni 
ugotovimo, da ta država slovi 
še po nečem -  in sicer po naj
manjšem številu splavov v celi 
Evropi. Kako je Nizozemski to 
uspelo? Poleg zelo liberalne 
zakonodaje je razvila zelo do
bro organizirano mrežo social
ne službe, ki se ukvarja z vpra
šanjem materinstva. Tako so 
na voljo nosečnicam (predv
sem mladim dekletom) posve

tovalnice, v katerih se lahko 
pogovarjajo o materinstvu, na 
voljo so materinski domovi, 
kjer lahko mlade matere, ki 
nimajo pogojev, da bi otroka 
vzgajale doma, to opravljajo 
ob strokovni pomoči. Če pa se 
ženska po posvetovanju kljub 
vsemu odloči za splav, ji tega 
tudi opravijo. Ko so jih vpra
šali, kako bi lahko zmanjšali 
že tako nizko stopnjo prekini
tve nosečnosti, so odvrnili, da 
je to možno storiti samo še 
z boljšo kontracepcijo.

Pa smo zopet pri dveh stva-

20. decembra 
Čudežna polja 
za najmlajše

Društvo prijateljev mladine 
Žalec je pričelo letošnje praz
novanje dedka Mraza s film
sko predstavo Medvedki do
brega srca, in sicer v vseh ki
nodvoranah. Osrednja priredi
tev pa bo 20. decembra v os
novnošolskem centru v Žalcu, 
ko bodo najmlajši sprejeli 
dedka Mraza skupaj z ansam
blom Čudežna polja.

reh, ki v slovenski politični 
sceni nekako ne moreta zaži
veti. Umetno prekinitev no
sečnosti, kot izredno pomemb
no manjšinsko pravico, nočejo 
sprejeti iz več razlogov. Tu 
najdemo najprej demagoško 
sklicevanje o odmiranju slo
venskega naroda in o nevarno
sti mešanja z drugimi, večkrat 
manjvrednimi narodi in vera
mi, vera oziroma krščanska 
ideologija pa je tista, ki prepo
veduje uporabo kontracepcij
skih sredstev. Vendar, dragi 
gospodje, s tako dediščino ne 
moremo iti nikamor, ker je 
srednji vek preživet. Če pa 
Evropa pričakuje, da bomo 
morali za milosten vstop biti 
bolj papeški od papeža, pa tam 
tako nimamo kaj iskati. Vrsta 
je na politiki, ki bo pokazala, 
ali se bo zaradi čudne miselno
sti nekje zunaj prodala ali pa 
bo ravnala tako, kot bi morala. 
Zravnano in s trezno glavo.

Pravica do splava je res pra
vica samo manjšega dela pre
bivalstva. A li si bo večina do
volila vzeti to pravico manjši
ni? Bomo videli. Vsekakor pa 
bi bilo pri tem treba vedeti, da 
bodočnost leži v spoštovanju 
manjšin, ne pa v argumentu 
moči večine.

V  PTT podjetju Celje si 
prizadevajo odpraviti ta oz
ka grla. Tako bo omogočila 
posodobitev in razširitev ka
pacitet v  Žalcu tudi pred 
kratkijn dograjena glavna 
telefonska centrala v  Celju. 
V letu 1992 med drugim na
črtujejo, da bodo dogradili 
telefonsko centralo v  Žalcu 
in s tem ustrezno povečali 
medkrajevne povezave. 
Kljub temu, da investicija ni 
majhna, upajo, da bodo na
črte lahko uresničili.

Sedanji situaciji v žalski 
telefoniji so namreč botrova
la prav investicijska sred
stva, ker dodatnih sredstev 
za razvoj nismo zbirali le 
v Žalcu in Šentjurju, med
tem ko so ostale občine zbi
rale sredstva v  ta namen. Po
sledice tega sedaj čutimo 
v obeh občinah, pa tudi 
v PTT-ju.

Polnočn ica na 
G o ri O ljk i

Krščanski demokrati s Pol
zele tudi letos organizirajo po
hod k polnočnici na Goro Olj
ko. Odhod s svetilkami bo 24. 
decembra ob 21.30 izpred 
cerkve na Polzeli. Vabljeni!

Bistro 
Marjola
Šlandrov trg, Žalec

iitfifiJOifi telefon: 063/710-285

želi vesele praznike
in srečno novo leto 1992

B. LOBNIKAR

Tradicija treh generacij
S A M O  Š E  D O  
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Dedek M raz na Šlandrovem 
trgu v Žalcu



Osem novih občin
Kako naj bi bile organizirane bodoče občine, nam je povedal Slavko
Košenina

Če bo ustava sprejeta 
v predvidenem predlogu, bo 
prišlo do precejšnjih spre
memb tudi na področju orga
niziranosti lokalne samoupra
ve. Občin v sedanji obliki in 
obsegu ne bo več, število novih 
občin pa se bo precej povečalo. 
Koliko naj bi jih bilo na ob
močju sedanje žalske občine in 
kako naj bi bile organizirane, 
smo se pogovarjali s sekretar
jem za občo upravo in notranje 
zadeve Slavkom Košenino.

Kdaj bo predvidoma prišlo 
do nove oblike organiziranosti 
lokalne samouprave?

»Najprej mora biti sprejeta 
ustava, naslednje leto pa za
kon o občinah. Nove občine 
naj bi se organizirale v dveh 
do treh letih.«

Kakšne naj bi bile bodoče 
občine?

»Bodoče občine naj bi obse
gale eno ali več naselij, ki so 
povezana s skupnimi potreba
mi in interesi prebivalcev. Ob
čina naj bi imela najmanj tri 
tisoč prebivalcev, sestavljale 
pa naj bi jo krajevne, vaške in 
druge skupnosti.«

Kakšne bodo pristojnosti 
občin?

»Občine naj bi bile pristojne 
za urejanje javnih zadev lokal
nega pomena na področju ure
janja prostora, naselij, komu
nalne dejavnosti, socialnega 
varstva, varstva naravnega 
okolja, gospodarskega na
predka in izvajanja lokalne 
oblasti. Občanom naj bi torej 
občine zagotovile osnovno 
preskrbo z življenjskimi po
trebščinami, zdravstveno in 
socialno oskrbo, osnovno šola-

Slavko Košenina

nje, splošne komunalne in sta
novanjske razmere, prometne 
in druge povezave, pogoje za 
izvajanje občinske dejavnosti 
in izvršne oblasti.«

Kako se bodo občine pove
zovale v regionalne skupnosti?

»Občine naj bi se za urejanje 
zadev širšega pomena povezo
vale v okraje. Okraji naj bi iz
vajali pristojnosti državne 
uprave na prvi stopnji in zago
tavljali povezanost med obči
no in republiko. Ustanovili naj 
bi se na geografsko in gospo
darsko zaokroženih ob
močjih.«

Koliko občin bomo imeli 
v Savinjski dolini?

»Delovna skupina odbora za 
lokalno samoupravo skupšči
ne republike Slovenije predla
ga osem občin, in sicer: Bra
slovče, Griže, Petrovče, Polze-

Po specialnem krajevnem 
repertoriju avstrijskih dežel za 
Štajersko, izdanega na Dunaju 
leta 1918, smo imeli v Savinj
ski dolini naslednje občine: 
Gotovlje, Griže, Petrovče, 
Sv. Pavel pri Preboldu, Sv. Pe
ter v Savinjski dolini, Velika 
Pirešica, Žalec, Gomilsko, 
Polzela, Prekopa, Sv. Jurij ob 
Taboru, Vransko, Sv. Jeronim, 
Marija Beka, Braslovče in 
Grajska vas.

V letu 1939 je bilo v Savinj
ski dolini enajst občin, in si
cer: Gomilsko, Griže, Petrov
če, Polzela, Sv. Jurij ob Tabo
ru, Sv. Pavel pri Preboldu, 
Sv. Peter v Savinjski dolini, 
Velika Pirešica, Vransko, Bra
slovče in Žalec.

Po drugi svetovni vojni je 
bilo v Savinjski dolini deset 
občin, in sicer: Braslovče, Go
milsko, Griže, Petrovče, Polze
la, Prebold, Šempeter, Tabor, 
Vransko in Žalec.

Leta 1955 so se občine zdru
žile v občino Žalec, razen ob
čine Vransko, ki je to storila 
leta 1958.

la, Prebold, Šempeter, Vran
sko in Žalec. To je seveda 
predlog, na osnovi interesov 
občanov in strokovnih uskla
jevanj bodo možne tudi dru
gačne rešitve. O dokončnem 
oblikovanju občin pa se bodo 
občani odločali na referendu
mu. Že sedaj je bilo več različ
nih interesov povezovanja 
krajevnih skupnosti v bodoče 
občine, vodilo pa mora biti 
ekonomska upravičenost.«
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zveze -  da ali ne?Občinske
Ob koncu novembra smo 

prejeli na občinski zvezi kul
turnih in telesnokulturnih 
oranizacij občine Žalec redko 
in presenetljivo pismo. Poslal 
nam ga je sekretariat za druž- 
beno-ekonomski razvoj in fi
nance po sklepu seje izvršnega 
sveta občine Žalec. S tem pi
smom nas po navajanju števil
nih zakonov in drugih predpi
sov s finančnega področja sez
nanjajo o spremembi financi
ranja kulture in športa ter 
o nadaljnji usodi naših dveh 
zvez (enako velja tudi za ob
činsko gasilsko zvezo'

Skozi desetletja smo se 
v ljubiteljskih dejavnostih 
kulture in prosvete ter telesne 
kulture in športa srečevali 
z raznimi sistemi in režimi, 
z raznimi ljudmi, ki so imeli 
več ali manj razumevanja za 
naše dejavnosti. Vse sisteme in 
pritiske smo uspeli preživeti, 
težave premagati in iz bojev 
priti še močnejši. In to priča
kujemo tudi v tem primeru. 
Kajti delujemo na družbenem 
področju pomembnem, za živ
ljenje ljudi, za kulturo in 
zdravje slovenskega naroda, 
za vzvišene cilje razvijanja na
rodne zavesti in drugih vrlin.

Po novem bi naj financirali 
društva iz proračuna občine, 
po predhodno predloženih 
programih. Tak način smo 
imeli doslej tudi v zvezah. Pri 
dodeljevanju sredstev za delo 
društev smo upoštevali pro
grame in dejansko delo z uspe-

Popravek
V sestavku Avgijev hlev 

sem pomotoma obtožil 
zemljiško knjigo v občini 
za najbolj neurejeno knjigo 
v občini. Sele po objavi sem 
ugotovil, da so kataster in 
službe na občini bolj greha 
polne in se zato prizadetim 
opravičujem.

Gregor Vovk

hi. Delovanja društev pa so 
lahko ocenjevali le strokovni 
delavci vključno z ljubiteljski
mi sodelavci v številnih odbo
rih in komisijah. To je vsa leta 
potekalo dokaj demokratično 
in v splošno zadovoljstvo vod
stev društev. Resno dvomimo, 
da bi lahko en upravni delavec 
uspel oceniti in ovrednotiti 
programe več kot sto društev.

Nam, ljubiteljskim pripad
nikom kulturnih in športnih 
dejavnosti, ni vseeno, kakšna 
bo nadaljnja usoda dejavnosti 
in tudi zvez. Več desetletij smo 
skrbeli za usmerjanje posa
meznih dejavnosti. Organizi
rali smo revije, srečanja, tek
movanja in druge prireditve. 
Skupno z društvi smo načrto
vali izgradnjo in vzdrževanje 
objektov. Predvsem pa smo 
povezovali delo društev, jim 
vsestransko pomagali. Skrbeli 
smo za vzgojo kadrov za vode
nje društev in posameznih 
sekcij. Mnoge seminarje smo 
izvedli sami, cesto pa usmerja
li kandidate na regijske in re
publiške oblike usposabljanja.

Vedno smo se morali odloč
no boriti za materialni položaj 
in sploh za družbeno prizna
vanje teh dejavnosti. S sme
lostjo lahko trdimo, da smo 
z delom in uspehi tudi upravi
čili dodeljena sredstva. Danes 
smo lahko ponosni na doseže
ne uspehe, tako v kulturi in 
športu kot zlasti v gasilstvu. 
Sleherni poznavalec naših de
javnosti zagotovo ve, da brez 
trdnejše povezave, enotnosti 
in sodelovanja ne gre. Ob stro
kovnem vodenju in usmerja
nju je potrebno usklajevanje 
tekmovanj, revij in drugih pri
reditev. Th so razpisi in delo 
s sodniki, zapisi in vrsta dru
gih opravil po panogah in po
dročjih.

Društva smo zveze ustano
vila po svobodnih odločitvah, 
predvsem pa iz potrebe po po
vezanosti in že navedenih ci
ljih. Zato ne moremo pristati 
na enostranske odločitve in

ukrepe, saj bi bile posledice 
nepopravljive. Veliko naših 
društev in delovnih teles posa
meznih zvez je že odločno zah
tevalo, da zveze ostanejo, da se 
jim omogoči nemoteno delova
nje v prostorskem in finanč
nem smislu. Zavedati se mora
mo velikega družbenega po
slanstva teh ljubiteljskih de
javnosti, ki združujejo v svojih 
vrstah prek pet tisoč mladih in 
starejših članov.

Od izvršnega sveta pričaku
jemo, da nas boste prihodnjič, 
ko boste spet obravnavali našo 
usodo ali naša področja dela, 
pritegnili k razpravi, da se de
mokratično pogovorimo o teh 
zadevah. Tako ne bo nobenih 
sumničenj, niti očitkov. Kdor 
pa dela, upravičeno želi imeti 
tudi nekaj besede. Prepričani 
smo, da bomo našli sporazum
na in skupna pota. Mi pa si 
želimo predvsem razumevanja 
in pomoči oblasti!

Janez Meglič 
predsednik 

ZKO in PD Žalec

Pomanjkanje
surovin

»Ta čas 37 članski kolektiv 
Tovarne krmil najbolj pesti 
pomanjkanje surovin. Hrvaški 
in srbski vladi sta namreč pre
povedali izvoz žitaric v Slove
nijo. Tovarna rezerv nima, ži
taric pa ni tudi v  republiških 
rezervah. Cena koruze iz uvo
za pa je dražja od domače. Re
publiški vladi smo predlagli 
oprostitev carine. Na ceno kr
mil pa vplivajo tudi visoki 
stroški predelave (energija, re
zervni deli). Zavedamo se. da 
je cena krmil visoka, vendar 
naš delež predelave in pakira
nja je samo 8,8 odstotka skup
ne cene. Seveda si svoj delež 
vzamejo tudi trgovci in cena je 
takšna kot je,« pravi direktori
ca Tovarne krmil, Alenka 
Novak. j k

Zakaj to liko privilegijev in stisk?
»Vesel sem, da imam pred 

sabo takšen parlament, ki se 
svojih težav loteva sicer kritič
no in brez dlake na jeziku, 
vendar pa s prijetnim pogovo
rom,« je dejal predsednik ob
činske skupščine, Milan Dob
nik, udeležencem otroškega 
parlamenta.

V večurnem zasedanju otro
škega parlamenta, ki se je za
čel z nastopom dekliškega no
neta žalske osnovne šole, na
daljeval pa s predstavitavijo

projektne naloge osnovne šole 
Polzela na temo Da bi se bolje 
razumeli, so se otroci lotili šte
vilnih tem.

Med številnimi vprašanji so 
bila najpogostejša o privilegi
jih, socialnih razlikah in sti
skah, s katerimi se srečujejo že 
v šolskih klopeh. In tam, kjer 
mladi ne najdejo razumevanja 
in pomoči, tako v družini kot 
okolju, so pogoji za stranpoti 
toliko večji.

Mladi parlamentarci so za

radi vojnih grozot in želje po 
miru s parolami na stenah 
skupščinske dvorane in petici
jo, ki so jo poslali lordu Ca- 
ringtonu, zaključili zasedanje.

Da se bodo zavzeli za pre
magovanje težav in pomoč 
mladini sta obljubila tudi go
sta, Spomenka Hribar in 
Franci Tratar, predsednik 
SDP, edini udeleženec občin
skih strank na zasedanju otro
škega parlamenta.

jk

Naši poslanci pravijo
Ustava ter zakon o lastni

njenju in zadrugah sta bila 
v zadnjem času osrednji temi 
pogovorov in sporov v republi
ških skupščinskih klopeh. In 
kakšna stališča zastopajo naši 
poslanci?

Majda Oblak: »Moje osebno 
stališče je, da je Ustavo nujno 
sprejeti. Vsebinsko je sprejem
ljivo zadnje predloženo bese
dilo. V določenih členih bi že
lela izboljšave, vendar če je to 
največ, kar je medstrankarsko 
mogoče uskladiti, potem spre
jemam. Določilo 55. člena je 
zadnja možna kompromisna 
rešitev. Na manjše pravice, kot 
so že dosežene, ne bom prista
la, pa četudi bo šlo za vpraša
nje sprejetja Ustave. Če se bo
do stranke na tem členu raz
dvojile, potem gre za druga 
politična vprašanja in bo 55. 
člen le krinka.

Zakon o lastninjenju je po
treben in ga moramo čim prej 
sprejeti. Pred tem je nujno re
šiti oz. se dogovoriti, katere 
boljše rešitve so sprejemljive 
iz različnih besedil zakonov in 
ne verjamem, da to ni možno. 
S strpnim dialogom bo potreb
no sestaviti besedilo, ki bo 
sprejemljivo za vse, ob upošte
vanju ciljev najti najboljše re
šitve za vse gospodarstvo Slo
venije. Popravnega izpita na 
področju lastninjenja ne bo, 
zato ni vseeno, kakšne bodo 
posledice.

Zakon o zadrugah je potreb
no sprejeti in prvih devet po
glavij bi že bilo sprejetih, če 
zakonodajalec ne bi vztrajal 
na X. poglavju. Sprejem X. 
poglavja v tem zakonu pa od
ločno zavračam, ker lastninje
nje predelovalne industrije so
di v zakon o lastninjenju. 
V tem poglavju si je zakonoda
jalec (beri država) vzel pravico 
določiti podjetja, ki postanejo 
last nekoga, da določi seznam 
podjetij, da določi, kdo bo 
lastnik in kolikšen bo lastnin

ski delež novega lastnika.
Zavračam morebitne očitke, 

da sem proti temu, da se za
drugam zagotovi ustrezen 
lastninski delež v kmetijsko- 
predelovalni industriji. Sem 
za to, da se zagotovi delež v vi
šini dejanskega obsega medse
bojnega poslovanja, kar je po 
mojem prepričanju možno 
izračunati.

Delno so to tudi stališča mo
je delegatske baze, saj si po
skušam ob posameznih zako
nih pridobiti mnenje, kar pa ni 
lahko, saj sem delegat indu
strije in rudarstva treh občin.«

Franci Ogris: »Naša nova 
mlada država nedvomno po
trebuje svoj temeljni zakon 
-  ustavo. Poleg državotvornih 
določb mora opredeliti predv
sem splošne družbene cilje, 
usmeritve in vrednote, ki naj 
zagotavljajo vsestranski raz
voj in razcvet vsakega človeka 
posebej in skupnosti kot celote 
in za katere je vredno upati, si 
prizadevati in jih tudi braniti. 
Kar je za podjetje dolgoročna 
usmeritev ali vizija, je za slo
vensko državo ustava. V med
narodnem prostoru pa je usta
va osebna izkaznica, ker jo ta
ko razumem tudi razumem te
žave pri oblikovanju ustavne
ga besedila. Za to ustava ne bo 
samo vsota tistega s čimer se 
vsi strinjamo, ampak kompro
misov in iskanj med željami, 
možnim in še sprejemljivim. 
Ker pa smo tik pred sprejetjem 
nove ustave me moti dvigova
nje prahu in izgubljanje ener
gije le ob znamenitem 55 čle
nu. Škoda. Ustava ima namreč 
173. členov in v njih je še mar
sikaj vrednega vsaj tolikšne 
razprave. Sicer pa sem za čim
prejšnje sprejetje ustave, toda 
ne za vsako ceno.

Lastninjenje je temeljni po
goj za vzpostavitev normalne
ga delovanja demokratične 
družbene ureditve tržnega go
spodarstva, in neobhoden pro

ces uveljavljanja ekonomske 
demokracije. Cilji ekonomske 
preobrazbe morajo biti pra
vični. Zavlačevanje sprejetja 
zakonov pa je škodljivo za na
rodno gospodarstvo in državo. 
V mnogočem pa se mi ponuja 
vzporednica z institutom de
dovanja, kjer je težko postaviti 
objektivna in pravična merila 
za delitev premoženja. Pri 
lastninjenju pa je poleg pra
vične delitve treba misliti tudi 
na učinkovitost tržnega go
spodarstva. Zavedat se mora
mo, da je to enkratno dejanje, 
brez popravnega izpita, za to 
razumljivo povzroča mrzlico. 
Moje stališče je, da je treba 
zagotoviti vsem enaka izho
dišča. Nihče niti država, ne 
more imeti prednosti pri last
ninjenju. To pa pomeni znebiti 
se bremena »minulega dela« in 
razdeliti delnice tudi med dr
žavljane RS v določenem de
ležu.

V našem zboru smo zakon 
o zadrugah že sprejeli. Tudi 
sam sem glasoval zanj.

Vsa pogostejša prerekanja, 
prerivanja in tudi podtikanja 
na slovenski politični sceni že 
napovedujejo predvolilni boj. 
Očitno nekateri za to ne izbi
rajo več sredstev. Zato velja 
biti pozoren, ne le na besede in 
programe ampak tudi posa
meznike.«

Časopis Savinjčan izdaja 
ČZP »Savinjski občan« 
p.o., Žalec, Heroja Staneta 
1. Telefon: 063/711-433, 711- 
451. Fax: 711-433 
Ustanovitelj in izdajatelj: 
Skupščina občine Žalec 
Predsednik izdajateljskega 
sveta: Milan Dobnik 
Uredniški odbor: Franci
Žagar (glavni urednik), Ja
nez Kroflič (odgovorni 
urednik), Janez Cukjati, 
Nataša Jan. Brane Lobni- 
kar, Darko Naraglav, Jasna 
Rode, Darko Rudi, Adi 
Vidmajer
Vodja dopisništva: Vladka 
Cerovšek
Lektorica: Mojca Nahtigal 
Naklada 13.000 izvodov 
Tisk: D. P. Delo, Tisk časo
pisov in revij, p. o., Ljublja
na, Titova 35.
Tehnično urejanje: NT & RC 
Po sklepu RK za informira- 
nje št. 23-91 je Savinjčan 
oproščen TPD.



JANEZ JANŠA V OBČINSKI MATIČNI KNJIŽNICI ŽALEC

Nobena vojna ni bila nikomur 
poklonjena, tudi naša ne

Na povabilo SDZ-Demokratske stran
ke iz Žalca se je v občinski matični knjiž
nici mudil obrambni minister R Sloveni
je Janez Janša. Pogovor je vodil predsed
nik SDZ Žalca in skupščine prof. Milan 
Dobnik.

V uvodnem delu je Janez Janša podal 
kratko informacijo o sedanjem obramb
nem stanju. Povedal je, da so jugogene- 
rali mislili, da v Sloveniji ne bo odpora, 
še več, pričakovali so, da bomo pred tan
ki in srbohordo bežali proti zahodu. Ta
ko so se obnašali tudi mediji, saj so misli
li, da se bo vojska le sprehodila po Slove
niji. Nekateri celo govore, da nam je bila 
vojna podarjena, kar pa ne drži. Vojno 
smo dobili, ker smo obvladovali vojaške 
načrte, kakor tudi sramoten Markovičev 
načrt, ki je hotel na silo obdržati skupaj 
Jugoslavijo, na čelu katere pa naj bi bil 
ravno on. Res pa je, da nismo mogli pred
videvati mednarodnega oziroma tujega

reagiranja po sprejeti brionski deklara
ciji. Očitajo nam, da nismo ravnali prav, 
ker smo oviranje vršili tudi s tovornjaki 
in je zaradi tega nastala večja škoda. V to 
smo bili prisiljeni, saj nismo imeli 
ustreznih ovir, kot jih imamo danes. Oči
tajo tudi. da so oficirji vedeli, kje bodo 
ovire, kar je normalno, saj so tudi oni 
planirali oviranje na komunikacijah. Po
slušalci, ki so do zadnjega kotička napol- 
niki knjižnico, so ministra zasuli s ku
pom vprašanj. Povedal je tudi. zakaj in 
kako so bili zajeti nekateri oficirji KOS- 
a. ki so bili vrinjeni prek Madžarske. Na 
vprašanje, ali številni oficirji, ki so ostali 
v Brežicah, lahko ogrožajo Slovenijo, je 
povedal, da ne, vprašljiva pa je njihova 
zaposlitev, saj se pojavlja presežek ka
drov v nekaterih specialnostih. Kar se pa 
tiče poveljujočega kadra, se bo le ta v bo
doče šolal na Obrambni fakulteti. Z de
lom bo pričela tudi šola za podčastnike,

v katero bodo sprejemali le kadre s kon
čano srednješolsko izobrazbo.

Na vprašanje, kako je s protizračno 
obrambo, je odgovoril, da nimamo dovolj 
protizračnih raket, zato bodo v začetku 
stroški za TO nekoliko večji, dokler se ne 
bomo ustrezno opremili, kar pa je nujno 
za vsako novo državo. Kar se tiče stran
karstva, pa je povedal, da je škodljivo 
vsako drobljenje, zato tudi upa, da bodo 
na naslednjih volitvah tri vodilne stran
ke dobile 51 odstotkov glasov, s čimer bo 
tudi parlamentarno odločanje uspeš
nejše.

Po srečanju je predsednik skupščine 
prof. Milan Dobnik gostu podaril umet
niško sliko domačina, akademskega sli
karja Rudija Španzla, gostiteljica, vodja 
knjižnice, ga. Anka Krčmar pa je gostu 
zaželela srečno novo leto, kar so prisotni 
pozdravili s ploskanjem.

I. Jurhar

INTERVJU Z DIREKTORJEM O D O N O M  SIMONIČEM

O stanovanjski problematiki
Stare stanovanjske samoupravne interesne skupnosti ni 

več. Namesto nje je nastalo novo mešano podjetje, ki je bilo 
izoblikovano na podlagi nove stanovanjske zakonodaje. 
Podjetje so ustanovili občina in dva bivša delavca stano
vanjske skupnosti. S tem je bilo omogočeno, da so delavci 
bivše stanovanjske skupnosti še naprej zaposleni in se niso 
pridružili vrsti brezposelnih. Nova stanovanjska zakonodaja 
prinaša mnogo novosti in sprememb. V pogovoru z direktor
jem novega podjetja Odonom Simoničem smo spregovorili 
o njihovem podjetju, nalogah, ki jih čakajo. °  organizirano 
sti stanovalcev in lastnikov stanovanj, o toplovodnem sistemu 
v Žalcu in še o čem.

»Občina, ki je lastnik 40 od
stotkov stanovanjskega fonda, 
bi lahko na tem področju za
poslovala le pet do šest delav
cev, vsi ostali delavci bivše sa
moupravne stanovanjske 
skupnosti pa bi morali delo 
iskati drugje. Ker je bilo po
trebno od ostalih lastnikov 
stanovanj pridobiti ta stano
vanjski fond. smo ustanovili 
mešano podjetje, ki naj bi za
gotovilo delo vsem ostalim de-' 
lavcem. V tem smislu sva dva 
zaposlena delavca prevzela 60 
odstotkov podjetja. Gre za 
povsem novo podjetje in na
jemno pogodbo. Vsi prostori in 
zgradba so še naprej v lasti 
občine. Pogodba o upravljanju 
in najemnih prostorih pa je 
sklenjena za dobo petih let. Na 
osnovi nove stanovanjske za
konodaje je firma registrirana 
od 18. avgusta tega leta. S pri
pravami na to pa smo prišli že 
lansko leto v mesecu oktobru. 
Pogodba je podpisana in naj
kasneje s 1. januarjem bomo že 
lahko začeli delati na terenu,« 
nam je uvodoma povedal Odon 
Simonič.

Pred vami je veliko nalog, 
prav bi bilo, če o njih poveste 
kaj več, saj bo v tem prehod
nem obdobju vrsta težav in ne
jasnosti. ki jih s seboj prinaša 
nova stanovanjska in lastnin
ska zakonodaja.

»Mi, kot upravljala, smo le 
storitveno podjetje. Naša na
loga je prvenstveno upravlja
nje s stanovanjskim fondom. 
Se pravi, da zbiramo sredstva 
za vzdrževanje in se v okviru 
tega dogovarjamo z lastniki, 
da približno 30% od mesečne 
najemnine prispevajo za vzdr
ževanje oz. da ta sredstva 
združujejo v našem podjetju. 
Naša naloga pa je organizira
nje vzdrževanja. Mi bomo do
bivali z? vsa potrebna dela 
ustrezne obrtnike in opravljali 
vsa dela, ki so potrebna za 
redno vzdrževanje objektov. 
Druga naša naloga je, da 
v skladu z dogovorom z lastni
ki predlagamo, kakšna naj bo 
višina najemnine. Lastniki pa 
lahko seveda sami oblikujejo 
višino le-te. Po novi zakono
daji je to mogoče, vendar je 
zgornja meja določena s t.i.

neprofitno najemnino. To na
jemnino pa bo predpisala re
publika v začetku prihodnjega 
leta, bo pa po dosedanjih izra
čunih trikrat večja od sedanje 
stanarine, ki je v veljavi v žal
skem stanovanjskem gospo
darstvu. Prav tako bo naša na
loga vodenje točnih prihodkov 
in odhodkov za lastnike, ki bo
do imeli pri nas vloženi stano
vanjski fond. Na ta način se bo 
točno vedelo, koliko je bilo 
zbranega denarja iz najemnine 
za posamezno hišo, blok in 
druge prostore in koliko je bilo 
v te objekte vloženo. Lastniki 
bodo vedeli, katera hiša prina
ša izgubo oz. v katero vlaga 
več denarja, kot ga zbere z na
jemnino. Se zlasti pa se lahko 
to dogaja pri starejšem stano
vanjskem fondu, kjer so po
pravila pogostejša. Lahko pa 
rečemo, da smo se v preteklo
sti, v bivši SIS, obnašali go
spodarno in smo kritične stva
ri (strehe, kotlovnice, toplo
vodne sisteme itd.) toliko sani
rali, da vsaj v naslednjih letih 
ne bi smelo biti večjih vzdrže
valnih del na tem področju.«

S spremembo stanovanjske 
zakonodaje prihaja tudi do 
sprememb pri organiziranju 
stanovalcev. Kako torej v bo
doče s tem?

»Lastnikom zakonodaja da
je zelo veliko možnosti pa tudi 
obveznosti. Lastnik poslej de
jansko odloča o tem, kaj bo 
s stanovanjem naredil. Lahko 
ima v njem najemnika ali pa 
pušča stanovanje prazno. Od
ločitev in presoja, kako bo na
redil, je sedaj njegova. Etažni 
lastniki v blokih pa imajo več
je možnosti v tej smeri, da de
jansko s pogodbo o upravlja
nju dobijo tudi pogodbo, s ka
tero bo določeno, kako se bo 
upravljalo s skupnimi prostori 
bloka. Doslej so si skupne pro
store večinoma lastili hišni 
sveti, jih dajali v najem itd. 
Sedaj pa se bodo lastniki sta
novanj. ki bodo organizirani 
po hišah v zbore lastnikov, do
govorili. v kakšne namene in 
zakaj se bodo uporabljali 
skupni prostori, skupne na
prave in skupno zemljišče.

Odon Simonič

Možna bo tudi odprodaja, ven
dar se morajo s tem strinjati 
vsi lastniki stanovanj v etažni 
lastnini, drugače tega ni mo
goče izpeljati. Obveznost last
nikov pa je, da skrbijo za mi
nimalno vzdrževanje stano
vanj. Najemnik bo imel mož
nost pritožbe, če stanovanja ne 
bodo ustrezno vzdrževana. 
Etažni lastnik mora prispevati 
svoj delež za vzdrževanje, ki se 
bo oblikoval na podlagi neto 
stanovanjske površine, katero 
ima v celotnem bloku oz. 
hiši...«

V prehodnem obdobju za
pletov in nejasnosti prav goto
vo ne bo manjkalo. Kako vi, 
kot direktor, gledate na per
spektivo vašega podjetja?

V sedanji fazi, do konca leta, 
še vse teče po stari stanovanj
ski zakonodaji. To pomeni, da 
se sredstva še zmerom zbirajo 
na posebnem računu pri ob
činski skupščini in se namen
sko uporabljajo za stanovanj
ske namene. S prehodom na 
novo zakonodajo pa se bo do
gajalo, da bodo določeni last
niki del stanarine oz. bodoče 
najemnine imeli zbrane po 
stari zakonodaji, del najemni
ne pa po novi zakonodaji. 
V hišah, kjer bo sklenjena po
godba o upravljanju, se bodo 
že naslednji mesec odvajala 
sredstva lastnikom od najem
nine za te namene. Tam, kjer 
tega ne bo, pa bodo zbirali 
sredstva še po starem načinu. 
Glede perspektive podjetja pa 
lahko rečem, da smo podjetje, 
ki izhaja iz bivše SIS in imamo 
zato določeno prednost. Le-ta 
se nanaša na znanje, ki ga na 
tem področju že imamo, na re
gister stanovanjskega fonda, 
na podatke, na ljudi, ki na tem 
področju delajo že vrsto let 
itd. Skratka,, poznamo vsako 
hišo, ljudi v njej, vemo, v kakš
nem stanju je, kaj je treba

v njej narediti, kakšni proble
mi nas čakajo in še bi lahko 
naštevali naše prednosti.

Smo v fazi odkupa stano
vanj. Vsi tisti, ki bodo imeli 
možnost, bodo stanovanja ku
pili, kako pa bo s tistimi, ki 
tega ne bodo mogli oz. kako bo 
s solidarnostjo v bodoče?

»Ta bo obstajala tudi v bo
doče. Občina bo še vedno dolo
čen vir sredstev iz proračuna 
namenjala za izgradnjo soli
darnostnih stanovanj. Obsta
jal pa bo tudi sistem subvencij, 
ki zajema približno eno tretji
no sredstev solidarnosti. Sub
vencije bodo namenjene tistim 
družinam, ki ne zmorejo pla
čevati najemnine oz. sedanje 
stanarine. Razlika bo le v tem, 
da se bodo subvencije vodile 
na Centru za socialno delo, 
kjer že sedaj dodeljujejo razne 
pomoči, tako da bo mogoče na 
enem mestu spremljati, koliko 
in kakšne pomoči je deležna 
kakšna družina ali posamez
nik, česa doslej ni bilo. Razen 
tega pa je predvideno, da lah
ko občina zahteva za te pomo
či dodatna sredstva iz republi
ke, seveda po določenih pogo
jih in izračunih. Ta sredstva 
pa bodo namenjena samo dru
žinam, posameznikom, ki bo
do imeli potrdilo Centra za so
cialno delo, da so socialno 
ogroženi. Oblikoval pa se bo 
tudi stanovanjski sklad, v ka
terega se bo stekal določen del 
sredstev od najemnin. Le-ta 
bo namenjen za izgradnjo soli
darnostnih stanovanj, za daja
nje kreditov mladim družinam 
za nakup stanovanj in podob
ne namene...«

Kako je s toplovodnim 
omrežjem v Žalcu in kdaj bodo 
novi porabniki priključeni 
nanj?

»V  letošnjem letu smo toplo
vodno omrežje pripeljali v hi
še, naslednje leto pa se bodo 
porabniki priključili'na njega. 
To pomeni, da bodo to zimo že 
kurili po starem. V prihodnje, 
ko bo vzpostavljen ta toplo
vodni sistem, pa bodo morali 
lastniki stanovanj od pobrane 
najemnine prispevati svoj de
lež. Potrebno bo še urediti 
priključke, odstraniti stare 
kotlovnice in urediti vse po
trebno, da bo ta toplovodni si
stem vzpostavljen, kot si vsi 
skupaj želimo. Mislim, da smo 
ujeli še zadnji vlak in povezali 
ogrevanje v centralni sistem, 
s tem pa tudi bistveno pripo
mogli k zmanjšanju onesnaže
vanja Žalca v času kurilne se
zone.«

Darko Naraglav

Razvoj ni naklonjen 
delavcem

Da bi seznanili vodstvo Svobodnih sindikatov o tež
kih razmerah delavcev SIP-a. se je njihov sindikat 
sestal z Dušanom Semoličem, Albertom Vodovnikom. 
Fortom Turkom, seje pa se je udeležil tudi direktor 
Rafko Končina.

»Vaši problemi in težave so povsem podobni tistim, 
s katerimi se slovensko delavstvo sedaj srečuje. Neza
dovoljstvo je doseglo že kritično mejo, na to že nekaj 
časa opozarjamo republiško vlado. Zavedamo se 
objektivnih težav, načrtovan razvoj pa ni naklonjen 
delavcem, za kar je odgovorna sedanja vlada. Delav
cem ni naklonjena zdravstvena in pokojninska zako
nodaja. Zamrznjene so plače, ne pa tudi cene, in še bi 
lahko naštevali, zato je razumljivo, da delavci z 200 
DEM že dolgo niso več zadovoljni. Naš sindikat opo
zarja vlado in parlament, vendar posluha za to ni. 
Kolektivnih pogodb v večini primerov ne spoštujejo in 
vedno več je sporov s sindikalnimi zaupniki. Solidar
nost in pomoč, ki jo razvijamo v sindikatih, ni več 
učinkovita,« je sindikalnim zaupnikom dejal predsed
nik Svobodnih sindikatov, Dušan Semolič.

»Tako kot vsa kovinska industrija je tudi SIP v teža
vah. Izguba jugoslovanskega trga, manjša kupna moč, 
monopoli, ki jih imamo tudi v Sloveniji, plačilna 
nedisciplina, vse to nas je pripeljalo v sedanje težave. 
Kljub temu nismo posegli po ukrepih tehnoloških pre
sežkov. Zato tudi kolektivne pogodbe ne moremo ures
ničevati, redno pa še izplačujemo osebne dohodke,« je 
pojasnil razmere direktor, Rafko Končina.

Udeleženci sestanka so sprejeli skupno sporočilo 
slovenski vladi, v katerem so zapisali, da delavci ne 
bodo več mirni.
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Se prazniki v trgovinah še 
poznajo kot nekoč?

Za nami je že praznovanje drugače iskanega blaga v tem 
Miklavža, bližajo pa se božični času, smo letos prodali občut- 
in novoletni prazniki. Žani- no manj. Vendar pa, kot kaže, 
malo me je, če se praznina nekateri še vedno imajo denar, 
v žepih potrošnikov pozna tu- zato lahko ob praznikih, ki so 
di v takšnem času, zato sem pred nami, pričakujemo neko- 
povprašala v nekaterih žalskih liko večjo potrošnjo bolj dra- 
trgovinah, kako je s prodajo gih dobrin, kot so na primer 
v teh predprazničnih dneh. kreme, parfumi in tudi obla-

Viljana Brinovec, lastnica čila. 
parfumerije Saghar: Pri nas za Greta Amureht, poslovodja 
nedavno Miklavževo ni bilo Enote 2 Savinjskega magazi- 
navala, saj nimamo primernih na: Pri nas je prodaja glede na 
artiklov, pa tudi prave pred- prejšnje čase zelo skromna in 
praznične nakupovalne mrzli- tudi za Miklavževo ni bilo do- 
ce še ni. Malce večji naval pri- sti bolje. Največ smo prodali 
čakujemo po desetem decem- sadja in sladkarij -  tega pač, 
bru. Seveda smo pripravljeni kar imajo otroci najraje. Ima- 
na nekoliko povečan promet, mo že pripravljenih precej no- 
ampak pozna se, da je kupna voletnrh okraskov in vsega, 
moč manjša kot prejšnja leta, kar spada zraven, vendar jih 
ljudje pa so tudi bolj premi- za zdaj še nihče ne kupuje, 
šljeni pri svojih nakupih. Naj- V večjih količinah ljudje ku- 
bolj gredo v promet parfumi, pujejo le še hrano, pa še to le 
dekorativna kozmetika in pa na akcijskih prodajah, če je le 
pripravljena darila, s katerimi mogoče. Kaže, da se mora vsak 
skušamo našim strankam pri- ubadati s pomanjkanjem de- 
skočiti na pomoč. Možje še narja in prazniki se ne razli- 
vedno radi kupijo kakšno ma- kujejo preveč od delavnikov, 
lenkost za ženske, zato jim pri Marjana Privšek, lastnica 
izbiri tudi svetujemo. trgovine Mirna: Pri nas zaen-
Franc Gostinčar, poslovodja krat še ni opaziti kakšnega 
blagovnice Savinjka: Promet, pretiranega predprazničnega 
lahko rečem, je na splošno navdušenja ah nakupovalne 
upadel za skoraj polovico, mrzlice. Zdi se mi, da imajo 
V naši trgovini je bil Miklavž ljudje že v vsakdanjem življe- 
na obisku, zato je bil izkupi- nju dovolj problemov z denar- 
ček kar precejšen, vendar lah- jem, saj opažam, da gredo 
ko rečem, da je v primerjavi v promet pretežno izdelki, kjer 
s prejšnjimi leti razlika je cena res konkurenčna. Mal- 
ogromna. Že ob običajnih de- ce se tudi pozna, da 29. no- 
lovnih dneh opažam, da ljudje vember ni več praznik. Nekaj 
kupujejo le najosnovnejše smo prodali za Miklavževo... 
-  pretežno hrano, pa še to le za Sicer pa-imamo za novoletni 
sproti. Včasih so ob praznikih naval že pripravljene okraske, 
bile trgovine polne ljudi, ki so Upam, da se bo povpraševanje 
se zalagali z vsem mogočim, povečalo vsaj po dvajsetem 
sedaj pa kupujejo le še manjše decembru, 
stvari. Kupijo raje perilo, ker Majda Aristovnik, Samopo- 
si verjetno ne morejo več pri- strežna na Cankarjevi ulici: 
voščiti drage konfekcije, vča- Seveda se ob vsakem takšnem 
sih so se v zimskem času pro- prazniku, kot je novo leto ali 
dajale smuči in smučarska božič, prodaja malce poveča, 
oprema, sedaj pa ne več. Robe V promet gredo pretežno pre
je dovolj in božični naval še hrambeni artikli, vendar že 
pričakujemo, vendar se nam nekaj let prazniki niso več ti- 
obetajo bolj slabi časi. sto pravo. Kaže, da je s kupno

Anica Kumer, poslovodja močjo upadlo tudi praznično 
v veleblagovnici Nama: Za razpoloženje, sa'j nekako ni 
Miklavža smo imeli kar precej več pravega prednovoletnega 
prometa, vendar se prodajajo vzdušja, ljudje so dosti bolj za- 
predvsem standardni artikli: morjeni. Pri nas se bolj kot 
sladkarije, fige, mandarine, prazniki poznajo plačilni dne- 
parklji in podobno. Število vi, ko vsakdo nakupi malce 
strank ni kaj dosti upadlo, am- več, konec meseca pa je proda- 
pak ljudje kupujejo količinsko ja spet zmanjšana. Ljudje radi 
manj. Prej so vsi kupovali pol- izkoristijo bone in kupijo kaj 
kilske čokolade, sedaj pa od- večjega, vendar pa se mi zdi, 
hajajo iz trgovine le z manjši- da bo tudi praznična potrošnja 
mi sladkarijami. Tudi slikanic, precej odvisna od cen. 
barvank in otroških knjig, Dominika Sambolič



POGOVOR Z M ILANOM  DOBNIKOM, PRVIM ČLOVEKOM SDZ-NS

Novo -  staro strankarstvo
novati konfliktna, saj do res- ne obljube. Slovenski fantje 
nih konfliktov ni prihajalo, sedaj lahko služijo vojaški rok 
Nas pa je taka sestava občin- v Sloveniji, pri čemer pa so 
ske skupščine, ko ima Demos upoštevana vsa v Evropi spre- 
res le minimalno večino, pri- jeta merila s tega področja, saj 
pravila do tega, da tako opozi- se je vojaški rok skrajšal in 
cija kot pozicija delujeta kon- tudi demokratiziral. Postali 
struktivno in pri odločanju do smo suverena država, v bližnji 
neke mere sodelujeta.« prihodnosti pa se nam obeta

Po sprejetju nove slovenske tudi mednarodno priznanje, 
ustave bodo verjetno razpisa- To pa je za mnoge naše držav
ne druge parlamentarne voli- ljane zelo velik dosežek.« 
tve. Verjamete, da se vam bo
uspelo obdržati na oblasti? Mislite, da bo vaši stranki

»Ljudje se bodo v nastali si- uspelo ostati na oblasti oz. se ji 
tuaciji, katere glavni pokaza- nekoč obeta ponovna vrnitev 
telj je ekonomska kriza lahko na oblastniške pozicije? 
obrnili tudi proti sedaj vlada- »Osebno sem prepričan da 
jočim strankam. Vedenje volil- nam b° to uspelo. Sicer pa bo- 
cev je nepredvidljivo. Res pa je videli, kako se bodo odlo- 
tudi, da je vladajoča garnitura čil* volilci.« 
izpolnila skoraj vse predvolil- B. Lobnikar

FRANC TRATAR PO N O VN O  PREDSEDNIK SDP

vredno življenje

Pred dobrim mesecom je 
slovensko javnost pretresla 
prva resna afera, ki je imela 
izvor znotraj političnega 
ustroja Demosovih strank. Na 
kongresu SDZ, ki so ji včasih 
rekli tudi stranka visokih izo
bražencev, je prišlo do razko
la. Skupina okoli zunanjega 
ministra dr. Dimitrija Rupla se 
je poslovila in ustanovila novo 
Demokratsko stranko, ki ji 
trenutno načeluje notranji mi
nister Igor Bavčar, na kongre
su pa je ostal ostanek SDZ, ki 
si je nadel še narodni predikat, 
tako da sedaj na slovenski po
litični sceni deluje staro -  no
va stranka pod vodstvom pra
vosodnega ministra dr. Rajka 
Pirnata. Slovenska demokra
tična zveza -  Narodna demo
kratična stranka pa je prisot
na tudi v občinskem politič
nem prostoru. Za vas smo se 
odpravili na klepet z njenim 
prvim človekom, profesorjem 
Milanom Dobnikom, sedanjim 
žalskim županom.

Gospod Dobnik, kaj pravza
prav je SDZ -  Narodna demo
kratična stranka? Nova ali 
stara stranka?

»Slovenska demokratična 
zveza -  Narodna stranka v bi
stvu ni nič novega v sloven
skem političnem prostoru, to 
je tista Slovenska demokratič
na zveza, ki je bila prva prava 
politična stranka pri nas. Smo

Milan Dobnik
pa na kongresu dodali še diugi 
del imena, se pravi SDZ -  Na
rodna demokratična stranka, 
saj smo hoteli poudariti po
men naroda v političnem živ
ljenju. Naš osnovni cilj ostaja 
demokracija in samostojna dr
žava, utemeljena na suvereno
sti slovenskega naroda.«

V republiki je prišlo do raz
cepa. Kako se le-ta kaže na 
občinski ravni?

»Na občinski ravni do razce
pa ni prišlo, tako da ostajamo 
enotni, saj nismo doživeli no
benega večjega pretresa. Sicer 
pa je v naši stranki registrira
nih okoli 50 članov, od katerih 
jih na sestanke hodi približno

polovica, kar pa je po mojem 
mnenju podobno stanju 
v ostalih političnih strankah 
v občini Žalec.«

Še ena stranka si lasti gene
zo iz SDZ, in sicer Demokrat
ska stranka. So se demokrati 
že pojavili tudi v žalski občini?

»Demokratske stranke
v žalski občini zaenkrat še ni. 
Se pa je del članstva na minu
lem kongresu odcepil in usta
novil to stranko, ki je veliko 
bolj levo orientirana. Včasih 
so še veliko bolj levičarski, kot 
SDP-jevci.«

Demos v žalski občini vlada. 
Vendar je bilo vladanje vedno 
težavno, saj ima samo mini
malno večino. Kako ste se zna
šli v tej konfliktni situaciji?

»Situacije ne bi mogli ime-

Človeka
V Grižah so se zbrali člani 

Stranke demokratične preno
ve na volilni konferenci. Oce
nili so delo v preteklem ob
dobju, sprejeli programska 
izhodišča, za predsednika 
stranke pa ponovno izvolili 
Francija Tratarja.

»Po volitvah je naša stranka 
doživela velik osip članstva. 
Zapustili so nas tudi nekdanji 
vodilni funkcionarji. Da pa 
ponovno pridobivamo zaupa
nje, dokazuje povečanje član
stva, saj imamo že 250 članov. 
To pa tudi pomeni, da zadovo
ljujemo interese določenega 
kroga ljudi, med katerimi je 
vedno več mlajših. V progra
mu, ki smo ga sprejeli za na
slednje leto, smo še posebno 
pozornost namenih pridobiva
nju novih članov.

V poslanskem klubu, ki smo 
ga ustanovili letos, smo se pri
pravljali na zasedanja občin
ske skupščine, s pripombami 
in predlogi smo v skupščini 
gotovo med najaktivnejšimi. 
Pri sprejemanju pomembnih 
odločitev za občino nismo po
stavljali v ospredje ozkih 
strankarskih interesov, kar pa 
je v skupščini kar prepogost 
pojav. Da se premalo ukvarja
mo tako v republiki kot tudi 
v občini z gospodarskim raz
vojem, smo stalno opozarjali, 
posledice pa že krepko čutimo.

m

Franci Tratar

Pogovore z znanimi oseb
nostmi, okrogle mize o aktual
nih vprašanjih in srečanja čla
nov in simpatizerjev bomo or
ganizirali tudi v prihodnje, saj 
je bilo zanje veliko zanimanja 
in seveda tudi udeležencev.

Zavedamo se, da čas, v kate
rem je življenje za večino obč a- 
nov zelo težko, zahteva tudi od 
naše stranke spopad z vsakod
nevnimi problemi in da bo tre
ba obljube tudi uresničevati.

Če bomo uresničevali pred
vsem tisto o človeka vrednem 
življenju, za to pa so pomemb
ne duhovna obogatitev, soli
darnost in humanizacija med 
ljudmi, bomo zastavljeno vizi
jo uresničili in si pridobili tudi 
še kako pomembno zaupanje,« 
je med drugim dejal Franci 
Tratar.

V več kot dveumi razpravi 
so člani stranke opozarjali na 
težke življenjske razmere, ne
pravilnosti in nevarnosti, ki 
ustvarjajo v ljudeh nezaupanje 
in bojazen za prihodnost. Da 
strankarski prepiri in boj za 
oblast najmanj koristijo slo
venskemu narodu, je bilo več
krat poudarjeno. Precej kritik 
je bilo izrečenih tudi na last
ninsko zakonodajo, pri dena
cionalizaciji pa so menili, da je 
treba ugotoviti, kako so nek
danji lastniki prišli do tega 
premoženja.

Volilno konferenco sta poz
dravila tudi Milan Dobnik, ki 
je stranki izrekel priznanje za 
opravljeno delo in poudaril, da 
podatki dokazujejo napredek 
tudi na gospodarskem področ
ju, Milan Zupanc pa je v ime
nu socialistov članom stranke 
zaželel uspešno delo.

]k

<}'"irTn,'"írB‘'¡r irTF !n rrrrrr !rT in n n r^^

Vsem ljudem dobre volje, 
l resnice, dobrote in upanja

želimo

mirne in blagoslovljene 
božične praznike 
ter zdravo in uspešno leto 1992.

Da bi znali izkoristiti izzive 
časa in sposobnosti 
zdravega razmišljanja,

da bi razum in modrost Slovencev prema
gala prepire in neresnice,

da bi, kljub trdnemu delu in odpovedova
nju, ohranili dostojanstvo in toplino naših 
družin ter domov.

S L O V E N S K I  K R Š Č A N S K I  D E M O K R A T I ,  
O B Č I N S K I  O D B O R  Ž A L E C  s
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Srečanje socialistov
V Grižah je bilo pred dnevi drugo srečanje kluba socialistov, gost 

srečanja je bil Viktor Žakelj, predsednik Socialistične stranke Slo
venije. Po uvodnih besedah predsednika območnega odbora sociali
stične Stranke Milana Zupanca in predsednika kluba socialistov 
Volterja Zupanca je o vsebini nove ustave in o organiziranosti 
krajevne samouprave govoril Viktor Žakelj. Številni prisotni so 
Viktorju Žaklju postavili nekaj zanimivih vprašanj o vladi, lokalni 
vladi, o priznanju Slovenije in drugem.

T.T.

Oglašujte v 
Savinjčanu
tel. 711-433

Razprava 
o novi 
zdravstveni 
in pokojninski
zakonodaji

Demokratična stranka upoko
jencev in društvo upokojencev 
Liboje sta organizirali razpravo 
o osnutku novega zakona 
o zdravstvu in pokojninskem za
varovanju. Zavedajoč se pomena 
te zakonodaje, saj bo predvsem 
novi zakon o zdravstvu močno 
prizadel večino prebivalstva, se 
je kljub slabi obveščenosti raz
prave udeležilo okrog 100 upo
kojencev. Razočarani nad pod
cenjevanjem starejše generacije, 
predvsem upokojencev, je bilo 
izrečenih veliko kritičnih pri
pomb. Žalostno je, da se genera
ciji, ki je vsa leta po vojni s trdim 
delom ustvarjala in ustvarila 
materialne dobrine na račun 
odrekanja osebnega standarda, 
tudi za namene zdravstva, danes 
jemlje pravica do osnovne 
zdravstvene zaščite. Bodoči si
stem zdravstva je naravnan ta
ko, da bodo polne zdravstvene 
zaščite deležni le bogati, saj si 
bodo lahko poleg obveznega pri
voščili še prostovoljno zdrav
stveno zavarovanje, tega pa ra
zen izjem upokojenci z nizkimi 
pokojninami ne bodo zmogli.

Prav njim pa je najbolj potrebna 
zdravstvena zaščita. Predvolilne 
obljube, med drugim tudi 
o ustvarjanju nove, humane in 
demokratične družbe, so bile le 
predvolilno zavajanje. Rojeva se 
novi družbeni sistem dveh razre
dov -  siromakov in bogatašev. 
Namesto demokratičnega reda 
se ustvarja demokratična anar
hija, kjer prevladujejo privilegij, 
korupcija in absolutizem. Kam 
nas to pelje, najbolj občuti de
lavska in upokojenska populaci
ja, drugim ta sistem odgovarja, 
saj si vzamejo, kolikor potrebu
jejo. Na račun nedorečene in po
manjkljive zakonodaje si pa 
ustvarjajo lepa bogastva.

To se dogaja v tisti obljubljeni 
deželi, ki so nam jo še ne dolgo 
tega slikali politični veljaki vseh 
barv. Tolažba, da smo se rešili 
boljševizma, je premalo preprič
ljiva. Če je siromak lačen, ne gle
da, kdo mu je dal kos kruha, če 
pa pride v stisko, se spomni do
brotnika. Tolažba, da se nam čez 
leta obetajo lepši časi, velja sa
mo naivnežem. Mi, stara genera
cija, smo se tolažili desetletja 
v pričakovanju povračila za dol
goletno garanje. Ko je že kazalo, 
da se obračajo stvari na bolje, pa 
smo doživeli ponovni šok, ki nas 
je vrgel spet desetletja nazaj. In 
kakšna prihodnost se nam obeta, 
bodo kmalu povedali tisti, ki nas 
učijo krivo vero, saj se bližajo 
nove volitve. Nam, nižjerazred- 
nim državljanom, pa vendar 
ostaja upanje, da bomo v prihod
nje tudi mi deležni kakšnega po
slanskega stolčka.

Demokratična stranka 
upokojencev Liboje

SDP -  OBČINSKA ORGANIZACIJA ŽALEC

ž e l i

v s e m  s v o j i m  č l a n o m ,  
s i m p a t i z e r j e m  i n  d r u g i m  d o b r o  
m i s l e č i m  l j u d e m

lepe praznike
in srečno novo leto 1992.
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želi

vsem svojim članom in simpatizerjem

vesele božične praznike, 
srečno

ter obilno in dobro letino 
v letu 1992.
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»Nimamo vpliva na razvoj zasebništva«
Pravi predsednik Zbornice zasebnega gospodarstva Vinko Vučajnk

ZZG, ki je bila ustanovljena 
maja, je v ustanovnem aktu 
zapisala, da bo skrbela za raz
voj zasebnega gospodarstva, 
informacijskega sistema, za 
strokovne nasvete in zastopa
nje. Kako uresničuje svoje po
slanstvo in kakšne so razmere 
v zasebni dejavnosti, nam je 
povedal predsednik ZZG Ža
lec, Vinko Vučajnk.

«Na žalost moram ugotoviti, 
da nimamo dovolj vpliva na 
razvoj zasebne dejavnosti. Li
beralizacija zakonodaje je si
cer razmahnila zasebno po
djetništvo in obrt, vendar pa 
podatki kažejo, da je bilo od
prtih največ trgovskih in go
stinskih dejavnosti. Proizvod
na dejavnost pa stagnira, za
radi tržnih razmer še pred 
kratkim uspešni zasebniki od
puščajo delavce in zapirajo 
obratovalnice. Zaradi krize 
v gospodarstvu so delo zgubili 
tudi obrtniki, če pa še imajo 
delo, pa svojih storitev ne do
bijo plačanih po več mesecev. 
Ker pa morajo družbene ob
veznosti poravnavati tekoče, 
kreditni pogoji pa so pogubni, 
je razumljivo, da zasebniki ni
majo druge izbire, kot da zač
nejo odpuščati zaposlene, ne-

Vinko Vučajnk

kateri pa celo zapirati obrato
valnice. Politične parole o nuj
nosti razvoja in perspektivi 
zasebništva ostajajo le parola 
in kruta realnost. Obrtna 
zbornica Slovenije je republi
ški vladi ponudila projekt, ki 
zagotavlja šestdeset tisoč no
vih delovnih mest v zasebni- 
štvu, ta pa žal še vedno ni 
sprejet. In ker nam manjka no
vih delovnih mest, povečuje pa 
se nezaposlenost, nas odnos 
oblasti še toliko bolj čudi.

Nespodbudna je tudi nova 
davčna zakonodaja, ki najbolj 
prizadeva prav proizvodno de
javnost. Tudi predlagane do
polnitve ne bodo bistveno

»Šešokova izjava o neučin
kovitosti davčnih uprav za na
šo občino gotovo ne drži. Mi 
imamo realiziranih 90 odstot
kov davčnih obveznosti,« pra
vi načelnik občinske uprave za 
družbene prihodke Jože 
Borak.

K temu dodajamo samo še 
ugotovitev, da so zasebniki 
v žalski občini zelo lojalni do 
družbe.

spremenile stanja. Desetod
stotna in po novem predlogu 
dvajset odstotna oprostitev 
davka od dohodnine oziroma 
dobička ne bo spodbujala za
sebnikov, da bi vlagali v os
novna sredstva in odpiranje 
novih delovnih mest. Se pred 
dvema letoma je bil ta odsto
tek trikrat večji in je to v obči
ni pomenilo dva milijona 
mark. Ta odstotek bi lahko bil 
tudi stoodstoten, če zasebnik 
ta denar vloži v razvoj, sred

stva za osebno porabo pa so 
razumljivo lahko obdavčena 
višje. Sedanji davčni sistem 
tako sili zasebnike tudi zaradi 
obremenitev dobička v poslo
vanje s pozitivno nulo ali celo 
izgubo. Sicer pa davek na de
javnost ni toliko problemati
čen, kot so obveznosti iz oseb
nega dohodka zaposlenih. Te 
obveznosti so se v letošnjem 
letu precej povečale, zato ni 
mogoče pričakovati povečanja 
zaposlovanja ampak celo na
sprotno. Zasebništvo tako ne 
more biti konkurenčno, če mo
ra v kalkulaciji vračunati sko
raj trikratno vrednost osebne
ga dohodka delavca za dajatve 
in stroške. Skratka, zakonoda
jo imamo na evropski ravni, 
pogoji pa so daleč od evrop
skih.

Znana izjava republiškega 
ministra za finance je v javno
sti ustvarila čuden vtis, saj je 
do zasebništva neobjektivna. 
Namesto, da bi javno povedali, 
koliko kdo prispeva za druž
bene potrebe, zasebništvo ima 
gotovo pomemben delež, išče
mo posamezne negativne pri
mere, ki tako zameglijo bistvo. 
Tudi šušmarstva na ta način, 
kot se ga lotevamo, še dolgo ne

bomo odpravili. Se pa stri
njam, da je to problem, ki se ga 
moramo lotiti. Če bi družbene 
obveznosti porazdelili med vse 
obveznike, bi višina dajatev

lahko bila nižja. Tega pa se žal 
še ne zavedamo vsi. Če bi bile 
olajšave pri dohodnini stimu- 
lativnejše, bi že napravili po
memben korak za zmanjševa
nje šušmarstva, seveda pa so 
potrebni še drugi ukrepi. Naša 
usmeritev je skratka: več de
lovnih mest, več davkoplače
valcev, manjša stopnja obvez

nosti in primernejša življenj
ska raven. Pogoj za to pa je 
občinski razvojni program, ki 
bo med drugim zajemal tudi 
prostorske pogoje za razvoj

zasebništva. Pri tem pa ne gre 
samo za Amovski gozd, am
pak celotno občino. Prepričani 
smo, da nam bodoča avtocesta 
daje velike možnosti razvoja, 
od skupnega interesa pa je od
visno, kako bomo to možnost 
tudi izkoristili.«

J. K

V žalski občini je bilo leta 1986 608 obratovalnic in 707 
zaposlenih, konec avgusta letos pa 824 obratovalnic in 832 
zaposlenih delavcev. Skupno torej 1315 obratovalnic in 1656 
zaposlenih predstavlja največje podjetje v občini. Največ, 484, 
je proizvodnih in storitvenih obratovalnic, največ novih pa 
v transportu, gostinstvu in trgovini. V devetih mesecih letoš
njega leta je 810 zaposlenih pri zasebnikih v občinski proračun 
prispevalo iz osebnih dohodkov 6,107.219,20 SLT in 
15,080.632,00 iz BOD. 856 rednih in 254 popoldanskih obrtni
kov je iz dohodka prispevalo v proračun 14,098.770 SLT, za 
socialno varnost pa še 23,870.924 SLT.

Kolik je delež zasebnega gospodarstva priča tudi podatek, da 
je v tem času'bila obremenitev kmetov na osnovi katastrskega 
dohodka 187.878,00 SLT, po dejanskem dohodku, ki ga plačuje 
25 kmetov pa 64.548,00 SLT.

Mešano podjetje Aero Arm
»Aero Arm je mešana firma 

s 300 tisoč markami ustanovi
tvenega kapitala, v kateri ima 
tretjinski delež Aero, skoraj 
dvetretjinskega pa nemška 
partnerja, Karl Hermann Rit
ter in Harry Matern. Pogodbo 
smo podpisali že lani, zaradi 
vojne v Sloveniji pa je proiz
vodnja stekla šele sedaj. Os
novni program predstavljajo 
mikrokapsulirano lepilo in ke
mikalije za samolepilne bloke, 
samolepilne spreje, lepilo za 
kaširanje in samolepilne eti
kete ter proizvodnja samole
pilnih etiket. Pomembno je, da

je ta proizvodnja okolju pri
jazna, saj temelji na vodi in ne 
na topilih. Ker sta v svetu sa
mo še dve takšni firmi, je naše 
tržišče neomejeno, večino pro
izvodov bomo tako namenili 
evropskemu in svetovnemu tr
žišču. Mešano podjetje Aero 
Arm ima možnosti razvoja in 
mi jih moramo izkoristiti,« je 
na svečanosti ob pričetku pro
izvodnje dejal direktor, Brane 
Kajtna.

»Čeprav smo se našli slučaj
no, so se med nami ustvarili 
odlični poslovni odnosi. Poleg

dobička mi mnogo pomeni tu
di prijateljstvo. Branko Kajt
na je direktor in poslovnež, ki 
mu zaupam. Če bom našel 
možnost, se bom tudi preselil 
v to lepo Savinjsko dolino. Si
cer pa imam tovarne v ZDA, 
v Sloveniji pa še v Murski So
boti,« nam je povedal Karl 
Plermann Ritter. Zvedeli pa 
smo tudi, da je velik prijatelj 
Slovenije in da se kot član hes- 
senškega parlamenta zavzema 
za gospodarsko sodelovanje in 
priznanje Slovenije.

Držijo besedo
Ferralitove obljube krajanom Žalca za 
prijaznejše okolje se že uresničujejo

Na posnetku ustanovitelji mešanega podjetja Aero Arm

Ko je Ferralit krajanom Žal
ca predstavil osnutek prostor
skega plana, ki bo začrtal pri
hodnji razvoj tega podjetja, so 
krajani postavili vrsto zahtev. 
Bližnje stanovalce so namreč 
najbolj motili vodni stolp, ku- 
polna peč, kompresomica in 
pesek. Predstavniki Ferralita 
so tedaj krajanom obljubili, da 
se bodo lotili ekološke sanacije

Poslej brez lesenih daljnovodov
Življenja si na današnji razvojni stop

nji brez električne energije ni moč zami
sliti, vendar pa stalno naraščanje njene 
cene, tudi na račun neplačevanja veleo- 
djemalcev, nenehno razburja široke 
množice. Kljub temu pa bi morali poleg 
energetikov razvoju in posodabljanju 
elektrifikacije posvečati več pozornosti 
tudi ostali družbeni dejavniki. Tipični 
primer takšnih neusklajenih hotenj je re
ševanje napajanja Zgornje Savinjske do
line.

Od leta 1980 predstavlja RTP 110/- 
120 kV Mozirje edini vir za nemoteno na
pajanje z električno energijo območja 
Zgornje Savinjske doline z Zadreško do
lino od Letuša do meje z Avstrijo. RTP 
Mozirje je bila do letos preko 110 kV le
senih daljnovodov dvostransko napajana 
iz RTP Kleče in TE Šoštanj.

Leseni drogovi, klešče in konzole 
110 kV daljnovoda Šoštanj-Mozirje- 
-Kleče so dotrajani, obesni material in 
tokovodniki ne dosegajo več zahtevanih 
električnih in mehanskih parametrov. 
Zaradi pogostih neviht na tem območju 
je prihajalo do mnogih izpadov daljno
voda zaradi direktnih udarov strele, kar

je imelo za posledico preboj in rušenje 
izolacije, eksplozije porcelanastih izola
torjev, pretrgani tokovodniki pa so veli
kokrat ogrožali okoliško prebivalstvo, 
objekte in promet.

Te ugotovitve so narekovale, da je 
glavni elektroenergetski inšpektor izdal 
odločbo o odklopu, podiranju oz. odstra
nitvi tehnično neustreznih odsekov na
vedenih lesenih daljnovodov do konca 
letošnjega leta. Na štajerskem območju 
je upravljalec navedenih lesenih odsekov 
ELES -  Enota Elektroprenos Podlog, ki 
je v pričetku letošnjega leta pričel z re
konstrukcijo odseka Šoštanj-Gorenje. 
Trenutno je na tem odseku odstranjen 
kompletni leseni daljnovod, postavljeni 
so novi jekleni stebri, do sredine decem
bra pa bo daljnovod, ki bo opremljen 
s tokovodniki Al/Fe 240/40 mm2 in optič
nim kablom v strelovodni vrvi, vključen 
kot enostransko napajanje RTP Mozirja 
iz Šoštanja. V smislu omenjene odločbe 
bo nato sledila rušitev dotrajanega-lese- 
nega odseka daljnovoda od Kozjaka do 
Letuša.

Omeniti pa velja, da znaša povprečni 
mesečni pretok električne energije skozi

RTP Mozirje okoli 6000 MWh, ob konični 
obtežbi okoli 13,5 MW in povprečnem 
Cos fi = 0,98, obenem pa predstavlja ta 
RTP tudi rezervni vir za najnujnejše na
pajanje Rudnika Lignita Velenje in bi 
bilo RTP Mozirje tudi v bodoče smiselno 
dvostransko' napajati.

Takšne akcije je Elektroprenos Podlog 
začel že leta 1985/86, pridobil ustrezno 
projektno dokumentacijo, v letih 1987/ 
88 so bile trase vnešene v ustrezne občin
ske plane, pridobljena so bila vsa soglas
ja. Delo pa je zastalo leta 1990 zaradi 
spremembe zakonodaje in naknadne raz
glasitve dvorca Senek pri Polzeli za na
ravni spomenik, kjer je sicer potekala 
prvotna trasa daljnovoda. ELES je izde
lal nato vrsto variantnih rešitev, s kateri
mi so soglašali domala vsi vpleteni de
javniki, vendar so vsklajevanja na zahte
vo Zavoda za varstvo naravne in kultur
ne dediščine šele sedaj v zaključni fazi.

Tako bo, kljub temu da je gradnja 
11 km dolgega odseka Podlog-Letuš po 
republiških planih predvidena v letu 
1992, njegova izgradnja zakasnjena, 
s tem pa tudi zanesljivo napajanje RTP 
Mozirje. Srečko Lesjak

še pred sprejetjem prostorske
ga plana in sedaj že lahko za
pišemo, da so držali besedo.

»Vodni stolp, ki je najbolj 
motil krajane, smo prestavili 
na predvideno lokacijo med li
varno in modelamo. Kupolno 
peč smo fizično odstranili, na 
elektro peči pa namestili na
prave za odsesavanje in filtra
cijo. Hrup iz kompresornice 
smo zmanjšali s posebnimi du
šilci. Uredili pa smo tudi de
ponijo peska, ki ga bomo spro
ti odvažali na komunalno od
lagališče. Spomladi bomo še 
zasadili okolico z drevjem in 
tako bomo izpolnili tudi to 
zahtevo krajanov. V načrtu pa 
imamo še nakup novih in so
dobnih oblikovalnih strojev za 
livarstvo, ki bodo rešili še zad
nji problem hrupa,« pravi di
rektor Ferralita Andrej Ko
rošec.

Kljub težkim gospodarskim 
razmeram so v Ferralitu torej 
uspeli zagotoviti proizvodnjo, 
ki bo okolju prijaznejša. jk

Ključ
Garantovega 
uspeha je 
Srednji 
vzhod

V času, ko so nakupi po
hištva v Sloveniji skrčeni 
na minimum, so za 360 de
lavcev polzelskega Garan
ta še kako pomembni 
uspešni dogovori direktor
ja Garanta Matjaža Rojni- 
ka in vodje prodajnega 
sektorja Danila Turnška, 
ki sta jih imela na obisku 
poslovnih partnerjev v Sa
udski Arabiji in Združenih 
arabskih emiratih. Na 
Srednjem vzhodu sta skle
nila za 700 tisoč dolarjev 
novih poslov za prvo trime
sečje naslednjega leta. Si
cer so tja letos prodali 70 
odstotkov celotnega izvo
za, ki bo letos višji od 4 mi
lijonov dolarjev.

Garant na Srednji vzhod, 
kjer je njihovo pohištvo 
priljubljeno predvsem med 
številnimi priseljenci, izva
ža v okviru Mednarodnega 
podjetja Slovenijales, ki 
ima svoje predstavništvo 
v Dubaiu. Obisk na Sred
njem vzhodu sta vodilna 
delavca Garanta izkoristila 
tudi za ogled salonov pohi
štva, kjer med ostalim po
nujajo tudi Garantovo po
hištvo.

Dela bo tako v Garantu 
tudi v naslednjem letu do
volj, čeprav se je za njih 
skoraj povsem zaprl trg na 
področju bivše Jugoslavije, 
uspeli pa so zadržati okoli 
30 odstotkov svojega izvo
za na zahtevnih trgih v Av
striji in Nemčiji.

Vojko Zupanc

Lesarji v stečaj
Posamezne dejavnosti Zarje Petrovče so postale samo

stojna podjetja. Tako je konfekcija postala Zarja Skala, 
kovinarji so ustanovili podjetje Zarja Kovinooprema, ple
skarji pa Zarja Pleskarstvo. Lesna industrija pa je zašla 
v gospodarske težave in ko so delavci in upniki ugotovili, 
da za ta 70-članski kolektiv ni več perspektive, so se 
odločili za sicer neljub ukrep, stečaj. Delavci so tako ostali 
brez dela, tri mesece že niso prejeli osebnih dohodkov, 
sedaj pa si izvršni svet prizadeva ublažiti njihove socialne 
stiske. Pomoč iščejo tudi na ministrstvu za delo.

jk



GOSTIŠČE KMET V PREBOLDU

Prijeten lokal z bogato ponudbo
Pred nekaj meseci smo že pi

sali o prenovljenem in obnov
ljenem gostišču Kmet sredi 
Prebolda, ki ima za sabo dolgo 
obdobje uspešnega delovanja. 
Tokrat pa predstavljamo nova 
najemnika gostišča Margareto 
in Tomaža Štefulo, ki sta 
v kraj pod Žvajgo prišla iz 
Kamnika. Za njima so že tri 
leta zasebnega gostinskega de
la v kamniški občini. Ker pa 
sta že od nekdaj rada zahajala 
v Savinjsko dolino, kjer ima 
Tomaž tudi precej sorodstva, 
sta izrabila prvo priliko, ki se 
jima je ponudila, in se tako 
znašla v Preboldu. Lokalu sta 
dala svojo podobo, hkrati pa 
s svojo gostoljubnostjo osvoji
la srca gostov in krajanov, ki 
radi zahajajo v njun lokal. Go
stinska ponudba se je v kraju 
po njuni zaslugi še povečala, 
tako da bi ob normalnih pogo
jih, ko je turizem živel z vsem 
sijajem, bila tu prijetna točka 
za mnoge domače in tuje goste. 
Žal danes ni tako, pa vendar 
sta Margareta in Tomaž opti
mista, ki poznata svoj poklic 
in ga zato tudi opravljata z ve
seljem in ljubeznijo.

V Gostišču Kmet vam Mar

gareta in Tomaž, skupaj s so
delavkami, nudita tople mali
ce, pice, ribe in ostale jedi po 
naročilu. Bogata pa je tudi po
nudba pijač in toplih napit
kov. V teh božičnih in novolet

nih prazničnih dneh pa bo po
nudba še pestrejša. Velja se 
prepričati. Gostišče je odprto 
vsak dan od 9. do 22. ure. Za 
informacijo ali rezervacijo pa 
ju lahko tudi pokličete po tele

fonu na številko 723-016. Prek 
našega časopisa pa ob tej pri
ložnosti vsem cenjenim go
stom in krajanom želita vesele 
praznike in srečno novo leto

R a z š ir i l i
p o n u d b o

Znano gostišče Matjaž na 
Polzeli je od sobote naprej raz
širilo svojo dejavnost. Lastnik 
gostišča Jure Matjaž je odprl 
avto center za prodajo rablje
nih avtomobilov pod imenom 
01dy. Avto center Oldv je 
prevzel posredovanje med 
prodajalci in kupci rabljenih 
avtomobilov. Za to dejavnost 
imajo na razpolago veliko par
kirišče v neposredni bližini 
gostišča Matjaž. Pozneje načr
tujejo prodajo novih vozil.

Na otvoritvi se je zbralo pre
cej ljudi, veliko pozornost pa 
sta vzbudila dva, nad 30 let 
stara mercedesa.

T.T.

Ustanavljamo 
gibanje Zelenih

TURISTIČNO DRUŠTVO 
ŠEMPETER
obvešča, da sta

kapniška jama PEKEL 
in dom pri jami

Veliko ljudi v raznih deželah 
ve, še bolj pa sluti, da bo na
daljnje življenje možno samo, 
če bodo izpolnjeni pogoji za 
preživetje. Predvsem je ta po
goj neonesnažena zemlja, voda 
in zrak. Za čisto okolje mora 
skrbeti vsak posameznik in če 
je le možno naj pomaga skupi
ni pri reševanju že nastalih 
problemov.

Zaradi vse bolj perečih eko
loških problemov v naši občini 
tudi mi ustanavljamo GIBA
NJE ZELENIH. Do sedaj smo 
delovali kot komisija za var
stvo okolja pri Liberalno-de- 
mokratski stranki Žalec, sedaj 
pa je nujno, da se razširimo 
v močnejše EKOLOŠKO GI
BANJE.

K  sodelovanju ste vabljeni 
ljudje iz vseh predelov naše 
občine, saj bomo samo tako 
prišli do potrebnih informacij 
o onesnaženosti okolja na ce
lotnem območju.

Veseli bomo, če se nam pri
družite kot član ZELENIH, 
lahko pa se oglasite kot simpa
tizerji in občasno pripomorete 
s svojimi predlogi, opažanji 
z območja, kjer živite in de
late.

Medse neobvezujoče vabimo 
mlade iz osnovnih šol, sred
njih, študente, ljudi, ki delate

na različnih področjih, v indu
striji, doma na kmetiji, 
v zdravstvu itd.

Vabimo tudi kolektivne čla
ne, npr. hortikulturna dru
štva ... Mislimo, da imamo do
bro zastavljene cilje in zani
miv program svojo izjavo s po
datki lahko pošljete na ured
ništvo Savinjskega občana.

odprta ob sobotah in nedeljah od 9. do 17. ure. Po 
predhodnem naročilu so obiski možni tudi med 
tednom.

Ob zaključku leta sprejemamo tudi naročila za družabna 
srečanja v ogrevanem lokalu brunarice.

Informacije in naročila sprejema Franc Štorman, 
Podlog 45, telefon: 063/701-370.

P R I S T O P N A  I Z J A V A  
ZELENI SLOVENIJE

PRIIMEK___________________________________________________________

IME_______________________________________________________________

ROJSTNI (kraj) ---------------------------------------- (datum)_______________________

(ulica)--------------------------------------------- (hiš. št.)___________________________

NASLOV (pošt. št.)_______________________(hiš. št.)_______________________

(pošt. št.)___________________________(kraj)______________,_____________

(občina)__________________________  (telefon)__________________________

IZOBRAZBA (stopnja Izobrazbe)___________________________________________

POKLIC____________________________________________________________
IZJAVLJAM, DA SEM PROSTOVOLJNO SPREJEL PROGRAM IN STATUT ZELENIH SLO

VENIJE TER S TEM POSTAL: 
a) član, B) simpatizer

GOSTIŠČE »PRI ZIBIKI« V
Štefka in Slavko Podobnik
Griže 46/b

VAS VABITA NA SILVESTROVANJE 
IN NOVOLETNI PLES.
Zabaval vas bo in za ples skrbel Jože Galič. 

Rezervacije na telefon 712-490
S R E Č N O  1992

Gostilna ”Pri Račk
Marija Stenovec
Sv. Lovrenc 72, Prebold 
tel. 723-161

V A S  V A B I  V  T E H  
P R A Z N I Č N I H  D N E H  
N A  D O M A Č E  K O L I N E  
I N  D O B R E  P I J A Č E
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Vsem svojim gostom 
Želimo vesele božične 
in novoletne praz
nike!
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GOSTILNA ZMET,
IN  P R O D A J A L N A  P L I N A
Emil Vedenik 
Sv. Lovrenec, Prebold 
tel. 723-603
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Ž E L I S V O J IM  G O S T O M  I N  P O - Z 
T R O Š N IK O M  VESELE B O Ž IČ -Z  
N E  I N  N O V O L E T N E  P R A Z 
N IK E .

Zahvaljujemo se za zaupanje in se še vnaprej 
priporočamo!

Srečno 1992
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GOSTILNA »PRI GASILCU«
Božena Banko MATKE 36,

63312 Prebold tel. 723-031

V A S  V A B I  O B  B O Ž I Č N I H  I N  N O V O 
L E T N I H  P R A Z N I K I H  N A  D O B R E  
J E D I ,  P I J A Č E  I N  S V O J E V R S T N O  
S L A D I C O
-  OCVRT SLADOLED

VSEM  S V O J IM  G O S T O M  Ž E L I  
VESELE P R A Z N IK E  IN  S R E Č N O  
L E T O  1992.
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Želimo vam

VESEL BOŽIČ 
IN  SREČNO 

NOVO LETO 
1992

*  silvestrovanja
*  z i m s k e  p o č i t n i c e  n a  s n e g u
*  z i m s k e  p o č i t n i c e  v  z d r a v i l i š č i h  

i n  o b  m o r j u

NAŠA BOŽIČNA IN NOVOLETNA PONUDBA 
EKSKLUZIVNIH IZDELKOV 0SKABJA

KOGOJA

TURISTIČNA AGENCIJA
63310 ŽALEC — Šlandrov trg 34

Telefon: (063) 713-186

Ji Veselimo se srečanja z vami!
L« M O C C O C O C C O C C C O C O SöB C O O S O C C C O eC C C C O OJ



*
*

*
*

*
*

*
*

*
*

*

Tudi kmetje 

zdravilišče
Pri Kmetijsko svetovalni 

službi so se odločili, da 
kmete v tem času povabijo 
v Krkina naravna zdravi
lišča; Dolenjske in Šmarje
ške toplice in v Zdravilišče 
Strunjan. Pripravljajo jim 
sedem, deset in 14-dnevne 
pakete s posebnimi ugod
nostmi. V času bivanja 
v toplicah bodo lahko na
mreč opravili dva zdravni
ška pregleda; pri splošnem 
zdravniku in specialistu. 
Pregleda bosta brezplačna, 
brez čakanja in napotnic.

V Krkinih zdraviliščih 
bodo lahko izbirali med 
programi zdravljenja ali 
oddiha ter programom za 
otroke.

V Dolenjskih toplicah 
ima termalna voda 37 sto
pinj Celzija in je primerna 
za zdravljenje revmatičnih 
obolenj in stanja po po
škodbah ter operativnih 
posegih.

V Šmarjeških toplicah je 
temperatura vode 32 sto
pinj Celzija, primerna pa je 
za zdravljenje bolezni srca 
in ožilja, visok pritisk, po
škodbe gibal, živčevja, psi
hosomatske bolezni in psi- 
honevroze.

V zdravilišču Strunjan 
nudijo kopanje v ogrevani 
morski vodi, kar je primer
na za lajšanje bolezni di
halnih organov in revmat- 
skih bolezni.

Vse informacije v zvezi 
s tem lahko dobite v Kme
tijsko svetovalni službi pri 
A. Žolnir, telefon 714-141.

1ANKO KOS O NOVOSTIH KMETUSKEGA ZAVAROVANJA

Zavarovanje po sistemu bonus-malus
»Kmetijsko zavarovanje je 

za zavarovalnico Triglav že 
nekaj časa precej neugodno, 
saj so se stroški zdravljenja ži
vali zelo povečali. Negotovo je 
tudi regresiranje republike za 
zavarovanje govedi, saj naj bi 
to obveznost prevzele občine. 
V prihodnjem letu pripravlja 
zavarovalnica sistem bonus- 
malus, kar pomeni: manj škod 
cenejše zavarovanje in obrat
no, ki pa naj bi še vedno spod- 
bujeval skrb za zdravo živino 
in hkrati pocenil zavarovanje. 
Premija je namreč že sedaj 
precej visoka, še povečana pa 
bi lahko vplivala tudi na 
zmanjšanje staleža zavarova
ne živine,« pravi Janko Kos, 
vodja oddelka za kmetijsko 
zavarovanje pri Zavarovalnici 
Triglav Celje.

Zdrava živina mora 
biti skupna skrb

»Zavarovanje živine v žalski 
občini je obsežno, žal pa za 
zavarovalnico precej neugod
no. Stroški zdravljenja se hitro 
povečujejo in ker se zavedamo 
pomembnosti te gospodarske 
dejavnosti, razmišljamo
o ukrepih, ki rejcev ne bi pri
zadeli. Razmišljamo in pri
pravljamo obliko stimulativ
nega zavarovanja, ki bo po
dobno avtomobilskemu. To pa 
pomeni, da bo rejec imel pri 
sklepanju zavarovanja dolo
čen popust, če seveda v prete
klem letu ne bi koristil na veli
ko veterinarskih uslug, pri če
mer bi se skrb za zdravje živi
ne ohranila. Seveda pa ta skrb

ne sme biti le na rejčevih ple
čih. V svetu poznajo namreč 
petdesetodstotno regresiranje 
zavarovanja, pri nas pa je še 
sedanje, ki je precej nižje, 
v negotovosti. Republiški pro
račun sicer predvideva sred
stva v ta namen, obstaja pa 
bojazen, da teh sredstev ne bo. 
Tako se predstavniki Zavaro
valnice Triglav z občinskimi 
vladami dogovarjajo o načinu 
in možnostih zagotovitve teh 
sredstev v proračunih. V obči
nah z vplivnejšimi kmečkimi 
strankami je za to večje razu
mevanje, kar velja tudi za žal
sko občino. Tukaj bi bilo po
trebno zagotoviti približno tri 
milijone tolarjev. V Zavaro
valnici Triglav se namreč za
vedamo, da bi višja premija 
prizadela rejce in povzročila
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z a v a r o v a l n i c a  t r i g l a v  d . d .
OBMOČNA ENOTA CELJE

Zavarovancem žalske občine voščimo prijetne 
praznike in želimo predvsem varno novo leto.

Zahvaljujemo se vam za zaupanje in 
upamo, da boste še naprej naši zvesti 
sodelavci.

Janko Kos
tudi zmanjšanje staleža zava
rovane živine, zato predlaga
mo omenjene ukrepe.«

Pri posevkih
najpomembnejši
hmelj

»Čeprav zavarujemo vse po
sevke, pa največji delež pred
stavlja hmelj. Naša zavaroval
nica zavaruje kar osemdeset 
odstotkov slovenske proizvod
nje hmelja. Pri hmelju smo za

varovanje vezali na nemško 
marko, kar poskušamo tudi 
pri nekaterih drugih vrstah 
kmetijskih zavarovanj, saj že
limo ohranjevati realno vred
nost zavarovanih stvari. Po
udariti je treba, da so poslovni 
rezultati zavarovalnice odvis
ni prav pri tem zavarovanju od 
vremenskih razmer, nikakor 
pa niso dobičkonosni.

Ugotavljamo, da se teh za
varovanj poslužujejo pred
vsem kmetje, čeprav bi svoje 
kmetijske površine lahko za
varovali tudi nekmetovalci.

Kdor hitro da, 
dvakrat da

»V  zadnjem času smo imeli 
več naravnih nesreč in ravno 
pri teh si je Zavarovalnica Tri
glav Celje pridobila precej za
upanja. Zavedamo se, da je 
v takšnih primerih pomembna 
hitra pomoč, saj je znano, da 
kdor hitro da, dvakrat da. To 
pa je sicer naša tradicija in 
vizitka za zaupanje. Tega si 
seveda ni mogoče pridobiti čez 
noč in z obljubami, ki se brez 
realne podlage hitro mašču
jejo.
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akupresura
masaže
psihološka svetovanja 
avtogeni trening 
astrološke analize značaja
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I Prihodnost čebel 
I je ogrožena

dr. med. MATJAŽ LESJAK, telefon: 711-615

Hmezad Telefon: 
721-246, 721-242

KZ SAVINJSKA DOLINA 
KMETIJSKA PRESKRBA 
BRASLOVČE

Odprto: od 7.30 do 15. ure, vsak četrtek od 7.30 do 17. ure, 
sobota od 7.30 do 12. ure

Vsem poslovnim partnerjem in 
kupcem želi veliko 
zadovoljstva ob božičnih praznikih 
ter uspešno novo leto.

Tudi v bodoče želimo uspešno 
sodelovati z vami.

Zaključujemo leto čebelar
jenja in zapisujemo rezultate 
dela in uspehe v čebelarstvu. 
Pri tem se postavlja vprašanje, 
kaj smo storili pri čebeljih 
družinah prav in kaj napak, 
saj se srečujemo z razvojem 
raznih bolezni, ki poleg zaje- 
dalca varoze nenehno ogrožajo 
vitalnost čebel.

Spomini na čase, ko smo 
pristavili lonček za med, da 
smo z njim razveselili prijate
lje in znance, so daleč za nami, 
saj je nad nami vsakodnevna 
mora, kako rešiti čebelje dru
žine pred zlomom.

Mnogi dobri čebelarji so že 
obupali, saj ne vedo več, s ka
terimi zdravili naj čebele reši
jo vseh bolezni. Poleg tega je 
letos primankovalo učinkovi
tih zdravil, še zlasti po junij
skih dogodkih v Sloveniji, ko 
smo ostali praznih rok in ne
močno zrli v bohotni razvoj 
poapnele zalege, varoze, hude 
gnilobe ter akutne in kronične 
paralize, ki so neusmiljeno 
praznile panje čebeljih družin. 
Precej je čebelarjev, ki tarna
jo, da so imeli še v septembru 
živahne in močne čebelje dru
žine, v novembru pa razredče
ne ali celo prazne panje brez 
čebel. Problem zdravljenja je 
tudi v tem, da zdravila izdelu
jejo v republikah bivše Jugo
slavije in jih zaradi vojnih raz
mer in težav pri plačilu ni 
možno dobiti pri nas. Uvoz 
zdravil pa tudi ni možen zara
di starega predpisa veterinar
ske službe v Sloveniji. Naši 
kemofarmacevtski tovarni 
Lek in Krka pa nista bili pri
pravljeni na nastalo situacijo, 
da bi lahko takoj pričeli izde
lovati takšna zdravila.

Za ublažitev nastalih težav 
bo občinska čebelarska zveza

Žalec pripravila v nedeljo, 26. 
januarja 1992, predavanje 
o čebeljih boleznih in o njiho
vem zatiranju ter o uporabi 
zdravil v prihodnjem letu in 
o njihovi nabavi. S tem želijo 
ublažiti sedanji nič kaj obeta
ven položaj čebeljega zdrav
stvenega varstva pred masov
nim izbruhom bolezni in pod
krepiti znanje čebelarjev pri 
boju s čebeljimi boleznimi.

Vsem čebelarjem pa želi ob
činska čebelarska zveza Žalec 
vesele božične praznike in 
uspehov polno ter medeno no
vo leto v miru in slogi.

Franc Rozman

Hmezad
EXPORT-IMPORT p. o.
YU 63310 ŽALEC

H m e l j a r j e m

i n  p o s l o v n i m  s o d e l a v c e m  

ž e l i m o  p r i j e t n e  p r a z n i k e ,  

u s p e š n o  i n  z a d o v o l j n o  

n o v o  l e t o .



Kontejnerski odvoz odpadkov
V Žalcu se je v zadnjem času zelo uveljavil kontejnerski odvoz 

odpadkov, ki pa ima tudi svoje negativne posledice. Zaradi 
nepazljivosti delavcev Javnih naprav iz Celja, ki odvažajo in 
ponovno postavljajo kontejnerje, ostanejo dragi kontejnerji 
poškodovani. Z manjšo tehnično izboljšavo bi komunalci lahko 
pomanjkljivost oziroma tehpično izvedbo, zaradi katere se 
pokrovi kvarijo, odpravili, zmečkane pokrove pa bi morali 
zamenjati. Večino stanovalcev, ki plačujejo odvoz odpadkov, 
sedanji videz kontejnerjev namreč zelo moti.

J. P.

S o c ia lis t ič n a

S tranka

S lo ve n ije
OBMOČNI ODBOR ŽALEC

V e s e l e  b o ž i č n e  p r a z n i k e  

t e r  z d r a v o  i n  u s p e š n o  n o v o  l e t o

PEM I
A v t o š o i a  in prevo z i ,  d. o. o.
Polzela, Breg 72/a

želi
vsem voznikom, bodočim voznikom in uporabni
kom njihovih prevoznih storitev

SREČNE IN ZADOVOLJNE PRAZNIKE IN 
USPEŠNO NOVO LETO.

Hkrati obveščajo, da bodo 6. janurja 1992
v  p r o s t o r i h  KS P o l z e l a  pričeli z
b r e z p l a č n i m  t e č a j e m  c e s t n o  p r o m e t n i h  p r e d p i s o v .
Prijave zbirajo osebno ali po telefonu 063/721-782. 

Plačilo praktičnih ur na obroke brez obresti.

Slabi gospodarji, 
ki dobro računajo

V zadnji številki Savinjčana smo poro
čali o slabi ureditvi zelenic na Cankarje
vi, Velenjski in Ipavčevi ulici po izdelavi 
kinet za centralno kurjavo. Odziv na ta 
zapis je bil presenetljiv. Kot avtorja me 
je skoraj vsak dan kdo od prizadetih zau
stavil in celo očital, da sem o izvajalcu 
pisal preveč prizanesljivo. Zaradi tega 
sem bil še bolj pazljiv, kaj se dogaja na 
tem gradbišču. Dogajale pa so se reči, ki 
mečejo izredno slabo luč na Ingrad.

Kot je bilo omenjeno, so delavci Ingra
da kar se da hitro odvažali zemljo nezna
no kam. Verjetno se je s tem tudi marsi
kdo dobro okoristil. Ko so dela kolikor

toliko zaključili, je za njimi ostalo pravo 
razdejanje. Nekdanja steza je enostavno 
usahnila. Ko so jo hoteli ponovno posta
viti, so ugotovili, da manjka tričetrtine 
ploščic. Predvidevam, da so dobila krila, 
saj je bilo delovišče zagrajeno! Temu se 
ni čuditi, saj so prihajali še izven delov
nega časa s kamioni, kaj so odvažali, pa 
vedo le tisti, ki imajo ključe od barak. 
Poračunavali pa so kar v bližnjem upo
kojenskem bifeju. Ko se je temperatura 
že krepko spustila pod ničlo, so se spom
nili, da je treba teren poravnati. Od ne
kod so pričeli dovažati zemljo, ki pa je 
bila vse prej kot ustrezna. Kjer so bili

nekoč vrtovi, so sedaj kamenje in beton
ski bloki. O nekdanjem otroškem igrišču 
pa niti sledu.

Kljub temu, da je investitor Stano
vanjska skupnost, ali kakor koli se ime
nuje njen pravni naslednik, prebivalci 
okoliških blokov niso zadovoljni. Ne mo
rejo se pomiriti z neodgovornim ravna
njem z družbenimi sredstvi, ki so tudi 
njihova. Na Cankarjevi 5 je ob zadnjem 
deževju celo voda tekla v kletne prostore, 
tako lepo so uredili okolje. Zato pa si niti 
izvajalec niti investitor ne belita glave, 
saj gre za tuj denar! Menimo, da bi bilo 
prav, da investitor in izvajalec položita 
račune, kam so šla sredstva, saj vemo, da 
so stanarine dovolj visoke, in da že mar
sikomu režejo zelo tanko rezino kruha.

Nič kaj boljša situacija ni v Pohlinovi 
ulici in na Ulici bratov Letonje, saj so 
vrli izvajalci za sabo pustili pravo razde
janje. Tako napol in nekvalitetno oprav
ljena dela so ogledalo vse prej kot dobre
ga gospodarja. I. Jurhar

Ložnicam so -fakor zanimiv za turiste
proti novi 
deponiji

Krajani Ložnice so na zbo
ru, na katerega so povabili tu
di predstavnike Arje vasi, 
mestne skupnosti in občine 
odločno zahtevali da se s l .  
aprilom zapre sedanja komu
nalna deponija. Zahtevali so 
tudi, da se deponija dokončno 
uredi do 1. 6. 1992. Če njihove 
zahteve ne bodo uresničene, 
bodo dovoz smeti zaprli fizič
no. Ložničani so tudi proti no
vi deponiji, ki bi naj bila na 
Prepovedanem hribu, saj so po 
njihovem mnenju možne še 
druge lokacije. Predstavnik iz
vršnega sveta, Vinko Debelak, 
je opozoril, da so njihove zah
teve o zapori sedanjega odla
gališča nerealne saj je pred za
prtjem sedanje treba urediti 
novo deponijo. »Na osnovi 
strokovnega predloga se je ob
činska skupščina že opredelila 
za Prepovedan hrib, izdelava 
projekta in izgradnja nove de
ponije pa ne more biti končana 
v tako kratkem roku,« je dejal 
vinko Debelak in se strinjal 
s predlogom krajanov, da se 
izgradnja nove ceste izvzame 
s prostorskega plana Juteks. 
Da bodo soglašali z zazidal
nim načrtom Juteksa šele te
daj, ko bodo znani rezultati 
ekološke študije.

Občinski praznik, ki smo 
ga letos praznovali v  krajev
ni skupnosti Tabor, počasi 
tone v  pozabo. Življenje 
v  kraju teče dalje, problemov 
in odprtih vprašanj ne manj
ka, zato ne bodo mogli držati 
križem rok. Tako namreč 
pravi Vid Poznič, tajnik kra
jevne skupnosti Tabor.

»Moram reči, da je naša 
krajevna skupnost precej 
pridobila, kljub temu pa 
ostaja še veliko nerešenih 
vprašanj. Še posebno veliko 
dela nas čaka pri ureditvi 
ogrevanja dvorane. Upamo, 
da nam bo to uspelo rešiti še 
to zimo, vprašanje je le, kako 
zagotoviti denar.

Vedno slabši položaj go
spodarstva in zniževanje 
standarda gotovo tudi vam 
ne prizanašata. Kako se to 
kaže v vaši krajevni skup
nosti?

»Položaj močno prizadeva 
vse krajevne skupnosti, saj je 
vse manj denarja za potrebe 
kraja. Vse več je brezposel
nih, vendar je to v  naši kra
jevni skupnosti nekoliko 
manj boleče, saj je to predv
sem kmetijsko področje, kjer 
ima večina ljudi doma tudi

Vid Poznič

nekaj zemlje, tako da si na 
njej lahko pridelajo vsaj hra
no. Zmanjkuje pa denarja za 
druge stvari, tako da je pri
hodnost zelo negotova. Bla
gajna KS je prazna, porav
nati pa moramo še stroške za 
nazaj.

Kako boste letošnjo zimo 
plužili nekategorizirane ce
ste, saj stroški, predvsem ob 
velikem snegu, niso majhni?

»Ljudje so v  teh naših za
selkih zelo pridni in delavni 
in v večini kar sami poskrbi
jo za pluženje. Pri tem jim 
pomagamo. kolikor pač

zmoremo. Če bo letos veliko 
snega, bomo težko zagotovili 
prevoznost vseh cest. Dej
stvo pa je, da ljudje morajo 
v  službo, otroci pa v šolo, 
zato do tega ne smemo biti 
brezbrižni. Smo optimisti, 
nekako bomo že rešili tudi ta 
problem.«

Kot vemo, v kraju ne mi
slite na izgradnjo industrij
skih obratov, sliši pa se, da 
dajete prednost turističnemu 
razvoju kraja. Kako je torej 
s tem?«

»Res je, kraj naj bi ostal 
neindustrijski. Tako bomo 
tudi v  prihodnje imeli pre
cejšnjo dnevno migracijo 
krajanov na delo v  druge 
kraje. Glede turizma pa lah
ko rečem, da so pogoji za 
njegov razvoj na dlani. K a
pital so naši gozdovi, prijaz
ni ljudje, kmetije in soraz
merno čista in neokrnjena 
narava. Nekaj usmeritev že 
imamo, seveda pa tega ni 
mogoče doseči čez noč. Po
trebna bodo vlaganja, zain
teresirati je treba ljudi in 
opraviti še vrsto drugih po
segov, če želimo stopiti 
v krog tistih, ki so v  tej de
javnosti uspešni.

D. N.

Tudi letošnja bera priznanj 
Turistične zveze Slovenije je 
bila za kraje v Savinjski dolini 
zelo uspešna. Na svečanosti 
v Rogaški Slatini je namreč 
predsednik TZS, Marjan Rožič 
izročil priznanje TD Braslovče 
za najbolj urejen izletniški in 
tranzitni kraj. Braslovče so 
presenetile že lani, letos so še 
lepše. Cvetje, čistoča, urejeni 
parkirni prostori, prometne 
oznake, prijazni ljudje in do
bra postrežba so največje 
prednosti Braslovč. Le ribiško 
družino bi morali spomniti, da 
je treba ob jezeru popraviti 
podeste, je komisija zapisala 
v obrazložitvi. .

V isti skupini je TD Žalec 
dobilo priznanje za drugo me
sto. Komisija pa je zapisala, da 
je splošen izgled Žalca dober, 
center mesta lepo urejen, lah
ko pa bi imel več cvetja. Indi
vidualne hiše so hortikulturno 
urejene in prijetne, industrij
ski objekti, razen tistih ob 
glavni cesti, bi lahko bili bolje 
urejeni.

V skupini manjših turistič
nih krajev je zmagala Polzela. 
Polzelo krasita tovarna noga
vic in dom za ostarele, skratka 
je lep in urejen kraj.

Dobitnikom priznanj čestita 
tudi naše uredništvo.

jk

Obnova vodovoda
Na Polzeli kljub mrazu na

daljujejo z obnovo primarnega 
vodovoda v samem centru. Za
radi dotrajanosti je bila oskr
ba z zdravo pitno vodo že 
vprašljiva. O tem nam je Slav
ko Resnik, predsednik sveta 
KS Polzela, povedal na
slednje:

»V centru Polzele v teh dneh 
zaključujemo prvo fazo obno
ve primarnega vodovodnega 
omrežja na odcepu križišča pri 
Cimperman do doma krajanov 
v dolžini okrog štiristo metrov. 
V bistvu gre za realizacijo zad
nje naloge iz programa krajev
nega samoprispevka, izglaso
vanega v letu 1988. Tako zbra
na sredstva naj bi ob sofinan
ciranju proračuna občine Ža

lec izboljšala preskrbo prebi
valcev Polzela z zdravo pitno 
vodo, kar je bil v zadnjem času 
že resen problem. V času seda
nje izgradnje so sicer prisotne 
motnje pri preskrbi z vodo, 
vendar je to posledica dela iz
vajalcev Komunale Žalec, ki 
priklapljajo sedanje porabni
ke na novo zgrajen vodovod. 
Vse do sredine leta 1993, ko se 
izteče sedanji samoprispevek, 
bodo vsa sredstva namenjena 
izključno gradnji in obnovi 
vodovoda, in sicer tam, kjer je 
to najbolj potrebno. Tako bo
mo nadaljevali s sedanjo grad
njo od doma krajanov do kri
žišča, kjer se odcepi cesta 
k Tovarni nogavic, ter od kri
žišča Cimperman do Seneka.«

T.T.

Priznanja turističnem krajem

Social demokratska stranka
O b č i n s k i  o d b o r  Ž a l e c

v o š č i

v s e m  s v o j i m  č l a n o m  i n  s i m p a t i z e r j e m

vesele božične praznike 
in srečno novo leto 1992

Na posnetku je Andrej Korošec, predsednik TD Braslovče, med 
sprejemom najvišjega priznanja Turistične zveze Slovenije.



Se zapirajo vrata ljubiteljski kulturi
Na letni konferenci Zveze kulturnih 

organizacij Žalec, ki je bila 16. no
vembra v Libojah, se je zbralo prek 
petdeset delegatov vseh krajevnih 
kulturnih društev, gostov sosednjih 
zvez in republiška zveza kulturnih or
ganizacij.

Bolj kot je bilo doslej v navadi, so 
predstavniki društev sodelovali v raz
pravi, ki je bila usmerjena predvsem 
v razmišljanje o ustanavljanju nove 
delovne skupnosti oz. zavoda za kul
turo. Predvsem je ostajala bojazen, da

bo na račun profesionalnega delova
nja in koncentriranja elitnih priredi
tev v Žalcu trpelo delo številnih ljubi
teljev kulture. Po zagotovilu pred
stavnice Skupščine občine Žalec, ki je 
zastavila svojo besedo, temu ne more 
biti tako: gre za reorganizacijo služb 
in prerazporeditev nalog z obstoječi
mi kadri. Vsekakor bo potrebno še 
marsikaj razčistiti, se dogovoriti in vi
deti pred sabo cilj, zaradi katerega se 
tudi ustanavlja novi zavod: povezati 
kulturniško ponudbo na enem mestu,

se o nje] dogovoriti, skrbeti za njen 
razvoj, jo bogatiti in ponuditi 
navzven.

Največ pripomb je bilo tudi zaradi 
novega financiranja društev, ko se bo
do sredstva razdeljevala neposredno 
kulturnim društvom na osnovi kon
kretnih programov in poročil.

Prisotni so tudi sprejeli poročilo 
o svojem delu za preteklo sezono, 
sprejeli program dela za prihodnjo in 
nanizali v svojih sklepih vrsto zahtev

po nadaljnjem delovanju Zveze kul
turnih organizacij Žalec v enakem ob
segu, z avtonomnim programom dela, 
strokovnim vodenjem posameznih de
javnosti in vrsto drugih, ki izhajajo iz 
dosedanjih izkušenj in pravilnika 
o delu Zveze kulturnih organizacij. 
Predvsem pa je bilo poudarjeno dej
stvo, da o ukinjanju ZKO v nobenem 
primeru ne bodo razmišljali tisti, ki so 
jo ustanovili. To pa so krajevna kul
turna društva.

Jožica Ocvirk

Večer šansonov in humorja
Kot strela z jasnega je na 

Polzeli prestalo porod GLE
DALIŠČE DVA OBRAZA. 
Premierna predstava 30. no
vembra in ponovitev nasled
njega dne sta privabili v dvo
rano lepo število obiskovalcev. 
Vodilo k ustanovitvi gledališ
ča je bilo: ponuditi občinstvu 
predstave za razvedrilo. Po
ezijo, koreografijo, kostume, 
maske, izraznost telesa in go
vora je spremljala izvrstna 
glasba -  vse avtorsko delo 
znanih imen: ANICE KUMER, 
gledališke igralke, TATJANE 
DREMELJ, pevke, ALFONZA 
KUMRA, napovedovalca,
MARJANA BEZGOVŠKA,
mojstra glasbe, IGORJA JE-, 
LENA, koreografa, MATJAŽA

JERŠIČA, tonskega in lučnega 
mojstra.

Prepričana sem, da sp mnogi 
odhajali s prireditve ne le za
dovoljni, ampak tudi opleme
niteni s prefinjenim izvaja
njem od norega klovnovskega 
smeha do otožne balade. Velja 
si ogledati, doživeti in zamisli
ti nadresnico Dveh obrazov.

Vsak izmed nas ju ima, če
prav morda trdovratno trdi
mo, da ni tako. Nekateri jih 
imajo celo več, pa jim tudi 
prav pridejo. In če z večobraz- 
nostjo uspevaš, te kar zanese 
in lahko postaneš pravi moj
ster v spreminjanju lastnega 
»ksihta«. Pa nikar!

Jožica Ocvirk

KULTURNO DRUŠTVO GOMILSKO
prireja
1. JANUARJA 1992 OB 20. URI

»NOVOLETNI PLES«

Igral bo ALFI NIPIČ s svojimi muzikanti.

Vabljeni!

ODBOR ZA PODELJEVANJE 
SAVINOVIH ODLIČIJ

OBJAVLJA

pogoje za podelitev Savinovih odličij 
za leto 1991.

Ob slovenskem kulturnem prazniku, 8. februarju, bo 
odbor za podeljevanje Savinovih odličij podelil za vse
stransko aktivno delo na področju kulture, za posebne 
uspehe na umetniškem, znanstvenokulturnem in Ijubi- 
teljskokulturnem področju in za življenjsko delo
a) SAVINOVE NAGRADE S PLAKETO ZA AKTIVNO 
DELO NAD 25 let
b) SAVINOVE PLAKETE ZA AKTIVNO DELO DO 25 
let
C) SAVINOVA PRIZNANJA ZA AKTIVNO DELO DO 
15 let
Posamezna odličja lahko prejmejo posamezniki, dru
štva, organizacije, delovne organizacije in drugi, ki imajo 
sedež na območju občine Žalec.
Dobitnike Savinovih odličij lahko predlagajo posamezni
ki, društva, organizacije in delovne organizacije.
Odbor bo sprejemal predloge do 19. januarja 1992. na 
naslov Zveza kulturnih organizacij Žalec, p.p. 6, 63310 
ŽALEC. 0dbor

Več kot 200 slik Marjana Dečmana
Ko je Marjan Dečman s Pol

zele letos za krajevni praznik 
naslikal lik mariborskega ško
fa in narodnega buditelja An
tona Martina Slomška, še slu
til ni, kakšno popularnost si 
bo ustvaril s sliko. Sedaj ga 
zaradi nje pozdravlja staro in 
mlado, kar mu daje še večji 
zanos pri ljubiteljskem delu.
Fotografija te slike je bila ob
javljena v dveh osrednjih 

-dnevnikih, kar za njegovo 
skromnost ni malo.

Našel sem ga v »farovškem 
marofu«, kjer ima svoj atelje; 
ravno se je samoportretiral.
Slika predvsem v realističnem 
stilu. Poleg oljne tehnike se 
ukvarja še z grafiko, freskami, 
reljefnim kiparstvom in akva
reli, vendar se teh izogiba.
Izhaja iz družine, kjer je bil 
oče likovnik, navdih za likov
no umetnost pa mu je dajal 
stric, ki je bil scenograf v celj
skem ljudskem gledališču.

Že kot otrok je iz ilovice rad 
oblikoval kipce, ki jih je na
stavljal po domačem dvorišču 
v Braslovčah. Zaradi pomanj
kanja denarja mu ni uspelo 
razviti talenta na likovni aka
demiji, postal pa je pleskar.
Vendar tega poklica ne oprav
lja. Zaposlen je v Garantu na 
Polzeli, kjer dela v skladišču, 
v prostem času pa svoj talent

n m r r T T T T r r t r r in m r i

Marjan Dečman pri samoportretiranju

izliva na platna. Doslej je iz
delal že več kot 200 slik, v ve
čini za prijatelje ob raznih ju
bilejih.

Letos je nameraval v slikar
sko kolonijo, pa mu je vojna to 
preprečila. Zaradi nje tudi ni 
mogel v Francijo, kamor ga je 
povabila znanka. Srčno rad pa 
bi imel samostojno razstavo

v Savinovem salonu v Žalcu. 
Na kulturni skupnosti so mu 
jo sicer obljubili v začetku pri
hodnjega leta, vendar se boji, 
da se mu želja ne bo uresničila.

Ko sem gledal njegova plat
na, sem spoznal, da bi bilo do
bro, da ga spozna širši krog 
ljubiteljev likovne umetnosti, 
zato tudi ta zapis o njem.

L J.

d o m  b ir.
1 Podjetje za gradbeni inženiring , 
I d. o. o. BRASLOVČE

Telefon: 
063/726-152

Od projekta 
do izvedbe

'.VESELE PRAZNIKE 
IN SREČNO 1992

LflJU

TRGOVINA IN BISTRO

$ »KOŠARICA«
Pernovo 17/a, Žalec

V A B I  V S E  S V O J E  C E N J E N E  S T R A N K E  
IN O S T A L E  G O S T E  N A

BOŽIČNI PLES
v soboto, 28. decembra 1991, ob 19. uri ^

z obiskom BOŽIČKA z darili v GASILSKI DOM PERNOVO. b
Pri nakupu v naši trgovini nad 1000 SLT prejmete brezplačno 8 

vstopnico. ^

|
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Zabaval vas bo
HMELJARSKI INSTRUMENTALNI KVINTET.

S O l j u b l j a n s k a  b a n k a
Splošna banka Celje d.d. 
Cejje

V s e m  v a r č e v a lc e m  
in  p o s lo v n im  s o d e la v c e m

ž e lim o

-d* iv
P R IJ A Z N E  P R A Z N IČ N E  D N I

TE R  SR E Č N O  I N  USPEŠNO  
P R IH A JA JO Č E  L E T O  1992.

Kultura, kje si
V zadnji številki Savinjčana 

me je spodbudila k razmišlja
nju g. Nada Mulej s svojim pi
sanjem.

Revna kulturna ponudba 
v našem kraju je res odsev ča
sa, v katerem živimo, po drugi 
strani pa tudi naše lastne za- 
plankanosti. Malo nam poma
ga trud nekaterih posamezni
kov v občini, ko vemo, da je 
»kultura še vedno le zabava 
kulturnih«.

Strinjam se z g.Mulej, da je 
za naše okolje nujna komerci
alizacija kulturne ponudbe, če 
hočemo, da bi se povpraševa
nje povečalo. S trženjem kul
ture si bomo namreč lahko do
volili, da bomo v občini delali 
tudi takšne projekte, za katere 
lahko že danes z gotovostjo tr
dimo, da ne bodo prinašali do
bička. Takšni projekti so seve
da v glavah ljudi tudi edina 
prava kultura.

Če gledamo na kulturo širše, 
kot na vsečloveški proizvod 
(produkcija duha pa ne rodi le 
izrečene in zapisane besede), 
je seveda takšna zgoraj opisa
na pravoverna kultura zgrešen 
biznis. Če hočemo tržiti, po
tem moramo ponuditi trgu ti
sto kvaliteto (in po takšni ce
ni), ki jo trg išče. Kultura je 
torej tudi.pesem, ki jo naredijo 
Epidemiki ali Neroni, kultura 
je tudi odnos moških do žensk, 
kultura so nedeljski obiski no
gometnih tekem, kulturni do
godek je koncert v Hmezadovi 
dvorani, obrobno razpravlja
nje osamljenih spiritualistov, 
vegetarijanstvo, filozofski na
uki človeka posameznika in 
drugo. Kulturno zavest v smi
slu, kot jo mi razumemo, bomo 
lahko izgrajevali samo z de
narjem, razgrajenimi opera
tivnimi mehanizmi ponujanja 
kulture ter komercialno 
uspešnimi in strokovnimi ka
dri. Kaj sem hotel povedati? 
Na kulturni trg je potrebno 
pripeljati tudi koncerte, sub
kulturo nekaterih mladih, raz
stavno dejavnost, potrebno je 
podpreti zagrizenost mladih, 
kot jo kaže Uroš Bostič (in nje
gova glasbena trgovinica 
Bosscool) s svojim prirejanjem 
dobičkovprašljivih koncertov. 
Graditi je potrebno na tistih, 
ki jim šola in delo nista dovolj 
za njihovo osebno srečo. Gra
diti je treba na mladih, na lju
deh, ki so ne glede na leta mla
dostno zagnani, na ljudeh, iz 
katerih bruhajo ideje, kultur
ne dobrine, na ljudeh, ki jih 
okolica ne razume, in tistih, ki 
jih okolica sprejema in obču
duje. Potrebno je tržiti in za
služiti na vsakem kulturnem 
potrošniku, ker bo šele pestra 
kulturna ponudba pritegnila 
tudi potrošnike izven meja na
še občine. ZAPOMNITI PA SI 
MORAMO, DA JE NAJBOLJ
ŠI KUPEC TISTI, K I ZASLU
ŽI DENAR DRUGJE, ZA
PRAVI PA GA V NAŠEM 
OKRAJU.

Globoko bi se strinjal 
z mnenjem, da niso časi za 
kulturno eksperimentiranje. 
Časi so pač bolj primerni za 
zakonske prepire in čmo eko
nomijo. Toda po mojem pre
pričanju je potrebno vpeljeva
ti v prostor logiko (TO PA 
PRIČAKUJEM OD LJUDI, KI 
SO ,ad infinitum‘ V KUL
TURI):

Gregor Vovk

GLEDALIŠKI
ABONMA
TRETJA PREDSTAVA JA
NUARJA
V ponedeljek, 13. januarja 
92, ob 19.30, v Domu II. slo
venskega tabora Žalec:
Peter Shafer. ČRNA KOME
DIJA, v izvedbi SLG CELJE, 
režija Vinko Moderndorfer, 
gostja predstave Jerca 
Mrzel.
Predstava je tudi za izven.



O  vinu in Martinu
Ob praznovanju sv. Martina 

je bila v Matični knjižnici 
• v Žalcu predstavljena knjiga 
o vinu, ki jo je napisal znani 
enolog, nekdanji direktor kleti 
v Brdih, Zvone Simčič. Govo
ril je o predelavi, kletarjenju 
in kvaliteti vina. Posebej je 
poudaril, da je prihodnost sa
mo v kakovostnem vinu, saj 
smo zaradi slabe kakovosti vin 
daleč za Francozi, kljub temu, 
da imamo vse pogoje za pride-
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lavo visokokvalitetnih vin. 
Tudi po porabi zaostajamo ce
lo za Italijani, ki porabijo 116 
litrov vina na osebo v enem 
letu.

Razveseljivo pa je, da pada 
poraba nekvalitetnih vin v ko
rist kvalitetnejših, kar je znak, 
da raste tudi kultura pitja. Vi
no je kakovostno, če je harmo
nično, če ne čutimo kisline, 
sladkorja in alkohola.

■ M

Predstavitev je spremljal 
Savinjski oktet s priložnostni
mi pesmimi. Med tem pa so 
govorili o Martinu in vremen
skih pregovorih ob Martinu. 
Za najboljše odgovore je pri
speval nagrade vinogradar 
Stane Jakše iz Žalca. Na kon
cu pa je Hotel Žalec vse prisot
ne pogostil z izbranimi sloven
skimi vini.

I.J.

f  %.
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Trgovina Vere Adam ič v Sv. Lovrencu
Vera Adamič je trgovka že 

polnih 15 let. Ko se je pojavila 
možnost za odprtje zasebne tr
govine, ni oklevala in se tako

Vsem cenjenim strankam 
v tem božičnem in novoletnem 
času želimo prijeten nakup in 
veliko sreče in zdravja v no
vem letu 1992.

je ves čas dobro založena in 
nudi kupcem široko izbiro. 
Tudi v teh prazničnih dneh je 
njena trgovina polna blaga. 
Pri Veri lahko dobite vse vrste 
živil, kozmetike, pijač, tekstila 
in drugih artiklov. Večkrat pa

svoje potrošnike preseneti 
z izredno ugodnimi cenami. 
V teh dneh lahko pri njej zelo 
poceni kupite sladkor (34,90 
SLT za kg) in alkoholne pija
če. Trgovina je odprta vsak 
dan od 8. do 18.30 ure.

Direktorica Hotela Žalec je na koncu predstavitve obdarila enologa Zvoneta Simčiča.

Sveže meso in še marsikaj Vse za dom tudi v prodajalni Kos
Dober glas seže v deveto vas in zato mesnico in trgovino Jožeta Dolarja v Veliki Pirešici 

poznajo kupci z bližnje in daljne okolice. Zvestobo številnih strank si je Jože Dolar pridobil 
s kakovostnim in vedno svežim mesom, suhomesnimi izdelki, med katerimi so še posebej okusne 
klobase, izdelane po njegovem receptu. Zanimiva je tudi ponudba vsega potrebnega za krvavice, 
ki pa si jih lahko potem napravite sami. Če se boste v naslednjih dneh oglasili pri Jožetu Dolarju 
in nakupili nad 2000 tolarjev, boste deležni 10-odstotnega popusta. Trgovina in mesnica sta 
odprti vsak dan od 8. do 18. ure, v soboto od 8. do 13. in v nedeljo od 8. do 11. ure.

Cenjenim kupcem Jože Dolar želi vesel božič in zadovoljno novo leto.

Te dni je v nekdanjih prostorih Lilet v Žalcu odprla trgovino s pohištvom in notranjo opremo 
Zorka Kos, ki je tako dopolnila ponudbo svoje trgovine v soseski V. v Žalcu, kjer že vrsto let 
prodaja darila in usnjene izdelke.

V novoodprti prodajalni si kupci lahko ogledajo in izberejo poleg pohištva, za katerega lastnica 
obljublja, da bo po najnižjih cenah, še razne dodatke, zavese, dekorativne predmete, namizne 
prte, starinsko pohištvo in predmete, svetilke, umetniške slike, izdelke umetne in domače obrti, 
skratka vse, kar daje stanovanju življenje, toplino in okus. Trenutno je trgovina urejena v pred
prazničnem stilu in marsikdo si bo tod z idejo in nakupom prihranil čas, ki bi ga sicer namenil 
predprazničnemu brskanju po trgovinah. Pričakujejo vas in vam želijo

VESELE PRAZNIKE IN SREČNO NOVO LETO 1992



RAFAEL TRATNIK Z VRANSKEGA -  KRZNARSKI MOISTER

Od surove kože do krzna
Pred vrati je zima, čas toplih oblek. Na voljo imamo široko izbiro zimskih 

oblačil. Modni kreatorji nas vsako leto obsipavajo z novimi modeli in 
materiali. Vse bolj plitve denarnice večini ljudem ne omogočajo nakupa nove 
garderobe, zato mnogi ostajajo pri tem, kar pač imajo. Sicer pa plašči, bunde 
in jakne niso le za eno sezono, ampak za nekatere tudi za celo desetletje in 
morda še več. Še posebno velja to za krznene izdelke, ki jih običajno mnogi 
kupijo le enkrat v življenju, saj je, glede na vrsto krzna, njihova cena 
vrtoglava. Že' plač ali jakna iz zajčjih kož ima lepo ceno, če pa je to nerc, 
nutrija ali koža eksotičnih živali, potem velja pravo premoženje. Človek, ki 
se s krznom srečuje prek 40 let, je tudi Rafael Tratnik, z Vranskega. K  njemu 
smo se odpravili, da hi kaj več zvedeli o procesu nastajanja krzna in o njem 
samem, saj je malo ljudi, ki se ukvarjajo.s tem poslom.

Zalotili smo ga sredi dela. Za 
brusilnim strojem je brusil kožni 
-  usnjeni del krzna gamsa. Že ne
kajkrat sem bil v njegovi delavnici 
v kletnih prostorih stanovanjske 
hiše, vendar se nikoli nisem zadr
ževal med kožami, ki so se sušile 
pod stropom in čakale za nadalj
njo obdelavo. Tokrat se je sezona 
šele dobro začela, zato takšnega 
prizora nisem bil deležen. Pogo
voril pa sem se z mojstrom Rafa
elom in poskušal iz njega izvleči 
kaj več o tem.

Z »valhanjem« do čistih 
dlak

V kotu delavnice se enakomerno 
vrti leseni boben. Gre pravzaprav

za preprost stroj, ki služi za čišče
nje kože oz. dlak. Trenutno imam 
v njem kože jagenjčkov. Temu de
janju v fazi procesa rečemo »va l- 
hanje«. V  boben se poleg kož da še 
žagovina bukve in bencin. Vse to 
se vrti najmanj dve do tri ure, lah
ko pa tudi več. V  tem času se dlake 
očistijo, hkrati pa se odstrani tudi 
odvečna maščobe na notranjem 
delu kože. Seveda pa je to le ena 
od faz celotnega procesa, ki traja 
tudi mesec in več.« Kot pravi Ra
fael, si brez kemikalij ni mogoče 
zamišljati obdelave kož v  kako
vostno krzno. Potrebno je tudi ve
deti, v  kakšnih koncentracijah in 
količinah se uporabljajo, saj je 
lahko drugače škoda večja kot ko
rist, ali pa smo celo ob dragocene

kože. »Že marsikomu sem pove
dal, kako se to dela, vendar brez 
pravega znanja in izkušenj to ni
komur ne upse.« To prav radi ver
jamemo, saj. je to tudi skrivnost, ki 
pa jo bo Rafael rad razkril tiste
mu, ki bo nadaljeval njegovo delo. 
Kdo bo to, zaenkkrat še ne ve. 
Najbolj vesel pa bi bil, če bi bila to 
njegova vnuka.

Mojster Rafael poznan 
daleč na okrog

Našega sogovornika pozna veli
ko ljudi. K  njemu prihajajo iz Ma
ribora, Ljubljane, Kranja, Celja in 
drugih območij. Je strokovnjak, 
človek, ki se je temu posvetil že 
davnega leta 1948, ko se je izučil 
v  Rečici ob Savinji in nato nada
ljeval delo na Vranskem v takrat
nih invalidskih delavnicah oz. us- 
njami, ali še bolje povedano, v  da
našnjem INDE, kjer je delal do 
upokojitve kot obratovodja us- 
njame. »Moja pot ni bila lahka. 
Začel sem kot pastir, potem je pri
šla vojna in z njo partizanščina 
v  XIV. diviziji oz. v  IH. bataljonu 
Tomšičeve brigade. Bil sem tudi

Rafael Tratnik

ranjen, vendar sem ostal živ. Po 
osvoboditvi sem se vrnil v svoj do
mači kraj v  Novo Štifto, od tu pa 
me je pot zanesla v  Rečico in nato 
na Vransko, kjer sem tudi ostal,« 
še pove Rafael.

Pestra izbira krzna
Rafael obdeluje predvsem kože 

manjših živali in divjadi. Največ 
obdela zajčjih kož, sledijo lisice, 
jagenčki, kozliči, koze, gamsi, ku
ne in še nekatere kože manjših 
Živah. Tako obdela okrog 500 zaj
cev ter 100 in več lisic. Sezona

obdelave se prične po 15. oktobru, 
ko dlake več ne odpadajo, konča 
pa se okrog 15. marca. Do tega 
časa še sprejema naročila, potem 
pa ne več, saj kože niso več kvali
tetne za obdelavo. Seveda pa mu 
po tem datumu dela ne manjka, 
saj je potrebno pripravljeno še 
končati. Čez nekaj mesecev se 
zgodba zopet začne znova. Sol. 
solna kislina, mravljična kislina, 
olje, ribje olje, amoniak, bencin in 
še nekateri drugi preparati mu 
znova silijo v  nos, vendar je v  teh 
40 letih postal tako rekoč neob
čutljiv manje.

Velik ljubitelj planin in 
narave

Prav je, da povemo še, da je Ra
fael Tratnik tudi velik ljubitelj 
narave in gora. To dokazujejo pre
hojene poti Slovenske, Koroške, 
Savinjske in drugih transverzal. 
Svojo sprostitev pa najde tudi ob 
naših vodah, saj je dolgoletni član 
Ribške družine Šempeter. V šali 
pravi, da si bo kot ribič kmalu 
prislužil upokojitev. Vendar se bo 
verjetno prej upokojil v  krznar
stvu, saj pravi,-,da mu zdravje ne 
služi najbolje. Kljub vsemu pa 
upamo, da ga moči še ne bodo 
prekmalu zapustile, saj bi bilo 
škoda, da nihče ne bi nadaljeval 
njegovega dela.

D.Naraglav

Prvi dobri mož decembra -  M ik lavž
Tudi letos je bila osrednja občinska prireditev miklavževanja v  domu 

Svobode na Polzeli. Obdarjenih je blo sto najrevnejših otrok iz naše občine, 
sredstva za obdaritev so zbrale vse štiri stranke, ki so vključene v  Demos. 
V priložnostnem programu so sodelovali Miklavž s svojim spremstvom, 
cerkveni otroški pevski zbor Cekinčki s Polzele ter dramska skupina, ki je 
pod vodstvom Tanje Cizej pripravila spevoigro Miklavževanje nekdaj in 
danes, domislena scena pa je delo OŠ Polzela. Prireditve ob Miklavžu so bile 
letos v  vseh krajevnih skupnostih. Na sliki: Z obdaritve na Polzeli.

T.T.

Praznovanje rojstnih dni
V domu upokojencev na Polzeli imajo več kot dvesto oskrbovancev, med njimi 

jih je 18 starejših od devetdeset let. Med najstarejšimi pa je Matilda Bark, ki je 
v začetku tega meseca praznovala 95. rojstni dan. Kot je povedala, je v domu že 
deset let. V svojem življenju je doživela veliko hudega in tako dobro, kot ji je ta 
leta v domu ji ni bilo nikoli. Tokratno praznovanje rojstnih dni so v domu 
pripravili bolj slovesno, ker je bila Matildina obletnica okrogla. Sicer pa v domu 
enkrat mesečno pripravijo praznovanje za tiste oskrbovance, ki so v določenem 
mesecu imeli rojstni dan. Na ta način poskušajo vnesti v domsko življenje kar 
največ družabnosti. Na sliki: Druga z desne je Matilda Bark.

T. T.

vjdid veuiiu presentad
Gala v Šempetru nas je v novembru zopet presenetila. Okrog dva tisoč Savinjčanov je bilo 

prijetno presenečenih, ko so dobili na dom vabilo za brezplačno pokušino mesnih izdelkov 
Perutnine, ormoških vin in ocvrte čebule Oljarne Helios Domžale. Podobne pokušine večkrat 
prirejajo, saj ne želijo, da bi njihovi kupci kupovali mačka v Žaklju. Z razširjeno ponudbo 
tekstilnih izdelkov, bele tehnike, z akcijsko prodajo po izjemno ugodnih cenah in prijazno 
postrežbo nas vedno znova presenečajo. Takšne predstavitve so izjemna priložnost za pristen stik 
med trgovino in potrošnikom.

Brunarica pod Trnjem
Če boste v zadregi, kam povabiti poslovnega sodelavca, 

prijatelja ali znanca, vam svetujemo, da se odločite za Bru
narico pod Trnjem. Jože Petre pa bo s srninim golažem in 
domačimi klobasami ter jedmi po naročilu poskrbel za 
zadovoljstvo vašega gosta. In če še ne veste, kje je to lepe 
urejeno gostišče, ga boste brez težav našli, peljati se morate 
le proti Galiciji.

Prijetno praznike in zadovoljno novo leto Vam želi Jože 
Petre in se priporoča za obisk.

M iklavž, 
Božiček in 
dedek M raz

Nekaj dobrot je najprej od
vrgel Miklavž, zdaj bo svoje 
opravil svetnik Božiček, na
zadnje pa pride na vrsto dedek 
Mraz. Kaj vse bodo v teh treh 
praznikih otroci dobili? Otroci 
bogatih veliko in še enkrat ve
liko, srednji srednje in ponov
no srednje, precej pa bo takih, 
ki bodo ostali praznih rok.

Možna je rešitev: prepričati 
bogate in srednje, naj pripra
vijo paketič za revne sošolce. 
Nekaj podobnega smo v povoj
nih letih že počeli.

Pravijo, da je otrok pomanj
šano bitje odraslega. Prisluh
nimo pogovorom, pa bodo do
umeli, da temu ni tako. Na vr
sti bodo primerjave, hvalisa
nje, zavist.

Mnogi trdijo, da se zgodovi
na ne ponavlja. Pa se! Pred 50, 
60 leti so stranke bile v večnih 
prepirih. Brezposelnih je bilo 
nekaj več tisoč kot danes, na 
občine smo hodili po ubožne 
liste. Za otroke pa sta takrat 
nastopala Miklavž in Božiček. 
Prenekateri otrok je dobil pa
ketov, da jim ni bil kos, neka
teri drobno škatlico, tretji pa 
nič. Ali ni danes enako? Če je 
treba kaj darovati, siromak 
bom dal zadnji tolar; multibo- 
gataš, ki jih v revni R Sloveniji 
ni tako malo, se za vse okoli 
sebe požvižga.

Najmanj desetkrat na dan 
slišimo: obnavljamo, poprav
ljamo tiste stare rdeče grehe. 
Nova oblika je morala priti. To 
je jasno kot beli dan, toda vse 
staro zavreči je smrtni greh. 
Pljuvamo na milijone pošte
nih, krvavih žuliev!

Ali je že ta ali oni strokov
njak izračunal, koliko smo 
v poldrugem letu tolarjev 
v zrak zmetali, v peči pokurili? 
Vsak dan gledamo prepire 
v skupščini, zdaj pa sta še go
spod Rupel in Peterle nastopi
la. Ali sploh vemo, koliko nas 
nova politika stane? O propa
dajočem gospodarstvu skoraj 
nič besed. Zato se bodo svetni
ki Miklavž, Božič, Mraz pri 
mnogih otrocih slabo izkazali, 
če se bodo sploh prikazali. 
Prazen Žakelj še v nobenem si
stemu ni pokonci stal!?SREČ
NO vsem poštenim občanom 
v občini Žalec.



SILVA KOŽELJ' V

Super babica iz Žalca
Njeno življenje ujeto med umetnostjo in potovanji

Pred časom smo lahko na TV ekranih spremljali angleško 
nanizanko super babica, ki je bila še zlasti všeč otrokom, pa tudi 
odrasli smo se lahko nasmejali vsem njenim vragolijam in spo
sobnostim. Njena_vitalnost in gibčnost v poznih letih življenja je 
v marsikom vzbudila željo, da bi ji bil enak. Silvi Koželj iz Žalca 
pa to ni potrebno, saj je pri svojih, skoraj osemdesetih letih 
življenja, res prava super babica, ki ne pozna tegob starosti. Po 
žilah se ji pretaka še vedno mladostna kri, ki jo ohranja zdravo 
in vitalno. K temu pa seveda veliko pripomore njen način 
življenja, ki je duhovno bogato in ujeto med umetnostjo in 
potovanji.

Pred srečanjem z njo sem 
vedel, da je nekaj posebnega, l i r  
saj je tudi zato vzbudila našo 
pozornost, vendar sem kljub 
temu mislil, da bom zagledal 
žensko, ki jo je narava obdari
la le z zdravjem, drugače pa 
svojih let ne more skriti. Zmo
til sem se. Že ko sem jo zagle
dal, sem ji prisodil kvečjemu 
šestdeset let, ko pa sva se zače
la pogovarjati, bi jo mirne du
še lahko pomladil še za kakš
nih dvajset let. Naključje je bi
lo, da sem jo še ujel doma, pred 
hišo v Kajuhovi št. 5, kjer sta
nuje v podstrešnem stanova
nju. S kolesom se je odpravlja
la po suhljad v gozd, kamor 
zahaja vsak dan in se tudi na 
ta način rekreira in duhovno 
sprošča.

ren duh in želja po spoznava
nju krajev, ljudi, običajev, na
rave. Veliko sem potovala in še 
potujem. Še pred vojno sem se 
odpravila na pot okoli sveta 
s tovorno ladjo. Bila sem sama 
s šestdesetimi mornarji, zato 
ni čudno, da sem vsak večer 
slišala trkanje na okno moje 
kajute. Odšla sem se h kapita
nu in mu zabrusila, da tega ne

Koželj že doživela v življenju, 
ostaja dobre volje. Je bohem, 
ki ji ni za materialne dobrine. 
Rada je urejena in lepo obleče
na, vendar si mnogo tega nare
di sama. Precej garderobe, ki ji 
jo pošiljajo prijateljice iz Hol- 
lvvvooda, si preuredi sama. 
Žalčanka je pravzaprav šele 
trinajst let, vendar je to mesto 
vzljubila in želi v njem ostati

Trije strici 
-  zdravniki Silva Koželj danes in leta 1952, ko je nastopala v filmu Jara gospoda

Sediva v majhni, toplo za
kurjeni sobici, ki je natrpana 
z . vsem mogočim in se pogo
varjava o njenem življenju, 
umetnosti, potovanjih. Besede 
ji gladko tečejo, njen glas je 
mladosten, oči pa iskrive, ve
sele in morda celo malo hudo
mušne. Vidi se, da ji nastop 
pred kamerami ni tuj, da je za 
njo nekaj filmskih vlog. Naj
večja vloga pa je njeno življe
nje samo, kateremu so dali 
navdih trije strici -  zdravniki.

»Kmalu bom stara osemde
set let, vendar se počutim mla
do, ker živim zelo naravno. Ne 
kadim, vsak dan grem po mož
nosti v gozd, kjer malo potelo- 
vadim ter se duševno sprostim, 
dovolj spim in delam, tako 
umsko kot fizično. Vso suhljad 
in drva, ki jih potrebujem, si 
priskrbim sama, to pa me na 
nek način tudi duševno pomir
ja. Duševna rekreacija je vča
sih važnejša od telesne. Na 
stara leta človek ne sme veliko 
jesti in tega se jaz že dolgo 
držim. Imela sem srečo, da sem 
imela tri strice zdravnike. 
Eden mi je, še kot otroku, de
jal, naj nikoli v življenju ne 
kadim, drugi me je učil, da 
moram čuvati živce in biti čim 
bolj »flegma«, tretji pa mi je 
rekel: »Punčka, izkoristi vsak 
dan svojega življenja za spre
hod v naravo. Tudi če dežuje 
ali sneži, vsaj za dve uri pojdi 
v gozd.« Vsega tega, kar so mi 
govorili moji strici, se držim, 
hkrati pa sem jim globoko 
hvaležna za nasvete, ki so ne
pogrešljiv del mojega življe
nja ...,« pravd Silva Koželj in 
se ob tem veselo nasmehne.

Imetje ti lahko 
vzamejo -  znanja ne!

Silva Koželj se je rodila 
v Ljubljani, v stari meščanski 
družini. Oče je bil trgovec, ma
ti pa društvena aktivistka. 
Pravi, da so jo strogo vzgajali, 
vendar je za to očetu hvaležna, 
saj ji je to marsikdaj prišlo 
prav. Poskrbel pa je tudi za 
njeno izobraževanje.

»Imel je navado reči, da mi 
lahko imetje vzame kdorkoli, 
znanje, ki ga človek ima, pa 
ostane. Poslal me je v mestni 
dekliški licej, kjer sem redno 
študirala osem jezikov. Med 
njimi tudi staro grščino in la
tinščino. Pet jezikov: italjanš- 
čino, francoščino, nemščino,

angleščino in latinščino še da
nes obvladam, ostale pa, 
predvsem v zadnjih letih, ko se 
ne ukvarjam več s sprevaja- 
njem, počasi pozabljam.«

Silva pa je tudi glasbeno 
izobražena. V Sallzburgu je 
študirala klasično glasbo in 
glasbeno zgodovino ter se uči
la igrati klavir. Znanja ji tako 
res ne manjka. Kar 50 let je že 
povezana z likovno umetnost
jo. Že več kot trideset let pa je 
bogatila s svojimi spominki 
našo dolino in mnoge druge 
kraje po Sloveniji in Jugosla
viji.

»To je bila tudi moja obrt in 
vir zaslužka za preživljanje. 
Največ spominkov je iz lesa, 
v katerega so vžgani motivi 
Savinjske doline, vinska trta 
in gradovi. Včasih sem vzela 
v roke tudi čopič in barve in 
sem kaj naslikala.« Že v gim
nazijskih letih je bilo precej 
njenih slik razstavljenih doma 
in v svetu, vendar so v njenem 
likovnem ustvarjanju pozneje 
prevladali spominki, tako da 
se slikarstvu ni več toliko po
svečala. Bila je tudi izvrstna 
izdelovalka narodnih noš, 
vendar je zaradi pomanjkanja 
ustreznih materialov delo 
opustila. Veliko časa je pora
bila za izdelovanje ogrlic, 
»perl«, ki jih tudi sama nadvse 
rada nosi in so sestavni del 
njene garderobe.

Potovanja -  njena 
večna ljubezen

V kratkem premoru, med 
zanimivim pripovedovanjem 
svojih bogatih spominov, s so
govornico popijeva in nazdra
viva njenim letom s posebno 
pijačo, ki je po okusu spomi
njala na orehovec. To pa ne bi 
bilo nič posebnega, če pijače 
ne bi vstekleničil Silvin oče 
pred več kot 100 leti. Počutil 
sem se počaščenega pri odpi
ranju steklenice »eliksirja 
mladosti« (če smem tej pijači 
tako reči) saj človek nima vsak 
dan priložnosti odpreti in za
užiti stoletno pijačo.

Ponovno sva v toku spomi
nov, ki bruhajo kot vulkan iz 
moje sogovornice. Od njenega 
umetniškega ustvarjanja sva 
prešla na potovanja, ki so že 
od nekdaj njena velika ljube
zen. Oživijo spomini na A fri
ko, Ameriko, A zijo ...

»Od nekdaj je v meni nemi-

mislim več prenašati ter da si 
bom že sama dobila kakšnega, 
če ga bom hotela. No, potem je 
bil mir, »se zasmeji Silva« in 
nadaljuje. »Pred kakšnimi pe
tindvajsetimi leti sem se od
pravila s spačkom v Afriko. 
Sredi puščavske ceste sem na
letela na skupino Arabcev, ki 
so me začeli izsiljevati. K  sreči 
sem bila toliko prisebna, da 
sem izvlekla revolver in jim 
tako pokadila pod nogami, da 
sem bila v minuti spet sama 
sredi Sahare...«

To so le kratki utrinki z nje
nih potovanj, ki so našli svoje 
mesto v številnih časopisih, še 
posebno tujih, hkrati pa so ji 
honorarji in poznanstva omo
gočali, da še vedno potuje. Želi 
si še na Kitajsko in Japonsko 
in morda še kam. Letošnjih 
šest mesecev pa je preživela 
v Bavšiču v Črni gori.

Vojna skalila idilo
V Bavšiču sem preživela 

najsrečnejše dneve svojega 
življenja. Žal so zadnji meseci, 
ko je prišlo do obleganja Du
brovnika, tudi meni prinesli 
veliko strahu in negotovosti. 
Bila sem ujetnik te umazane 
vojne, saj se po nobeni poti 
nisem mogla vrniti domov. 
Potnega lista nisem imela s se
boj, tako da prek Italije, Av
strije in Madžarske ni bilo mo
goče priti v Slovenijo. Hčerka, 
ki živi v Ljubljani, me je že 
iskala s pomočjo Rdečega kri
ža, saj so bile onemogočene vse 
komunikacije. Potem pa je le 
prišla skoraj čudežna rešitev. 
Prijateljica, ki je pred mese
cem in pol odšla v Split, se 
zaradi vojne in blokad na poti 
ni mogla vrniti v Bavšič, tako 
da sem bila sama v njeni hiši. 
Gostoljubnim domačinom se 
moram zahvaliti za vso pomoč, 
ki sem je bila deležna v dneh 
negotovosti, ko so naše življe
nje spremljale detonacije gra
nat in rafalov. V dneh kratke
ga premirja je prijateljici 
uspelo priti do mene in z av
tom smo prek Hercegovine 
Nevesinja, Mostarja pripoto
vali do Splita. Tu sem prenoči
la, nato pa z avtobusom Split- 
-Žagreb in s trajekti pripoto
vala domov v Ljubljano in svoj 
Žalec...«

Večni optimist
Kljub vsemu, kar je Silva

Z NAM O NA IZLETU

ANSAMBEL ROBIIA ZUPANA

Mami za praznik

do konca svojih dni. Ti pa so 
glede na njeno kondicijo, 
zdravje in močne korenine nji
hove družinske veje morda še 
daleč. Stric, ki živi na daljni 
Aljaski, je star že 108 let in še 
vedno pri močeh. Dobra volja, 
vsakodnevna rekreacija, ne
mimi duh in večni optimizem 
jo nedvomno vodijo k visoki 
starosti. Sicer pa je za Silvo 
Koželj potrebno povedati, da 
se je nedolgo tega tudi pozimi 
okopala v Savinji, redno pa se 
je v njej začela kopati v začet
ku maja. V prostem času nad
vse rada bere, zlasti liriko ru
skih, nemških, francoskih in 
drugih pesnikov. Ima bogato 
knjižnico in pravi, da jo bo za
pustila občinski matični knjiž
nici. Ob vsem tem pa dela na
črte za nova potovanja, piše 
spomine in se veseli vsakega 
novega dne.

Od nje odhajam bogatejši za 
nova spoznanja, za napotke, 
po katerih bi se bilo vredno 
ravnati, a kaj, ko nas tempo 
življenja vleče po poti, ki je 
daleč od zdravega načina živ
ljenja. Pa bi bilo, za ceno 
zdravja in lepše starosti, ven
darle vredno bolj prisluhniti 
klicu narave in se ravnati po 
življenjskih navadah svetlola
se dame, Silve Koželj.

Darko Naraglav

Ansamblov' z narodno-zabavnim 
melosom v naši občini ni več veliko. 
Zato smo se še toliko bolj razveselili 
kakovostnih glasbenikov', članov 
narodno-zabavnega ansambla Ro
bija Zupana, ki s kvaliteto in veli
kim glasbenim znanjem zapolnjuje
jo vrzel, ki je nastala po tem, ko so 
prenehali igrati Veseli hmeljarji, 
Savinjskih sedem in še nekateri 
drugi, manj znani, ansambli.

Ansambel Robija Zupana z Vran
skega obstaja dve leti. Po razpadu 
ansambla Vlada Sredenška so se 
trije člani: Eva Kranjčan, Sonja Zu
pan in Robi Zupan odločili, da usta
novijo svoj ansambel. Pri ustanav
ljanju nove skupine je Robiju Zupa
nu veliko pomagala Eva Kranjčan, 
ki je profesorica klarineta in tudi 
poznavalka precejšnjega števila 
glasbenikov. Zbrali so glasbeno izo
bražene in že izkušene glasbenike, 
ki so se dokazovali že v nekaterih 
drugih ansamblih.

»Začetek je bil tako mnogo lažji, 
kot bi bil sicer,« pravi Robi Zupan. 
»Okrog šest mesecev smo se dobiva
li na vajah, kjer smo se uigrali in 
izpilili svoj vokalni in instrumen
talni spored. Kmalu zatem smo pri
čeli nastopati, sedaj pa so na vrsti 
že snemanja. Lahko rečem, da sem 
z vsem, kar smo dosegli v tem krat
kem času, zelo zadovoljen, še po
sebno pa zato, ker člani ansambla 
prihajajo na vaje na Vransko precej 
od daleč. Zaradi tega so naše vaje 
običajno zelo dolge in utrujajoče. 
Ker pa so rezultati opogumljajoči, 
nobenemu od nas ni žal ne časa ne 
truda.«

Ansambel Robija Zupana je Slo
venija v malem. Sedem -  članski 
ansambel sestavljajo harmonikar in 
vodja Robi Zupan z Vranskega, kla
rinetistka Eva Kranjčan iz Kranja, 
trobentar Emil Semec iz Idrije, k i
tarist Jože Žlavs iz Globoč pri Voj
niku, basist Dušan Polšak iz Celja, 
prvi vokal ansambla je Maajaž 
Mrak iz Vrhnike, pevka Sonja in

Podajmo si roke
Živimo v času, ko nam topla 

beseda lahko pomeni več kot 
materialna dobrina. To so poka
zali tudi otroci iz Osnovne šole 
Petra Šprajca v Žalcu.

Sedemletni Branko je z brato
ma Ivico in Josipom ter mamico 
moral pribežati v Slovenijo. Se
daj živi v Žalcu pri znancih. Pri
družil se je prvošolcem in malo 
pred Miklavževanjem slavil svoj 
sedmi rojstni dan. To pa ni ušlo 
domačemu sinu, prvošolčku Ale
šu, s katerim skupaj drgneta šol
sko klop. Tega jutra je mali Aleš 
že navsezgodaj po razredu raz
glasil, da ima mali Branko rojst
ni dan. Njihova pozorna in do
bra učiteljica Ivica mu je med 
uro risanja zaželela vse najboljše 
v imenu celega razreda. Na list je 
napisala: DRAGI NAŠ BRAN
KO! VSE NAJLEPŠE ZA TVOJ 
ROJSTNI DAN. ZELO TE IMA
MO RADI! TRUDIMO SE, DA

BI TI BILO MED NAMI LEPO! 
POSEBEJ TE IMA RADA TVO
JA TOVARIŠICA IVICA, KER SI 
TAKO PRIDEN! Na ta Ust so se 
podpisali prav vsi.

Vsakdo od njih pa je moral še 
narisati zanj posebno čestitko. 
Slikali so cvetje, metujčke. ma
vrice, smrečice, darila z dobrimi 
željami za njegov praznik, božič 
in novo leto.

Risb ne bi posebej omenjali, če 
ne bi njegov sošolec Jure narisal 
mesta in nad njim slovensko ter 
hrvaško zastavo, kako si podaja
ta roki z najlepšimi željami za 
rojstni dan, božič ter novo leto. 
Daleč v ozadju pa se smeje son
ce. Vsak, ki je videl to sliko, si jo 
mogoče tudi na skrivaj utrnil 
solzo, kajti takšne iskrene sim
bolike se lahko spomni le nepok
varjeno iskreno otroško srce.

Zato Juretu ter Branku želimo 
miren in lep božič in novo leto!

I.J.

Robijeva soproga pa je Taborčanka. 
Ta, krajevno močno razseljena sku
pina postaja priljubljena tako doma 
kot tudi v tujini. Pred kratkim so 
izdali tudi svojo kaseto, ki je posta
la hit med narodno-zabavno glasbo.

Kaseta je posvečena moji mami in 
njeni petdesetletnici. Naslov sklad
be in kasete je zato MAMI ZA  
PRAZN IK . Na njej je dvanajst 
skladb, in sicer polovica vokalnih in 
polovica inštrumentalnih, dodaja 
Robi.

Avtor desetih skladb je Robi Zu
pan, eno je napisala klarinetistka, 
eno pa trobentar. Tekste za skladbe 
sta prispevala Jelka Žlavs in Mar
jan Stare, ki je tudi sicer njihov 
glavni tekstopisec.

Zadnje čase ansambel Robija Zu
pana pogosto nastopa tudi v  tujini, 
v Avstriji in Nemčiji. Samo v A v 
striji so imeli letos prek petdeset 
nastopov. Med njimi je bilo tudi več 
dveumih koncertov, ki jih organizi
ra agencija Gala iz Ljubljane. Ti 
koncerti in drugi nastopi so jezi
kovno prilagojeni nemškogovoreče- 
mu prebivalstvu. Takrat ko so igrali 
za slovenske klube ali v bližini me
je, pa so peli v  obeh jezikih. In kako 
vnaprej?

»Tudi poslej bomo prisotni tako 
doma kot v  tujini. Naš glavni moto 
je igrati in čim več snemati. V pri
pravi imamo material za drugo ka
seto, v kratkem bomo za Radio 
Ljubljana posneli tri skaldbe, med 
njimi tudi novoletno, ki bo na spo
redu na novoletnem Video mehu. ki 
bo v  Vinski gori. Na vrsti so tudi 
promocijski koncerti naše nove ka
sete, na katerih sodelujejo tudi dru
gi glasbeni gostje...»

Tako torej, ansambel Robija Zu
pana z Vranskega, ki velja trenutno 
za enega najboljših tovrstnih an
samblov, uspešno stopa po svoji 
glasbeni poti. Tudi vi prisluhnite 
njihovemu igranju, prav gotovo ne 
boste razočarani.

D. Naraglav

Na Krasu in v Vipavski dolini
O  izletu so povedali:

44 nagrajencev, potrošnikov Name, z lepimi spomini
Nama Žalec že polnih 15 let s svojo ponudbo bogati našo 

dolino in njene prebivalce. Postala je del nas in brez nje bi prav 
gotovo bili prikrajšani za kakovostno in vsestransko ponudbo, 
za prireditve in akcije, ki so se vsa ta leta odvijale v njenem 
okviru. Vedno je znala prisluhniti zahtevam in željam potrošni
kov. Ob svoji 15-letnici obstoja in 10-letnici prodajnega centra 
Levec pa je poskrbela za veliko presenečenj. Njenega jubileja pa 
se bodo z veseljem spominjali vsi nagrajenci, ki so se udeležili 
izleta na kraška tla in Vipavsko. Na njihovo povabilo smo se ga 
udeležili tudi mi in s fotoaparatom ter magnetofonom pripravili 
zapis.

Naše srečanje se je začelo 
pred žalsko Namo, od koder 
smo se z udobnim Kompaso
vim avtobusom odpeljali proti 
svojemu prvemu cilju -  Pršu- 
tami Šepulje. Po uvodnem 
pozdravu organizatorke izleta 
in predstavnice Name, Vilme 
Spec, smo si na ekranu najprej 
ogledali video kaseto modne 
revije in javnega žrebanja, 
kjer so udeleženci nagradnega 
izleta tudi videli, kdaj in kako 
se jim je nasmehnila sreča. 
Branko Korber, turistični vo
dič in uslužbenec Kompasa 
v Žalcu, je ves čas bogatil naš 
izlet z razlago krajev in zani
mivosti, skozi katere nas je vo
dila pot. K veselemu razpolo
ženju je pripomoglo tudi vre
me, saj nas je po dolgih dnevih 
deževja in strahu pred popla
vami na Krasu pozdravilo son
ce. Okrepljeni s poživili iz av
tobusnega bifeja, veseli lepega 
vremena in navdahnjeni z do
mačimi vižami harmonikarja 
Francija Ribiča smo se najprej 
sprehodili med pršuti Pršutar- 
ne Šepulje. Ob strokovni ra
zlagi predstavnice pršutame 
smo spoznavali skrivnosti tega 
mesnega kraškega izdelka, ki 
mu daje neizbrisen pečat kra
ška burja, na kateri zori in se 
plemeniti. Degustacija oziro

ma pojedina, ki je sledila ogle
du, nas je še bolj utrdila v pre
pričanju, da ta izdelek ne slovi 
zaman, tako doma kot v svetu.

Naš naslednji cilj je bila L i
pica. Zelena oaza sredi Krasa, 
kjer je že prek 400 let doma 
plemeniti beli konj lipicanec. 
Ogled kobilarne je vedno zno
va zanimiv, za tiste, ki so bili 
tu prvič, pa še posebno. Kar

dobro uro smo spoznavali to 
konjsko raso, ki je pognala ko
renine na kraških tleh in se 
močno uveljavila v svetu, po
tem pa smo se odpeljali proti 
Vipavski dolini. V Ajdovščini 
smo bili gostje Fructala. S po
močjo video filmov smo spoz
nali proizvodnjo in njihove 
proizvode, od sokov do alko
holnih pijač ter sadnih jedil
nih izdelkov, kolikor pa smo 
zmogli, smo tudi zaužili. Kar 
preveč je bilo vsega, tako da 
vseh proizvodov ni bilo mogo
če niti pokusiti. Že precej 
obremenjenih želodcev smo se 
za nameček odpeljali še na ko
silo v Vipavo, od tam pa v nji
hovo vinsko klet, kjer smo ob 
strokovni razlagi spoznavali 
proizvodnjo vipavskih vin, ki 
sodijo v sam vrh kakovostnih 
svetovnih vin. Med sodi pa

smo se ob zvokih našega muzi
kanta Francija tudi zavrteli. 
Prav tako pa smo pridno praz
nili steklenice z dolgimi in po
sebnimi vratovi, po katerih 
spoznamo njihova vina, tako 
da je bilo razpoloženje res od
lično.

Bila je že trda tema, ko smo 
prišli iz kleti, v kateri je tudi 
29.000 litrski hrastov sod, po
nos njihove kleti, in se že ne
koliko utrujeni posedli v avto
bus, ki nas je varno odpeljal 
proti domu. Pot odmov je, tako 
kot ves izlet, minevala v vese
lem razpoloženju. Na ekranu 
pa smo še enkrat podoživljali 
trenutke minulega dneva, ki 
jih je vestno beležil s kamero 
Franci Govek. Skratka, bilo je 
lepo in nepozabno.

D. Naraglav

■

M m m
Vilma Spec, predstavnica 

Name: »V Nami smo v počasti
tev naših jubilejev organizirali 
nagradno igro, ki je trajala 
dva meseca. Vsak teden smo 
imeli žrebanje, kjer smo pode
lili eno super nagrado in dve 
tolažilni. Ob zaključku akcije, 
25. oktobra, dan pred 15. 
obletnico Name Žalec, pa smo 
imeli veliko nagradno žreba
nje, na katerem smo izžrebali 
današnje udeležence izleta in 
glavne nagrade, kot so potova
nje v Amsterdam in Pariz, vi
deorekorder in vrsto drugih. 
Moram reči, da sem z današ
njim izletom izjemno zado
voljna, še posebno pa zato, ker 
so se ga udeležili prav vsi na
grajenci in njihovi spremlje
valci. Tudi v bodoče bomo 
v Nami nadaljevali s takšnimi 
akcijami in se tudi na ta način 
oddolžili našim zvestim po
trošnikom. Pred vrati so bo
žični in novoletni nakupi, zato 
priložnosati ne bo manj
kalo ...«

Marija Muhainski, udele
ženka izleta: »Preživela sem 
nepozaben dan. O vsem vse 
najlepše. Srečna sem, da sem 
bila izžrebana, saj vsega tega 
verjetno ne bi videla. Doslej 
nisem bila še nikjer, kjer smo 
bili danes, zato sem še toliko 
bolj vesela, da sem videla in 
spoznala vse te lepote Krasa in 
Vipavske doline. Nami iskrena

hvala za ta izlet, ki sem ga 
preživela skupaj s sinom. Obe
ma bo ostal v lepem in nepo
zabnem spominu.«

Marija Lesjak, udeleženka 
izleta: »Enkratno, čudovito, 
nepozabno. Povsod, kjer smo 
bili danes, z izjemo Lipice, 
sem bila prvič. Za nami je 
izlet, ki nas je obogatil z mar
sikakšnim spoznanjem. Bilo je 
poučno, zanimivo, tako da si 
človek zaželi, da bi se mu še 
večkrat nasmehnila sreča pri 
žrebu in da bi lahko bil med 
udeleženci podobnega izleta. 
Zaradi slabega vremena sem 
se mu mislila sprva odpoveda
ti, ko bi zvedela, kako je bilo, 
pa mi bi bilo gotovo zelo žal «

PORTRET MESECA

Zvone Štorman že v Evropi 92
Smo na pragu že dolgo poudarjajočega, prelomnega leta 1992. 

Leta, ko se Evropa integrira in postavlja nove oblike sožitja in 
gospodarskega sodelovanja narodov in držav. Boleča in sra
motna je v tem času vojna na Hrvaškem, s katero dokončno 
razpada Jugoslavija in del narodov še do nedavnega skupne 
države se vedno bolj oddaljuje od hotenj, želja in dogovorov 
drugih držav o skupni Evropi. Slovenci s svojo samostojnostjo 
in priznanjem drugih stopamo v te evropske okvire, čeprav bo 
potrebno še mnogo truda in naporov, da bomo tudi živeli tako 
kot razvita, demokratična in integrirana Evropa. Nekaj naših 
gospodarskih pogramov in firm je že pred leti prestopilo prag 
Evrope in si tako ustvarilo dobre temelje za delo in življenje 
v novih, evropskih pogojih, o katerih poje tudi zmagovita evro
vizijska pesem italjanskega pevca Tota Cotunia EVROPA 92. 
Med tistimi, ki so po svojem delu, obnašanju in ponudbi že 
dolgo v Evropi, je tudi naš portretiranec Zvone Štorman, vsem 
dobro poznan občan in gostinec, dobitnik številnih priznanj, 
pohval, turističnega nageljna, visokega mednarodnega prizna
nja in drugih visokih priznanj za delo v turizmu in gostinstvu.

Zvone Štorman, je v tem 
mesecu z dograditvijo lokala 
in povečanjem prostorskih ka
pacitet naredil nov korak 
v svoji bogati gostinski kari
eri, ki ga še bolj utrjuje na 
prestolu zasebnih družbenih 
gostinskih delavcev, tako 
v dolini kot izven nje. Razlo
gov, da smo ga na pragu
EVROPE 92 izbrali za portret 
meseca, je več kot dovolj.

Zvone je osebnost, ki je 
z vsem srcem predan gostin
skemu poklicu, človek, ki ne 
pozna počitka. Je mož besed in 
dejanj, zato je priljubljen, ce
njen, spoštovan in uspešen. 
Vedno ve, kaj hoče ali mora 
storiti. Kalila ga je tujina in 
njen odnos do dela, kapitala in 
poslovnosti.

Kuhar, solastnik, 
lastnik

Zvone je domačin, Savinj
čan. rojen v dolini zelenega

zlata. Navezan je na svojo do
lino, domači kraj in na ljudi. 
Po poklicu je kuhar z vajeni
ško dobo v Hotelu Celeia, uče
nec kuharskega mojstra go
spoda Demšarja in on ga je 
popeljal v svet gastronomije. 
Po končani šoli in odsluženju 
vojaščine ga je pot zanesla 
v tujino, kjer se je izpopolnil 
ter se predvsem naučil komu
niciranja z ljudmi, gosti, kar je 
eden izmed pogojev uspešnega 
dela v gostinstvu. V tujini, ZR 
Nemčiji, je bil osem let, od te
ga tri leta kuhar in pet let so
lastnik velikega lokala v cen
tru mesta Munster.

»Po teh letih dela v tujini 
sem se vrnil domov z name
nom, da si z ženo urediva maj
hen ličen lokal v svoji hiši, ki 
bi nama prinašal ustrezen do

hodek in sredstva za življenje. 
Začetki so bili za takratne ča
se še dokaj negotovi in takšen 
obseg poslovanja, ki ga.imamo 
sedaj, bi si pred 12 leti težko 
zamislil. Poskusila sva z novo 
ponudbo jedi, sladic in pi
jače ...«

Danes vsi, ki poznajo gostiš
če Štorman, teh pa je iz dneva 
v dan več, vedo, da je to lokal, 
katerega lastnik zna prisluh
niti željam, potrebam in okusu 
svojih gostov. Ljudje se z nav
dušenjem vračajo v njegov lo
kal že polnih, 12 let.

Vedno širša ponudba
Gostišče Štorman se je v tem 

času že večkrat povečalo. Po 
šestih letih so prvič povečali 
lokal, ob tem pa tudi razširili 
svojo ponudbo in povečali šte
vilo zaposlenih. Bilo je tudi 
kar nekaj težav, še posebno je 
poznana tista s prepovedjo za
vijanja h gostišču z magistral
ne ceste iz Šempetra. Zvone se 
je takrat odločil, da gostišče 
zapre, če problema ne bodo re
šili. S pomočjo številnih peticij 
gostov in medijev je uspel.

»Lansko leto smo vzeli v na
jem gostišče Pri šoferski ma
mici v Ločici pri Vranskem, 
z željo, da mu pustimo domači 
ambient in hrano, po kateri je 
lokal slovel že dolgo let. Upam 
si trditi, da nam je to uspelo. 
Pred nekaj dnevi pa smo odpr
li povečan in preurejen lokal 
v Šempetru, tako da sedaj raz
polagamo z 200 sedeži in ob
sežnim prostorom ob šanku, 
kjer je lahko hkrati tudi pet
deset ljudi. Z dograditvijo ob
jekta smo pridobili kavamo- 
slaščičamo, kjer pripravljamo 
sladice pred gosti, malo trgo
vinico s spominki in artikli, ki 
pridejo prav potujočemu go
stu, povečali smo tudi resta
vracijo. Adaptacija je bila 
končana v sedmih tednih 
z dvanajstdnevnim popolnim 
zaprtjem lokala...«

Zvone Štorman

Gostinec -  poklic, ki 
ga moraš ljubiti

Gostinski poklic ni lahek, 
vendar, kdor rad dela z ljudmi, 
temu ni nič pretežko. Tudi 
Zvone Štorman ne bi svojega 
poklica zamenjal za nič na 
svetu.

»Če bi lahko še enkrat izbi
ral, bi se ponovno odločil za 
gostinca. Upam, da bom tudi 
hčerki, Elizabeto in Ano Mari
jo, popeljal v svet gostinstva in 
turizma. V poklic, ki je meni 
dal veliko lepega in me utrdil 
v prepričanju, da delam prav, 
v moje in gostovo zadovolj
stvo. Že zdavnaj sem spoznal 
da se mora človek popolnoma 
predati svojemu poklicu, da 
lahko uspeva in da je ob tem 
zadovoljen...«

Res je lahko, zadovoljen tudi 
zato, ker je svoja načela znal 
prenesti v prakso. Gostu nudi
ti udobje, ga prijazno sprejeti, 
ga hitro in kvalitetno postreči 
in tako se bo vedno rad vračal.

Ljubitelji živali in 
planin

Zvone prostega časa skoraj
da nima. Malo časa, ko se od
trga od svojega poklica, pa 
izrablja za svoje živali in pla
nine. Delavnik mu popestrijo 
goske, labodi, race, golobi in 
druge živali, ki imajo svoje do
movanje v lepo urejenem mi
niaturnem zoološkem vrtu. 
Kot pravi, med njimi najde 
sprostitev in moč za vsakod
nevne napore. Zelo rad pa se 
igra s svojima hišnima čuvar- 
joma, ki sta njegova velika 
ljubljenca. Že pregovor pravi 
Kdor ima rad živali, je dober 
človek. Zvone Štorman to res
nično vsak dan dokazuje.

Načrti?
»Trenuno imamo 35 redno 

zaposlenih delavcev in nekaj 
takšnih, ki nam občasno po
magajo. Imamo tudi 15 šolo
obveznih praktikantov, tako 
da poudarjamo vzgojo svojega 
kadra, to pa je tudi naložba, ki 
se obrestuje. Načrti? Nekje 
v perspektivi izgradnja gostin
skega lokala ob avtocesti na 
območju žalske občine. Seve
da, če bodo za to pogoji in za
gotovljena sredstva. Sicer pa 
želimo raven naše ponudbe 
obdržati na takšni ali še višji 
ravni ter s tem dati gostu vse, 
kar od nas pričakuje.. .«

Tako naš portretiranec, 
Zvone Štorman, ki o sebi ne 
govori mnogo, kajti gostinstvo 
in turizem je postalo moto nje
govega življenja. To ga osreču
je in plemeniti. Njegovo ime, 
blagovna znamka Štorman, pa 
je pojem kvalitete in zadovolj
stva za slehernega rednega ali 
naključnega gosta.

Darko Naraglav

Nina Friedrich, najmlajša 
udeleženka: »Izlet je bil nepo
zaben. Vesela sem, da sem bila 
med nagrajenci, saj drugače 
vsega tega ne bi videla in doži
vela. Tudi jaz sem bila danes 
prvič v krajih, kjer smo bili, 
zato je bilo vse še toliko lepše 
in doživeto. Z mano je bila tu
di mama in tudi ona je zelo 
vesela, da sva si lahko skupaj 
ogledali vse te zanimivosti. 
Tudi zaradi tega izleta bom še 
zvestejša Namina potrošnica.«

Sašo Hribernik, dvojni iz
žrebanec: »V nagradnih igrah 
ima naša družina res srečo. 
Tokrat sem bil jaz dvakrat iz
žreban, oče pa enkrat, tako da 
smo najštevilnejša družina na 
današnjem izletu. O njem lah
ko rečem samo najlepše. Zelo 
dobro je uspel, še posebno pa 
mi je bilo všeč v pršutarni in 
vinski kleti. Nama je s tem 
izletom vnovič dokazala, da 
zna poskrbeti za prijetna pre
senečenja. ki potrošnike spod
bujajo k nakupu...«
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S kolesom vzdolž Himalaje II.
Ko zrak postane redkejši

Takoj, ko nad mesto padejo 
prvi žarki sonca, postane moje 
kolo nemirno, hoče naprej in 
mi ne pusti, da bi malo globlje 
vzdihnil svež jutranji zrak. 
Pobirava svoje stvari s tal na
jine sobice in jih strpava na 
kolo, ki postane pod težo prt
ljage mirnejše in manj poskoč- 
nejše.

Najin hotel, v katerega sva 
prispela potem, ko sva se med 
slikovitimi vasmi in terasasti
mi riževimi polji svežih zele
nih barv povzpela od Srinaga- 
ra med visoke gorske grebene, 
se imenuje hotel zgolj zaradi 
tega, ker se to bolje sliši. V res
nici sva morala s tal najine so
be, ki že dolgo ni več služila 
svojemu namenu, najprej od
makniti kup polomljene stare 
šare, nakar sva imela dovolj 
prostora, da sva po tleh, po 
stlačeni zemlji, iztegnila svoji 
telesi in se pogreznila v zaslu
ženi spanec. Tudi mesto je me
sto le zaradi svojega imena, 
drugače pa je to kakšnih sto 
metrov dolg kompleks lesenih 
bajt in nekaj zidanih hiš 
v dveh vrstah ob cesti, in seve
da vojaške postojanke, ki jih 
ne manjka niti na tej višini. 
Pretegneva kosti, polomljene 
od spanja na trdih tleh, in za- 
jaševa svoja »konjiča«, ki se 
zdaj že kar malo upirata, ker 
vidita pred sabo ozko cesto, ki 
se strmo zajeda v hrib. Vstala 
sva prezgodaj za zajtrk, zato 
sva krenila na pot kar tešča, 
saj je bilo po zemljevidu do 
naslednjega naselja le slabi 
dve uri.

Sonce se počasi dviga in na
zadnje nama od obleke na te
lesih ostanejo le še hlače in 
ruta, zavita okrog glave, da 
znoj ne sili v oči. Pa nikjer 
nobene hiše. Po izračunih bi si 
že zaslužila zajtrk.

Ko sva prišla do cestnega 
ovinka na strmem pobočju 
gorskega grebena, se nama je 
odprl prelep pogled na dolino, 
polno potočkov, ki so se zlivali 
vanjo z visokih, še s snegom 
prekritih vrhov. Čisto na dnu 
sva uzrla gručo hiš, do katerih 
je vodila le ozka gorska steza. 
Najina želodca pa tako praz
na... Prekleti zemljevidi, ni
koli več ne grem na pot brez 
zaloge hrane, pa naj bo bicikel 
še tako težak. Morala sva na
daljevati pot, saj bi nama vra
čanje vzelo preveč časa in mo
či. Pred nama je še dobršen del 
poti do Zoji la, prelaza, ki ga 
ljudje, ki so ga kakorkoli preč
kali, omenjajo s prizvokom 
spoštovanja.

Slab asfalt, ki ga cestni de
lavci pečejo kar za cesto v veli
kih sodih in polivajo po pešče
ni podlagi, vse pogosteje za
menjujejo odseki ceste, polni 
blata in kamenja. Kmalu pre
hitiva prve tovornjake, ki so 
poprej šli mimo naju. Najbrž 
je prišlo do kakšnega zastoja, 
saj se za vsakim ovinkom od
pira pogled na novo kolono ži- 
vopisanih tovornjakov. Ti so 
v Indiji res nekaj posebnega. 
Večinoma so oranžne barve, 
polni vsemogočih napisov in 
slikarij. Šoferji, večinoma Sik
hi, v raznobarvnih turbanih in

s črnimi bradami, se ne vzne
mirjajo zaradi zastoja, ampak 
potegnejo izpod sedežev goril
nike in pripravijo prigrizek. 
Umivajo se v potokih, ki prite
čejo izpod velikih zaplat zmrz
njenega snega, in se veselo po
govarjajo. Zastoj v prometu je 
pač čisto vsakdanja stvar.

Kmalu tudi naju zaustavijo: 
»Plaz je odnesel cesto, prehod 
ni mogoč!« Vendar pa midva 
nisva tako potrpežljiva kot 
oni, saj sva praznih želodcev 
in se nama mudi naprej: »Z  
bicikli bo šlo, ne skrbite!« 
Pognala sva se naprej po raz
majani gorski cesti, vendar sva 
se kmalu ustavila zaradi pre
drte gume, kar sva vzela kot 
opozorilo, da ne smeva izzivati 
bogov, ki zaradi vsemogočne 
narave med visokimi gorami, 
polnimi nevarnih plazov in 
strupenega mraza, bdijo nad 
človeškimi življenji.

Utaborila sva se z najvišje 
ležečo skupino in zamenjala 
preluknjano zračnico. Marjan 
je med prtljago našel vrečko 
rozin in glukozo, da sva vsaj 
nekoliko pomirila svoja želod
ca. Pogled nazaj je res veliča
sten. Cesta, ki se v velikih 
ovinkih vzpenja v strmino, 
polno peska in kamenja, pone
kod preseka debele proge 
zmrznjenega snega. Redki šopi 
pritlikave trave in šipkovega 
grmovja se že tisočletja upira
jo močnim vetrovom in tonam 
drobnega rumenega peska, ki 
stremi za tem, da jih zaduši 
v svojem objemu in postane 
absolutni gospodar teh viso
kogorskih prostranstev. Nekaj 
domačinov se v daljavi s svoji

mi mulami vzpenja v hrib do 
šotorov, postavljenih pod ce
sto, visoko nad dolino in daleč 
od vsega živega sveta.

»Kolikko časa bo še cesta 
neprehodna?« naposled vpra
šava. »Koliko časa? Vidva z bi
cikli že lahko gresta, plaz se je 
umiril.« Če ne bi vprašala, bi 
verjetno ostala tam cel božji 
dan. Pesek in drobno kamenje 
se je še vedno v potočkih zliva
lo prek ostankov ceste, ko sva 
prečkala plazovito področje. 
Naložila sva bicikla z vso prt
ljago na rame in pohitela čez, 
preden naju bi potegnilo v do
lino.

Cesta se je počasi izravnava
la, zrak pa je postal že tako 
redek, da ga ni bilo več moč 
zajeti s polnimi pljuči. Dihati 
sva morala v kratkih, močnih 
sunkih, ki so nama zagotavlja
li toliko kisika, da sva lahko 
potiskala pedali najinih koles 
proti tlom. Prečkati sva mora
la še par globokih kotanj, pol
nih vode, ki je tekla z visokih 
zidov snega z vsake strani ce
ste in Zoji la je bil osvojen. 
Kar verjeti nisva mogla, da je 
bil toliko opevan prelaz osvo
jen tako hitro in celo brez pra
vega zajtrka. Prvič na štiri ti
soč metrih s kolesom in jaz pr
vič sploh na tej višini. Ko se 
tega zaveš in ko občutiš okoli 
sebe visoke zasnežene gore, 
katerih gospodar je le bog in 
tisti, ki zberejo dovolj pogu
ma, da jih osvojijo za nekaj 
kratkih trenutkov, te počasi, 
a z veliko rušilno močjo zalije 
občutek, katerega človek mora 
doživeti.

(dalje)

Kdor je videl Ameriko, a ni 
videl Bourbon streeta, je tak 
kot tisti alpinist, ki je plezal 
v Pategoniji in ni videl Cerro 
Torreja. New Orleans je mesto, 
ki nam odseva duh pristani
škega mesta z zakotnimi loka
li, umazano luko, vrsto spomi
nov na verige javnih hiš, ki so 
krcale po nosu pritlikavo vik
torijansko moralo prebujajoče 
mestne srenje in meščanskega 
zarodka v povojih XX. sto
letja.

Bourbon street je posebnost 
ravno zaradi svoje načičkano- 
sti, saj v ulici, ki se razteza od 
glavne Canal avenue do konca 
French quarterja (Francoska 
četrt), najdemo za vsak okus 
nekaj. V ulici naletimo na lo
kale, kot so ABSTINENT 
BAR, ki je najbrž najbolj znan, 
saj vse zvezde puščajo v vitrini 
svoje fotografije (Marvlin 
Monroe, Mick Jagger, pred
sednik John F. Kennedy, Di
ana Ross, Lana Turner, Mi
chael Jackson itd.), gostje ce
lega sveta smo na posebne pa
noje lepili vse bankovce sveta. 
Lahko si predstavljate sumlji
ve poglede gostov v lokalu, ko 
sem lepil cele riže naših brez- 
vrednih bankovcev za takrat
nih 100, 50, 20 in 10 din, ki jih 
je hiperinflacija v 1986. letu 
v Jugoslaviji ponižala v denar
ja nevreden položaj. V Absti
nent baru (ime je smešno, saj 
bi se v prevodu lokalu reklo 
BAR, V KATEREM SE NE PI
JE) so takrat izmenično igrali 
Neville Brothers in Mason 
Ruffner and the Blues Ro
ckets. Z obojimi sem se srečal 
prvič in ugotovil, da je na sve
tu še veliko izredno dobrih 
glasbenikov, ki jih nekateri 
pač ne bomo nikoli spoznali. 
Neville Brothers so prišli 
v Evropo šele nekako dve leti 
kasneje, bili tudi v Sloveniji, 
predvsem na radio GLAS pro
glašeni za naj skupino leta. 
Najbolj so prišli v uho poslu
šalcev s sodelovanjem v filmu 
Bird on the wire z istoimen-

skim komadom, s katerim so 
nenazadnje prodrli tudi na 
Music TV.

Nasproti Abstinent bara je 
manj znan Cajun restaurant, 
kjer so imeli zanimiv show 
program. V baru je namreč 
igrala plesno instrumentalna 
glasbena skupina (boogie, 
blues, ragtime in podobno), ki 
je vsakič po rundi zaigrala 
motokomad, ob katerem so 
odšli temnopolti natakarji 
v črno belih frakih na trovrat- 
ni vhod v restavracijo in z us
klajenim nastopom odpeli in 
odplesali povabilo za ulične 
goste in turiste.

Na Bourbon streetu torej 
najdemo vse za vsakogar. Od 
zaspanih barov, kjer nas z za
vidljivo starostjo obdarjen pi
anist s svojo glasbo spremlja 
v naši zamišljenosti, do pomo 
shopov in barov s specialnim 
striptease programom. Neka- 
kako v centru Bourbon streeta 
stoji star hotel visoke A kate
gorije, kamor naju je z Mikom 
nekega večera zanesla potre
ba, za katero tudi cesar ne mo
re izbirati prostorov in časa. 
Vodometi v vhodni avli te 
opomnijo, da je raj za reveže in 
ljudi s ploščatimi denarnicami 
nekje daleč proč od tod. Po 
kamnitih in obokanih hodni
kih sva previdno stopala in 
(kot sva mislila) neopazno bli
skala s pogledi levo in desno, 
da bi uzrla kakšen napis: 
RESTROOM. Da bi zabrisala 
sled najinega nedvomno dru- 
gamspadajočega porekla, sva 
se nekoliko prenaglas pogo
varjala v polomljeni nemščini: 
»W ie geht?? Ja, ja ... Schon, 
sehr schon... Ich habe keine 
Angst!...« Dvomila sva, da 
obstaja v tej hordi livriranih 
strežajev, postreščkov, liftbo- 
yev, hišnih detektivov, hostes, 
receptorjev in kaj vem koga še, 
kakšen pravi germanist, ki bi 
naju spregledal. Naenkrat, ko 
sva zavila okoli nekega vogala, 
sva prišla na sredo intimno 
razsvetljene kavarnice, kjer

sva s pogledom ujela nekaj 
smejočih Japoncev, nepogre
šljive razgrete in zadete Skan
dinavce, nekaj težko narod
nostno določljivih vedno istih 
zavaljenih merjascev, ki so pač 
vsepovsod isti, in seveda pet 
natakaric. Natakarice so bile 
vse oblečene v črne dolge svi
lene obleke. Čeravno so bile 
obleke takšne, da so ženske 
kazale svoja gola ramena in 
zadaj hrbet, moram reči, da 
v živo še nisem videl tako lepih 
oblek. Vseh pet žensk je imelo 
manekensko postavo, lutkaste 
obraze, razlika je bila le v bar
vah las in kože. Za vsak okus 
nekaj. Končno sva našla tudi 
prostor za lajšanje duše in me
hurja in odkurila sva jo proti 
njemu.

Ta majhna anekdota prav
zaprav govori o nasičenosti 
ulične ponudbe na Bourbon 
streetu. Po drugi strani še 
sploh nisem govoril o uličnih 
klošarjih, ki plešejo step ali 
igrajo saksofone, kitare in vi
oline; nisem opisal niti enega 
prodajalca hamburgerjev, sla
doleda in hot dogov, ki so vse
kakor del pokrajine v New Or
leansu. Eden, debel črnec v be
lem predpasniku in beli čepici 
je bil pravi pobratin arabske
ga otroka, ki nekje na tržnici 
v Egiptu tako dolgo steguje 
odprto dlan, da mu nekaj vržeš 
vanjo. Prav tako je ta mr. 
HOTDOG tako dolgo uganjal 
burke (pustil voz in tekel ob 
tebi s svojim maratonskim ra- 
canjem, se spakoval, pokleko- 
val, pel, preklinjal, jokal), do
kler pač nisi kupil nekaj, kar 
je nudil njegov potujoči pult 
na treh kolesih.

Kot sem že rekel, sega sever
ni del ali začetek Bourbon 
streeta na glavno cesto Canal 
avenue. Ta namreč loči ostali 
del mesta od turističnega dela 
(Franch quarter, piistanišče, 
kitajska tržnica, nemški loka
li, znani po okusnih štručkah, 
trgovinice in butiki, ki so vse 
vzporedne Bourbon streetu in

ZBORNICA Z4SEBNEG4 GOSPOD/IRSTl^
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kjer te dodobra oberejo, ko 
kupuješ različne kozlarije). 
Bourbon Street in njej vzpo
redne ulice (King Royal Street, 
Sezam Street ipd.) se končajo 
v Mexican quarterju, precej 
revnejši četrti. Tudi tokrat se 
četrt začenja z avenijo, ki je 
vzporedna Canal avenue, toda 
cesta je prej podobna kakšni 
cesti v Preboldu kot mogočni 
sestri v New Orleansu. Čerav
no ta mehiško portorikanska, 
revnejša četrt, ni bila niti 
500 m oddaljena od glavnega 
trga, so bile četrt in ulice v njej 
neprimerno manj čiste, slike 
fasadne dekorative so v hipu 
izginile, parkiranih porschejev 
ni bilo. Toda mi smo se nasta
nili v tem predelu, kjer so ime
li prijatelji Lidie in Mikea od
vetniško stanovanje. G. V.

(se nadaljuje)

T R G O V IN A
M e š a n o  b l a g o  in komisijska p r o d a j a  
M I L E N A  M I K L A V C  
Dolenja vas, Prebold, tel. -  fax: 723-047 &

o d  2 0 . 1 2 . 1 9 9 1
-  I G R A  Z A  V A S  IN Z A  N A S  d O  31. 1. 1 9 9 2
-  V S A K  N A K U P  N A D  500,00 T O L A R J E V  

V A M  L A H K O  P R I N E S E  E N O  O D  N A G R A D .
-  S R E Č A  Č A K A  M O R D A  P R A V  V A S !
-  IN K A K Š N E  S O  N A G R A D E ?

1. nagrada-nakup v vrednosti 10.000,00SLT
2. nagrada -  nakup v vrednosti 7.500,00 SLT
3. -4. nagrada-nakup v vrednosti 1.000,00 SLT 
in 20 posebnih nagrad

JAVNO ŽREBANJE: 1. februarja 
ob 15. uri P R I Č A K U J E M O  V A S  V  N A Š I  T R G O 

V I N I  IN V A M  Ž E L I M O  V E L I K O  S R E Č E  
P R I  Ž R E B U  IN V E L I K O  Z A D O V O L J 
S T V A  P R I  N A K U P U .
Vesele božične in novoletne praznike 
ter srečno novo leto 1992!

Kolektiv trgovine 
M I K L A V C

*  E A r n E d  ™  U M O u n »  ■ u n i i i  —  u  ■ c l u e  »
*

EXPRES -  LABORATORIJ -  ATELJE
FOTO RIZMAL ŽALEC

T e l e f o n :  ( 0 6 3 )  7 1 1 - 2 5 6

FOTOGRAFIJE ZA NOVE DOKUMENTE
exprès v 5 minutah -  normalno v enem dnevu 

POPUST za upokojence in študente 

RAZVIJANJE FILMA IN  IZDELAVA FOTOGRAFIJ
v pol ure, obstojnost barvne fotografije že 100 let

N O V O !
Atelje za portretno in industrijsko fotografijo, poročno 

fotografiranje -  naročila po telefonu

VSI FORMATI POVEČAV, KAŠI RA NJE, OKVIRJI, DIA FOLIJE, FOTO
RAZGLEDNICE

Vesele božične in novoletne praznike želi in se priporoča Foto Rizmal Žalec, pri 
avtobusni postaji, nasproti Savinjke
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BOLJŠA
PONUDBA

Gostišče pri Rimski Nekropoli 
v Šempetru je dobilo novega 
lastnika. V najem sta ga vzela 
zakonca Sedminek (na sliki). Že 
po nekaj dneh, odkar sta gostiš
če odprla, se vidi in seveda tudi 
okusi, da je zavel nov, svež ve
ter. Po besedah Marije Sedmi
nek imajo ob vsakem času razne 
vrste jedil, posebnost gostišča 
pa je vsak dan sveža telečja 
obara, srna v omaki, srnin golaž 
in pizze. Oba obljubljata, da bo 
tako, kot je prve dni ob odprtju 
lokala, tudi naprei

Vsem želita vesele bo
žične praznike in srečno 
novo leto 1992.

C

[ r a
Tovarna krmil Žalec

V r e č a r j e v a  1 3 ,  Ž a l e c  
t e l e f o n :  0 6 3 / 7 1 4 - 2 4 1

Kmetijskim proizvajalcem, poslovnim 
sodelavcem in kupcem

želimo

VESEL BOŽIČ IN  ZADOVOUNO  
NOVO LETO,
VSEM PRI REJI PA VELIKO USPEHA.

Gostišče in trgovina Novak
Gostišče Novak v Gotovljah je povečalo gostinsko ponudbo, z obnovo objekta pa so odprli tudi 

trgovino z mešanim blagom. Odpiralni čas gostišča in trgovine je vsak dan od 7. do 23. ure. Svojim 
cenjenim strankam voščijo vesel božič in srečno novo leto.

SILVESTRUJTE Z NAMI V NAMI
ŽALEC!

Za pri|etno glasbo bo poskrbel ansambel TIP-TOP.
1. januarja vas restavracija NAMA Žalec vabi na

NOVOLETNI PLES.
Rezervacije po telefonu: (063) 7TI-231 (restavracija)

S R E Č N O  1992!

Odprli smo novo 
specializirano 
prodajalno

usnjene galanterije 
in modnih dodatkov
v  ulici S a v i n j s k e  č e t e  7  Ž a l e c
Vabimo Vas, da nas obiščete.

ŽELIMO VESEL BOŽIČ 
IN SREČNO NOVO LETO!

G 4 R4 Nr
pohištvena industrija 
polzela po.

INDUSTRIJSKA
PRODAJALNA
POLZELA

? G ' , - r  V; \
*
§I KOZMETIČNI

S

S  S a n i e s
Prodajalna pohištva »Sanles« Polzela
(v s t a r e m  ž u p n i š č u )  telefon: 063/721-087 '

•  pestra ponudba
•  ugodni popusti za gotovinsko plačilo
•  posebna ponudba -  pisarniško pohištvo
Opremite in polepšajte svoj dom, pomagali 
vam bomo!

Darilni boutique »Nina« Žalec
( n a s p r o t i  t r ž n i c e  v  Ž a l c u )  telefon: 063/711-312

•  velika izbira prazničnih daril
Z obiskom pri nas si boste olajšali izbiro, 
prihranili čas in denar.

VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO 
LETO!

OB UGODNEM NAKUPU 
ŠE BOGATE NAGRADE!

Vsi, ki boste od 7. 12. 1991 do 18. 1.
1992 nakupili za več kot 10.000,00 SLT 
sodelujete v nagradnem žrebanju, ki bo 
20. 1. 1992.

1. nagrada v vrednosti 10.000,00 SLT,
2. nagrada v vrednosti 8.000,00 SLT,
3. nagrada v vrednosti 5.000,00 SLT in 
še 7 lepih nagrad.

N u d i m o  s p a l n i c e ,  m l a d i n s k e  s o b e ,  d n e v n e  s o b e ,  
s e d e ž n e  g a r n i t u r e ...

Informacije: tel. 063/721-122, fax 063/721-287

Z  n a š im  p o h iš tv o m  b o d o  p r a z n ik i  le p š i

V ese le  p r a z n ik e  in  z a d o v o l jn o  
N o v o  le to  v a m  ž e l im o

FR K LJA
Ž a l e c ,  Š l a n d r o v  trg 3 2

Trgovinica 
za najmlajše
s e  je b o g a t o  založila z a  

\ P raznič n e  dni.

I >'
■Jtr’vp.-Jp-4r-<r--sy-4r-*y--Kr.-4r--4r-4r-v!r

SALON 
► EVELINA «

NEGA
MASAŽE
SOLARIJ

Evelina Lovrenčič
Š la nd rov  trg 36/b *  63310 Ž a le c  

©  sa lon : 063/711-589  *  p riva t: 063/713-965

Vesel božič in srečno novo leto

Moško frizerstvo
»Slavica«
telefon: 063/711-288, int. 6 
V ŽALCU (v prostorih bivše Montane, 
nasproti železniške postaje)

Po konkurenčnih cenah:
•  m odne moške frizure
•  otroške pričeske

Odprto: vsak dan od 9. do 18. ure, sobota od 8. do 12. ure.

Vsem  svo jim  strankam  že ti p rije tn e  p ra zn ike  in srečno novo  
le to  in se še napre j p riporoča!

ELEKTRO -  SLOVENIJA, p.o. 

Ljubljana, Hajdrihova 2

Enota PODLOG

V se m  p o s lo v n im  s o d e la v c e m  

in  n a š im  u p o k o je n c e m  

ž e l im o

p r i j e t n o  p r a z n o v a n je  b o ž ič a  in  

uspešn o

n o v o  le t o  1 9 9 2 .



Mali princ za domače, 
za okolje pa tiran

Zgodilo se je pred leti v av- vom M n i o tr o k  m o ia  v c a k d a -  rZgodilo se je pred leti v av 
tobusu mestnega prometa 
nekje v Ljubljani. Vstopila je 
mati z osnovnošolskim otro
kom. Ker ni bilo prostih sede
žev, se je otrok hitro pognal 
proti edinemu še prostemu. 
Tik pred njim se je nanj usedla 
ženska srednjih jjpt. V jezi ji je 
pljunil v  obraz! Na njeno 
vprašanje materi, kako ga je 
vzgajala, je ta odgovorila: 
»Sodobno!« Neki študent, ki je 
vse spremljal, se je hitro pri
bližal materi, ji pljunil v obraz 
in ji rekel: »Tudi mene je mati 
vzgajala sodobno!«

Ta toliko mučen in poučen 
dogodek je uvod v pisanje 
o vedenjsko težavnih otrocih, 
namenjen staršem, ki jim je 
družinska vzgoja deveta skrb. 
Vse ostalo jim je bolj pomemb
no. Otroci so brez nadzora, 
prepuščeni sami sebi in ne
kontroliranim vplivom okolja. 
Zato lahko počnejo vse, kar se 
jim zdi in kar zmorejo. Zlahka 
podirajo meje dopustnega ob
našanja, od staršev ali sorod
nikov dobijo vse, kar si poželi
jo, in še več: starši jim v zmot
nem prepričanju, da jim mora
jo nuditi vse, dajejo več, kot 
otroci morejo prenesti ali upo
rabiti. Imajo preveč igrač, 
sladkarij, svobode, oblačil in 
potrebščine, a zato premalo 
reda, prepovedi in zdravih

Nežen mali otrok 
zraste v velikega 
egoista

Ko starši končno spoznajo 
svojo zmoto, je ponavadi že 
prepozno: nežen mali otrok je 
že zrasel v velikega egoista! 
Vztrajen je samo pri tistih 
opravkih, ki mu ugajajo, in be
ži pred tistim, kar mu ne diši. 
Njegov egoizem se razrašča na 
potuhi, ki jo je imel pri enem 
ali obeh starših. Ne prenese 
nobenega ukaza, ne zna pri
sluhniti tujim željam, zanj ne 
obstajajo vedenjske norme. 
Vrstnika, ki mu ni všeč ali se 
mu zameri, suva, brca, odriva, 
drega ali popljuje. Za njim 
večkrat ostajajo razbiti ali 
uničeni predmeti ter poškodo
vano pohištvo.

Ta zapis pa nikakor ni oči
tek tistim staršem, ki imajo 
takšne otroke kljub trudu in 
pravilnim vzgojnim prijemom. 
Nezaželeno vedenje je včasih 
posledica fizioloških motenj 
ali prirojenih vedenjskih od
klonov ter fizičnih poškodb 
pred porodom, med ali po po
rodu. Pišem o umsko in fizi
ološko povsem zdravih otro
cih, ki odraščajo v navzven 
urejenih družinah.

Kako »odpreti oči« tistim 
staršem, ki dosledno in vztraj
no vzgajajo egoiste? Sadovi 
takšne vzgoje so v veliko bre
me vzgojiteljicam in učiteljem, 
ki se spopadajo s takšnim 
otrokom. Največje težave se 
pričnejo, ko »mali princ« vsto
pi v šolo. Tam se dobesedno 
zaleti v moralne in vedenjske 
norme. Njegov egoizem se 
prične brusiti ob zahtevah uči
teljev ter ovirah sošolcev, kar 
je mučno za eno in druge.

Otrok se mora 
srečati z besede NE!

Modrost vzgoje otrok je opi
sana tudi v številnih knjigah, 
zaprašenih na knjižnih oma
rah, ki jih običajno nihče ne 
vzame v roke. Med njimi so 
tudi knjige: Dr. Thomas Gor- 
don -  Družinski pogovori; 
Valter Dermota: Vzgojiteljem 
o vzgoji; Dr. Paul Hauck 
-  Uspešna vzgoja otrok; Dr- 
. Haim Ginot -  Starši in otroci 
ter knjiga več avtorjev z našlo- '•

vom Moj otrok, moja vsakda
nja skrb, ki jo je izdala DZS.

V teh knjigah je med drugim 
napisano tudi, kdaj se mora 
otrok prvič srečati z besedo 
NE. Kajti ta beseda veliko pri
pomore k pravilni vzgoji, nič 
manj kot spodbude in pohvale. 
Starši z doslednim popušča
njem vsem otrokovim muham 
in željam »redijo« malega tira
na, ki počasi preraste meje ob
vladljivosti. Tak otrok ne spo-

rumeno in rdeče. Zelena barva 
ponazarja vedenje, kakršnega 
si želimo in ga dopuščamo, ru
meno območje pomeni vede
nje, ki ni dovoljeno, da ga vča
sih dopuščamo, rdeče območje 
pa pomeni vedenje, ki ga nika
kor ne smemo dopustiti. To je 
vedenje, ki ogroža zdravje, fi
nančno stanje ter osnovne mo
ralne in vedenjske norme. Ne
kateri starši nenehno prižigajo 
otroku zeleno luč. Tako se na 
primer nekaznovano vozi s ko
lesom po prometni ulici brez 
opravljenega izpita, na skrivaj 
jemlje denar, uživa alkohol, 
uničuje družinsko premoženje, 
vdira v tuje prostore in podob
no. Posledice so boleče, še naj
bolj za otroka samega. Neneh
no bo izpostavljen težavam, 
očitkom, kaznim, zanj pretež
kim zahtevam, zaničevanju in 
obsojanju. Ponavadi pristane 
v poboljševalnem domu ali 
v zaporu. Za vse to se lahko 
zahvali svojim popustljivim 
staršem!

T. Leskovec

S o l id a r n o s t n a  p r i r e d i t e v  v  Š e m p e t r u
Med osnovnošolci v Šempetru je vzniknila zamisel o prireditvi, s katero bi lahko na svoj način 

prispevali za hrvaške vrstnike, ki preživljajo žalostne dneve daleč od doma. Vodstvo šole in vrsta 
prizadevnih mentorjev jim je prisluhnila in 29. novembra smo si lahko ogledali njihov bogat 
nastop v telovadnici šempetrske osnovne šoloe. V tidesetih točkah so se zvrstili pevci, instrumen
talisti, igralci in plesalci. Vsebinsko je bila prireditev poistovetena namenu: od uvodne pesmi Za 
vse ljudi, prek igrivih otroških prizorčkov, veselja v šoli, ljubezni do ljudi, prijateljev, domovine, 
želje po miru, do zadnje skupne pesmi Mi vsi smo svet, Številni starši in drugi obiskovalci so 
s prostovoljnimi finančnimi prispevki vsaj malo pripomogli, da so pregnani otroci iz hrvaške 
zaslutili, da pri nas niso odveč. Istočasno pa seveda veljajo vsem nastopajočim in vsem, ki so 
kakorkoli prispevali k izvedbi te zamisli, iskrene čestitke. Zgledi vlečejo, pa naj se podobno zgodi 
še kje.

PODJETJE ZA 
PTT PROMET 
CELJE

in

štuje nikogar, še najmanj svo
jih staršev. Stari izrek DO
BROTA JE SIROTA si je izmi
slil tisti, ki je popuščal.

Očetje, utrujeni 
gostje družine

Danes družina deluje tako, 
da večina nalog sloni na mate
ri, saj se vedno več očetov vra
ča iz službe kot utrujeni gostje 
družine. Zato otrokom svoje 
očetovstvo večkrat dokazujejo 
z darili in pretiranim popušča
nje ter potuho. Včasih pa tudi 
mati ne more otroku vsaditi 
osnovnih vedenjskih norm in 
vzgaja sebično bitje, ki hlepi 
samo po užitkih in ne prenese 
nikakršnih neuspehov, ne poz
na obzirnosti in sodelovanja 
ter potrpežljivosti. Veliko pro
blematičnih otrok je tudi v ra- 
zrvanih družinah, kjer nego in 
vzgojo prepuščajo cesti. Tiste
ga, ki v življenjskem toku ne 
priznava vedenjskih norm, ča
kajo hudi karamboli!

Otrok mora vedeti, 
kaj sme in kaj ne!

Otroci morajo že kmalu po 
dopolnjenem drugem letu sta
rosti vedeti za meje med do
pustnim in nedopustnim, ali 
preprosteje, kaj smejo in česa 
ne smejo. Dr. Fritz Redi je to 
ponazoril z analogijo: otroko
vo vedenje lahko uvrstimo 
v tri barvna območja: v zeleno,

želi
vsem svojim uporabnikom 
poslovnim sodelavcem

vesele božične praznike 
ter uspešno in zadovoljno 
leto 1992.

Jožica Ocvirk
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Dajte si še duška med prazniki, 
potem ne smete biti več zadovoljni s svojo podobo. 

Shujšajte!

AKUPRESURA
Pravi naslov za pravo odločitev!

mag. sc. FRANJO VELIKANJE, dr. m ed., 
ZD Žalec, tel.: 711-251, inf. 51

NA POLZELI 
P R I GOSTIŠČU
M ATJAŽ

MUSIČ SII01» - BOSSCOOL
Kardeljeva 29, ŽALEC

Nudi: -  STRUNE la Bella
-  JEZIČKI ZA PIHALA »RICO«
-  KOŽE »REMO«
-  ČINELE »SABIAN«
-  PALČKE »VIC FIRTH«

GLASBA - CD, LP, MC
PRODAJA: RABLJENIH PLOŠČ, CD, KASET,
AUDIOFILSKEGA PRIBORA
POMOČ ANSAMBLOM PRI ORGANIZACIJI
KONCERTOV
OZVOČENJE

Priporoča:
tip vozila letnik
ALFA ROMEO 33, 4 x 4 
ALFA ROMEO 164 
CHRYSLER -  LA BARON 
TURBO GTL
CHRYSLER -  LA BARON 
BMW 316 
GOLF DIESEL 
TOV. VOZ. CIMOS C 35 RD, 
POVIŠAN FURGON 
MITSUBISHI 1,2 GL 
CITROEN GS 
DAIHATSU APLAUS 1,6 
IMV TRAFIC-FURGON 
LADA 1300 S 
OPEL VECTRA 1,6 
OPEL OMEGA 2,0 
VW GOLF GL 1,3 
VOLVO 740 GLE

16.000 DEM
34.500 DEM

34.500 DEM 
800.000 SLT+davek

12.000 DEM
10.500 DEM
20.100 DEM
3.600 DEM 
1.700 DEM

17.000 DEM
18.500 DEM
3.600 DEM

21.500 DEM
29.000 DEM 
4.000 DEM

31.000 DEM

SREČEN BOŽIČ IN USPEŠNO NOVO LETO 
1 9 9 2

MATJAŽ -  MARKETING
T e l . :  0 6 3 / 7 2 1 - 0 5 2

M o o 6 c c o o o a o «o o s o e o o o o o c c o o c ® 9 s o o o s c o « c o o c o o o

AVTO 
ŠOLA

§ I m i  MAZ Z ONI  r ' §
S . . . . . . .  Vabimo vas na brezplačen tečaj b

63310 ŽALEC, Hmeljarska 3 cestno prometnih predpisov, ki b
Sj tel.: (063) 712-570 bo 27■ 12- 1991 ob 9- »n 15- uri. |

Voznikom in kandidatom želimo srečno 
vožnjo v letu 1992 in vesele božične 
praznike

SOCOOOOOOOOCOfiOOCCCCOO« JCCOSOOCCOSCCCCC<OCOCCOOCOOOCCOOC<SCO<

Foto Tónica
Žalec, Šlandrov trg 9 
telefon: 063/712-252

Za vse u je te  tre n u tk e .. .
• exprès Izdelava fotografij za dokumente
• družinsko fotografiranje za nove slovenske dokumente 

(t člani, eden brezplačno)
• vse

KONKURENČNE CENE!

VSEM S T R A N K A M  Ž E L IM O  VESEL  
B O Ž IČ  IN  USPREŠNO L E T O  1992 
in se še naprej priporočamo!

&V\\V̂XVXXXX\\\\\XXX\\V03?



Prišel je čas (November 1991)
V prejšnji številki Savinjča

na smo imeli priložnost pre
brati obrise nove antropološke 
»teorije« ispod peresa g. V. Zu
panca. Noviteta nas poduči 
o naravi človekove narave, ka
tere »sestavni del je tudi člove
ška ambicioznost«... Vendar 
ne ambicioznost kar tako! 
G. Zupanc piše o politični am
bicioznosti v prejšnjem reži
mu, ko so »se ljudje v danih 
okoliščinah PAČ poskušali 
prebiti navzgor po vzorcih ih 
načinih mišljenja, ki so takrat 
veljali za edine uporabne...« 
Iz Zupančevega pisanja človek 
dobi vtis, kot da je sistem ne
kaj od Boga danega, nekaj kar 
ni delo človeškega uma, nekaj 
kar niso kreirali in nenehno 
izpopolnjevali ljudje in to zelo 
konkretni ljudje. Če bi obve
ljala Zupančeva teza o nev- 
prašljivosti političnega opor
tunizma, potem zgodovina ne 
bi sodila dobro ali slabo veli
kim in majhnim socialnim in- 
žinerjem in njihovim aparatči- 
kom; zelo vprašljivo pa je, ali 
je politični pragmatizem res 
dovolj močan vzvod hkratne

nenadne spremembe miselno
sti v glavah ljudi, ki so še pred 
kratkim govorili in delali ne
kaj povsem drugega. Dvomiti 
gre torej, da so človekova poli
tična prepričanja zgolj posle
dica nenehnih prilagajanj tre
nutnim oblastniškim in ide
ološkim strukturam. Takšna 
dejanja so shizofrenična, deja
nja razcepljene osebnosti.

Politika je javna zadeva, za
to so tudi posledice vseh poli
tičnih dejanj javne in javnost 
je tista, ki sodi, nagrajuje in 
kaznuje. Javnost tudi ne po
zablja in ne oprošča, zato ima
jo ambiciozneži, ki zaradi svo
jih ambicij menjajo prepriča
nje, precej slabo reputacijo. So 
seveda ljudje, za katere Zu
pančeva »teorija« velja, spom
nimo se samo poskusov »prele
vitve« in zakritja svoje ambi
cioznosti v času nacizma ipd. 
Zupanc torej misli, da je zara
di ambicioznosti same treba 
ljudem spregledati njihovo 
v preteklosti malce nepravilno 
razvrščeno ambicioznost. Ka
ko liberalno gledanje, ki je še 
kako dobrodošlo stremuhom

z rdečimi knjižicami v žepu. 
Pozabimo na vse. Začnimo 
znova! Spoštovani g. Zupanc, 
naj Vas še enkrat spomnim, da 
je politika javna zadeva, ljudje 
pa ne pozabljajo in ne odpuš
čajo z danes na jutri.

So pa seveda tudi taki, ki 
kljub velikim spremembam 
ostajajo zvesti svojim politič
nim prepričanjem. Prav zaradi 
take moralne drže jih gre spo
štovati. Rdeči konvertiti pa so 
si nadeli preobleko liberalcev 
(liberalni demokrati, ki so se 
jim pridružili še Ruplovi) in si 
zadali poslanstvo osvobodite
ljev, odrešiteljev slovenskega 
ljudstva od še posebej »nevar
nega« klerikalizma in narod
nega samozavedanja. Za libe
ralce so velike zgodbe pač mr
tve. Mrtev je narod, mrtva ve
ra, mrtva družina in še kaj. 
Ponujajo nam osvobojenega, 
neodvisnega, samozadovoljne
ga posameznika, ki je svet nad 
svetom, svet nad naravo. Člo
vek je pač ambiciozno bitje. 
Kakšen cinizem!

Klara Žolnir

K  o  n a m  o t r o k  z b a l i
Svetuje in odgovarja pediatrinja 

dr« Eva Poinšlar

V  prem islek vsem Savinjčanom 
in dobro m islečim  ljudem
Po vseh občinah, prav tako pa 

tudi v samem vrhu oblasti v re
publiki Slovenije razpravljajo, 
to forsira predvsem Demos, 
o preimenovanju ulic, šol in dru
gih ustanov, ki nosijo imena na
ših borbenih in slavnih enot, in 
imena borcev in aktivistov -  he
rojev, ki so dali vse v času NOV 
za osvoboditev Slovenije v boju 
proti okupatorju in narodnim iz
dajalcem, tudi svoje življenje. 
Naj predstavniki skupščin, 
predvsem pa predsedniki občin
skih vlad, skupno s poslanci, te
meljito premislijo, kaj bomo od
stranili in ali bomo res izničili to 
veliko delo vseh borcev in doma
čij v času štiriletne osvobodilne 
vojne. Vemo, da se najdejo vsi 
mogoči razlogi za takšne akcije, 
posebno s strani tistih, ki so stali 
v najtežjem času osvobodilnega' 
boja ob strani, ali pa sodelovali 
na napačni strani. Nočejo pa 
priznati, da so ta boj bili prepro
sti ljudje iz delavsko-kmečkih 
vrst in napredna inteligenca, se
veda pa moramo priznati, da so 
prvi šli v boj komunisti, toda ne 
z ideologijo, pač pa z zavestjo, 
ker so se najbolj zavedali, kaj 
nam grozi -  uničenje in izgon iz 
lastne domovine.

Naj vas spomnimo, da sta bili 
samo pri nas na ožjem celjskem 
območju že julija 1941 formirani 
dve četi -  1. Celjska 20. julija in 
Savinjska četa 26. julija ter še 
31. julija znana Revirska četa. 
Prva četa, Celjska, je v mesecu 
dni padla v boju z okupatorjem, 
na čelu z znanim komandirjem 
Vilčem Šlandrom, borci so bili 
poslednji boj na Resevni. V tem 
času je padel naš znani zdravnik, 
aktivist Slavko Šlander, ki je bil

ustreljen avgusta 1941 in kasne
je imenovan za narodnega hero
ja. Že v tem letu 1941 so padali 
pod streli v celjskem Starem pis- 
kru in Mariborskih zaporih naši 
kmečki in delavski možje, sinovi 
in žene kot talci, in da so bile 
v tem času pregnane mnoge dru
žine na jug in v nemška koncen
tracijska taborišča in to po za
slugi tistih, ki so se udinjali oku
patorju.

Zato danes ogorčeno naspro
tujemo odstranjevanju imen ulic 
in drugih ustanov, ki nosijo ta 
slavna imena. Ne moremo brisati 
imena Celjske čete, ne moremo 
izbrisati ¿landrove brigade, ki je 
skupaj z borci IV. operativne co
ne osvobodila septembra 1944 
mesto Mozirje in prva vkorakala 
v Celje maja 1945. leta. Šlandrov 
trg mora ostati. Ne moremo 
spremeniti imena ulice II. grupe 
odredov in ulice'heroja Staneta, 
ki je bil legendarni komandant 
znane II. grupe odredov in ki je 
leta 1942 s štirimi bataljoni ope
riral od Pohorja do Save in od 
Zgornje Savinjske doline do Sot
le ter bil glavni komandant vseh 
partizanskih borbenih enot naše 
Slovenije. Ne smemo dovoliti, da 
se preimenuje Trg svobode. Vsa
ka država na svetu ima simbol 
svobode: poimenujejo trge ali pa 
stojijo znameniti slavoloki zma
ge in kipi svobodi.

Ne moremo dovoliti, da se od
strani ime XIV. divizije, ki je 
osvobodila celo Savinjsko dolino 
1944. leta v juliju ter razorožila 
maja 1945 znano von Lerovo ar
mado pri Letušu in Šoštanju. 
Naj omenimo še to da je I. Šta
jerski bataljon pod vodstvom 
Staneta Rozmana, čeprav le za

Žalska pogrebna mafija
Morda ni najbolj primeren na

slov, vendar ob tem, kaj doživiš 
ob izgubi svojca, če ga pokoplješ 
v Žalcu, pač ne moreš pomisliti 
na kaj drugega.

Pišem v imenu sorodnice, ki je 
doživela vse to ob izgubi moža in 
mc je prosila, da to napišem. Tu
di sam sem bil ves čas ob njej. 
Nekaj časa je že od tega in kor 
sem se malo pozanimal, sem od 
večih Žalčanov in okoličanov 
slišal enake stvari in mnenja, za
to sem se odločil, da vam na
pišem.

Večinoma ljudje ob smrti svoj
ca pokličejo za prevoz Strahov- 
nika. Že tu se začne. Ob visoki 
ceni (v primerjavi z drugimi 
-  kar ugotovijo pozneje) daje še 
možnost naročila cvetja. Kako 
izgledajo .venci, iz katerih gleda
jo hrastove veje in razno dračje 
iz gozda, si lahko ob priliki ogle
date. Ta pivi del je sicer čista 
odločitev posameznika, vendar 
mislim, da bi lahko tajnik kra
jevne skupnosti napotil stranko 
na pogrebni zavod oziroma bi 
moral poznati cene storitev.

Dva dni, ko leži svojec v žalski

nekaj ur, oktobra 1941 osvobodil 
mesto Šoštanj in da je porazil 
v frontalni bitki 26. oktobra 
1941. leta nemško soldatesko na 
Greti na Dobrovljah in še bi lah
ko naštevali.

Spoštovani nosilci oblasti, ki 
pripravljate ta preimenovanja; 
naj vam povemo, da nimamo nič 
proti, če se nekatere stvari me
njajo, toda v razumni meji m ob 
sodelovanju naših domicilnih 
odborov, ki imajo zakonite do
micilne listine od zakonitih ob
činskih oblasti. Zavedajte se, da 
tudi vaša oblast ni večna in da je 
še dovolj trdna organizacija zve
ze borcev, da imamjo še maso 
borcev in aktivistov NOV po 
vseh vaseh in mestih, ki bodo 
tudi rekli svoj »NE«, in zavedaj
te se, da so tudi bodoči volilci, ki 
bodo dobro premislili, komu bo
do oddali takrat tako potreben 
glas.

DOMICILNI ODBORI:
-  II. grupe odredov
-  Šlandrove brigade
-  V. prekomorske brigade
-  brigade ustanovljene v SZ
-  borcev XIV. divizije

Vsi cvetovi 
bodočnosti so 
v semenu sedanjosti

Naletavajo prve snežinke. Zima. Lučke 
po mestih oznanjajo prihod novega leta. 
Glejte, saj pišemo že leto 1992. Ali ni to 
čudovito?

Sedim ob tihi glasbi. Do mene prodirajo 
zvoki Paula Anke, Elvisa Presslija, Beatle- 
sov... Madonne, New Kids on the Block... 
in nekje daleč nazaj, dobri stari Mozart.

Spomin me ponese leta nazaj. Moji prvi 
koraki v pediatriji. Že takrat sem se borila 
za dojenje, zanj se borim še danes, čeprav 
cesto pomislim, da zaman. Drage moje ma
mice. Zakaj ne dojite? Je tako težko stisniti 
tisto malo štručko k sebi v naročje. Izgo
varjate se, da nimate mleka. Zakon narave 
nam ga da vsem po porodu, le potruditi se 
je treba, da to mleko tudi obdržimo. Pijte 
kravje mleko, otrok pa naj vašega. Nešte
tokrat sem že povedala, da kravje mleko ni 
za dojenčke. Ena od mamic mi je v posve
tovalnici ponovno povedala, da otroka pri 
treh mesecih hrani s polnim kravjim mle
kom in da mu čisto nič ne manjka. Naj ji 
povem, da trenutno res ne (razen, da ga 
trenutno malo bolj črviči), posledice se po
javijo dosti kasneje, ko napak ni več mož
no popravljati. Takšni otroci namreč dosti 
hitreje zbolijo, so manj odporni, imajo po
gosto izpuščaje in še vrsto drugih stvari. 
Bebimil, humana in nektarmil so res neko
liko dražji, ampak vprašam naj vas, ali 
odrasli otroci nič ne jedo. Seštejte, kaj vse 
poje in popije že triletni otrok, pa boste 
ugotovili, da je hrana za dojenčke še najce
nejša.

Pravijo, da izogniti se problemu še ne 
pomeni rešiti ga. Enako velja za vitamine. 
»Pa kaj, saj sem tudi jaz zrasla brez njih!« 
je najpogostejši odgovor. Najraje bi jim 
zabrusila: »Pa kaj, zato pa imate krive 
noge, udrte prsi in vrsto drugih težav... 
»Pri deklicah je to še nevarnejše, ker se 
zaradi pomanjkanja vitaminov medenica 
ne razvije in posledice potem občuti pri 
porodu. A li je res tako težko dati dojenčku 
tistih par kapljic vitaminov?

Prehladi! Kašelj! Pri njih pomagajo in-

halacije, topli napitki, pregrevanje prsne
ga koša s suho toploto. Povišana tempera
tura pomeni, da se v organizmu nekaj do
gaja. Otroku ponudite dosti čaja, na noge 
mu dajte obkladke, skopajte ga v mlačni 
kopeli.

Gripo zdravimo z navadnimi zdravili in 
ne z antibiotiki. Ste se kdaj vprašali, dragi 
moji starši, koliko let študija je za vsakim 
zdravnikom, da lahko napiše recept? Vsa
ko zdravilo ob nepravem času in za napač
no bolezen je lahko tudi strup, razen zdra
vil iz Lekove domače lekarne. NE DAJAJ
TE OTROKU ANTIBIOTIKOV, ki so ostali 
od zadnjič, ker mu jih niste dajali do kon
ca. Zavedajte se, da lahko s tem otroka 
tudi ubijete zaradi navadne alergične re
akcije.

Pravijo, da je za ustvaritev drobne cvet
lice potrebno stoletje. Vprašajte se, koliko 
ur, dni je potrebnih, da iz male vekajoče 
štruce zraste srečen človek?

Kljub težavam ne obupam. Še vedno pi
šem in bom pisala, govorim in bom govori

la, čeprav imam občutek, da me nihče ne 
posluša. Reka, v kateri stojiš, ni ista kot 
reka, v katero si stopil. Tako tudi jaz, po 
tolikih letih še vedno upam, da bo prišla 
generacija mamic, ki bo verjela, da to, kar 
govorim in pišem, delam iz srca, za dobro 
njihovih malčkov, ker resnično želim, da 
zrastejo v zdrave in srečne ljudi. Mozaiku 
odraščanja želim dodati vsaj kamenček.

Mali princ je rekel, da je puščava lepa 
zaradi vodnjaka, ki se skriva v njej, in jaz 
dodajam, da se trudim zaradi tistih mamic, 
ki moje nasvete le sprejemajo.

»Ne razumem, kako se ti posreči ljubiti 
ptičjo množico, ki te je poskušala ravnokar 
ubiti? Oh, Peter, saj ne ljubimo tega! So
vraštva in zla seveda ne ljubimo. Treba se 
je vaditi, da vidiš tistega pravega galeba, 
tistega dobrega, ki je v vsakem izmed njih, 
in jim pomagati, da ga vidijo sami v sebi. 
Na to mislim z besedo LJUBITI. IMENIT
NO JE, KO SE TI TO POSVETI! (Jonatan 
Livingston-Galeb).

In kaj naj rečem namesto čestitke? ČE 
MORETE V SVOJIH SRCIH DELITI PRO
STOR IN ČAS, NAJ VSAKA DOBA ZAJA
ME VSE DRUGE DOBE, NAJ DANES 
ZAJAME PRETEKLOST S SPOMINI IN 
BODOČNOST S HREPENENJEM!

Vaša pediatrinja

Spoštovanje do pokojnika naj velja tudi za duhovnika!

vežici, nastavlja svoje roke m 
»kasira« Kovačič, seveda ob po
gajanju za odklepanje in zakle
panje. o organizaciji pogreba, iz
kopu jame in raznih nepotrebnih 
uslugah -  vse z namenom iztržiti 
od ljudi čim več. Dokaj čuden je 
občutek ob tem!

Višek vsega je pogreb, ki je že 
sam po sebi žalosten. Grozen je 
pogled na videz pogrebcev. Ni 
treba, da vam razlagam zakaj, ne 
bi uporabil dobrih besed ob opi
su. Ali ni danes veliko brezposel
nih ljudi? Kako se dovoli takim 
ljudem, ki že komaj hodijo, da 
pokopavajo naše svojce? Žalec je 
vendar mesto -  ponosni smo 
nanj, vsaj nekateri. Veliko je na
rejenega v zadnjih letih tudi po 
vaši zaslugi. Ali ne bi mogli tudi 
na tem področju nekaj popraviti, 
saj je to malenkost v primerjavi 
z ostalimi problemi. Ljudem, ki 
izgubijo svojca, pa bo veliko po
menilo, da ga nekdo primerno 
obravnava in da pogled na po
greb ni še dodatno žalosten, da 
ne rečem, da je za stranskega 
opazovalca smešen.

Prizadeti 
Naslov v uredništvu!

Ko zazvoni telefon ob 7.10 uri, ko ti sestra 
Marjeta z drhtečim glasom pove, da je umrl 
oče, roka vztrepeče, solza stopi v oko in srce 
se ti zoži. Občutka ni moč opisati.

Jadrno skočiš v avto ter v celjsko bolnico. 
Tam ti povedo, kakšen je postopek in sku
paj s sestro Marjeto na delo. Najprej na 
matični urad v Žalec, kjer brez problemov 
dobiš rojstni list za pokojnega očeta, nato 
na krajevno skupnost, kjer ti svetujejo, ka
ko in na kakšen način se vrši pogrebni 
obred in kako se lahko brez večjih zapletov 
vse uredi. Formalnost -  zapisnik o pokopu, 
kjer je precej vprašanj. Na vse odgovarjava 
s sestro Marjeto in ko je gotovo, podpišem 
zapisnik. G. MASTNAK še želi pomagati, 
vendar sem dejal da bom ostalo že sam 
opravil. Domov odhitim po obleko za po
kojnika in nato v Parižlje, kjer dela prijazni 
gospod STEBLOVNIK. Pokaže krsto, pove 
postopek, povpraša za obleko ter obljubi, 
da bo vse opravil, kot je potrebno, doku
mente pa dobimo po pošti. Ob 10.45 je po
kojnik že v odprti mrliški vežici v Grižah. 
Poti, ki jih prevoziš in prehodiš pod vpli
vom smrti, ni moč opisati. Ko pa zazvonijo 
zvonovi, takoj še do duhovnika.

Na vratah župnišča prijazna gospodinja, 
ki pove, da gospoda duhovnika ni doma in 
da pride na kosilo okrog 12.30 ure. Ob po
novnem obisku naju s sestro Marjeto sprej
me gospod župnik Jožef PLANINC ter naju 
povabi v svojo prijetno urejeno pisarno. Tu 
pa so se pričele prve težave. Najprej je pov
prašal po podatkih pokojnega in o tem, če 
že imava kakšne dokumente za pokop. Se
stra Marjeta mu je dala v roke dovoljenje za 
pokop ter zapisnik krajevne skupnosti, ka
terega je prebral ter v tistem trenutku pri
čel s svojo pridigo, da je v Grižah MISION, 
da je cerkev zasedena, da povsod visijo pla
kati o MISIONU in da so po hišah odposla
na obvestila o tem. Možen pokop je ob 15. 
uri. nikakor pa ne ob 15.30 uri, ker se dve 
stvari na enem mestu ne da opraviti. Še 
enkrat sva ga vprašala, če res ni možen 
pokop ob 15.30 uri, pa je odvrnil, da ne. 
Sestra Marjeta je dejala, da bo pač pripelja
la dekana iz Šmarja pri Jelšah, od tam, kjer 
ona živi s svojo družino. To je župnika tako

ujezilo, da je vzel v roke zvezek ter vprašal, 
če je bil oče v bolnici spregledan. Povedano 
mu je bilo, da je bil oče pet tednov po 
operaciji priključen na naprave. To sploh ni 
važno, je odvrnil, saj imamo v Celju duhov
nika, ki ima vstop v vse prostore kakor 
zdravnik v bolnici Celje in v Vojniku, sedaj 
ko se je sistem spremenil. S sestro sva mu 
dejala, da greva na krajevno skupnost, kjer 
se bomo dogovorili o možnosti spremembe 
ure pokopa. Na krajevni skupnosti naju je 
ponovno sprejel g. MASTNAK ter dejal, da 
za krajevno skupnost ni problem, vendar je 
to težje za godbo in pogrebce, saj težko 
pridejo do 15. ure na pokopališče zaradi 
službe. Ko sem se kasneje vrnil v župnišče 
in povedal župniku, da ne bomo spreminjali 
ure, je dejal, da vztraja pri svojem in da ob 
15.30 uri ne bo pokopal pokojnika. V raz
burjenosti sem mu dejal, da če on ne zmore, 
bomo pač imeli civilni pogreb in odšel. Ma
lo kasneje sta v župnišče odšli žena in hčer
ka v zvezi z zvonjenjem, vendar ju je duhov
nik že na vratih zavrnil, da če bo civilni 
pogreb, tudi zvonjenja ne bo. Sorodniki so 
odšli še v Prebold k župniku Francu SER
CU, da njega prosijo, če bi on opravil obred 
ob 15.30 uri. Nikakršnega problema, celo 
topla beseda, saj si duhovniki med seboj 
morajo pomagati, če je nekdo zaseden, da 
mu drugi vskoči na pomoč. Celo za mašo 
zadušnico na Homu so se dogovorili. Naro
čil pa jim je, da bo zvečer poklical v župniš
če Griže, naslednji dan pa naj se zglasijo 
v župnišču, da bo griški župnik dal dovolje
nje, da lahko on opravi pokop. Res so se 
naslednji dan zglasile v župnišču in bile 
takoj zavrnjene, češ če bo kdor koli posku
šal v Grižah opraviti cerkveni pokop, ga bo 
tožil. Popoldne se je k njemu oglasil tudi 
tast, kateremu je dejal, da se z njim nima 
kaj pogovarjati in da naj gre »nekam« kra
jevna skupnost ter ga odrinil od vrat. Tast, 
ki bolje pozna cerkvena pota, se je s hčerko 
(mojo ženo) odpeljal v Gotovlje k dekanu 
ter mu povedal, da brez dovoljenja GRI- 
ŠKEGA ŽUPNIKA ne more ničesar storiti.

Zvečer je sestra ponovno poklicala po tele
fonu dekana, ki je dejal, da je bil pri njem 
neki vinjen gospod in da brez dovoljenja 
GRIŠKEGA ŽUPNIKA ne sme nihče opra

viti obreda. Jutro zadnjega dne sem sam 
stopil v župnišče ob 7.10 uri, sprejela me je 
ponovno gospodinja in vprašala, če sem pri
šel plačat pogreb. Nisem vedel, ali naj se 
nasmejim kljub bolečini ah naj se obrnem 
in odidem. Povprašal sem po župniku in 
naročila mi je, naj se oglasim okrog 8.00 
ure. Povabil me je v pisarno in pričela sva 
čuden pogovor. Zahteval sem, da opravi 
pokop očeta ob 15.30 uri, če pa tega sam ne 
zmore, naj mi izda potrdilo, da lahko to 
opravi drug duhovnik ali pa se odpravim 
v Maribor k škofu. Po dolgotrajnem premi
sleku je dejal: »Pa naj bo, pridem tja dol.« 
Vprašal sem ga še, če bodo zvonovi zvonili, 
pa mi je odgovoril, da bo o tem še premislil. 
Ob 15.30 uri je prišel griški župnik, zmolil 
molitev pred vežico in ob grobu ter odšel.

Naslednje jutro sem prišel poravnat dolg, 
saj po pogrebu župnika nisem dobil v žup
nišču. Dejal je, da bova poravnala račun, ko 
se bo tisti gospod, ki je bil pri dekanu, šel 
osebno opravičit dekanu. Tast je to storil, 
vendar je dekan dejal, da se njemu nima kaj 
opravičevati. V župnišču sem bil ponovno 
naročen ob 13.30 uri, da poravnam račun za 
molitev pred vežico in ob grobu.

Na računu je bilo napisano naslednje:
-  POKOP 400 SLT
-  ZVONJENJE (ki ga ni bilo)
-  ZA CERKEV

600 SLT

(ki ni bila uporabljena) 1.200 SLT
-  MEŽNAR 200 SLT

SKUPAJ: 2.400 SLT

Vse je razvidno iz fotokopije priloženega 
računa.

Krajani GRIŽ in gospod Jožef PLANINC, 
zamislite se ob tem, kaj se lahko dogaja 
sočloveku ob smrti svojega najbližjega 
-  očeta, matere, brata, sestre ali kogarkoli. 
Koliko dni je potrebno delati, da to zaslu
žiš, g. GRIŠKI ŽUPNIK pa je v svojem 
osemminutnem izvajanju zaslužil toliko. 
Upam vsaj, da je bila njegova pogrebna 
molitev iskrena.

Milan ŽELEZNIK, 
Marjeta KOLAR



Občina Žalec
Občinski sekretariat za 
družbenoekonomski razvoj in finance
objavlja

JAVNI RAZPIS 
MLADI RAZISKOVALEC

Namen razpisa je spodbuditi mlade k ustvarjanju inova
cijskih dosežkov in k ustvarjalnemu delu.
Na razpis se lahko prijavijo: 
učenci osnovnih šol občine Žalec.
Raziskovalna dela in inovacije lahko prijavijo posamez
niki, skupine, krožki... Poročilo o raziskavi ali inovaciji 
mora biti tipkano in metodološko urejeno, z zapisom 
postopka, z rezultati, diskusijo ali predstavitvijo izdelka. 
Ocenjevali bomo pomembnost, koristnost in izvirnost 
prijavljenih nalog.
Prijave skupaj s predvidenimi stroški pošljite do 1. febru
arja 1992 na naslov: Občina Žalec, Občinski sekretariat 
za družbenoekonomski razvoj in finance.
Rok za oddajo nalog je 30. april 1992.
Nagrade bodo podeljene ob dnevu mladih raziskovalcev

Želi krajanom prijetne praznike in 
zadovoljno novo leto 1992.
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Vesele božične praznike, 
srečno, zdravo in 
zadovoljno novo leto
Vam želi SDZ -  Narodno

demokratska stranka

Trgovina 
3 M

Prebold 35,
telefon: (063) 723-243

N a  z a l o g i  i m a m o  
p o l e g  g r a d b e n e g a  
m a t e r i a l a  tudi u m e t n a  
g n o j i l a  p o  z e l o  
u g o d n i h  c e n a h .
Želimo vesel 
božič in srečno 
novo leto.

Trgovina

AVTOHIT
Latkova vas 27, Prebold 
Telefon: 063/701-749

UGODNO:
• akumulatorji
• izpušne cevi
• sklopke, zavore
• oljeCASTROL

GTX3
Po naročilu tudi pločevina za 
uvožena vozila

HRANILNO KREDiTNA SLUŽBA 
KMETIJSTVA IN GOZDARSTVA 
ŽALEC

Poleg najbolj ugodnih obrestnih mer za 
hranilne vloge, Vam HKS Žalec ponuja 
NOVOST:

HRANILNO KREDITNA SLUŽBA 
KMETIJSTVA IN GOZDARSTVA p.o. ŽALEC

1234 5678 9012 3456

W  T i  J A N E Z  N O V A K

Živite ceneje -  kupujte s kreditno 
kartico HKS

Informacije: Žalec, tel. 063/714-251, Hmeljarska 3 
Celje, tel. 063/24-120, Miklošičeva 7

Želimo vam prijetne praznike in uspešno 

n 1992-

Trgovsko podjetje d.o.t* Celje 63000; Teharska 111; Tel./fax: 063/29-144(

EKSKLUZIVNO -  SAMO V BIO DOMU
•  SEDEŽNE GARNITURE: blago, usnje, italijanski dizajn -  SIMPA, 
AKRON. EXTRAFORM, dobava takoj, popust za gotovino 15%.
»  omara z  drsnimi vrati za spalnice, predsobe, bela ali smreka, različnih 
dimenzij, za gotovino 10% popust.
•  bio otroška in dnevna soba KARO, za gotovino 15% popust.
•  brezplačni nasvet arhitekta.

Novoletni gotovinski popust
za vse kuhinje do 30%
za vse dnevne sobe in spalnice do 40%
za vse ostale sedežne garniture do 20%
vzmetnice Meblo. Nova oprema, Hrast -  stara cena, dobava takoj.
Prepričajte se o izjemno kakovostni ponudbi in prodajnih pogojih.

Za vsak nakup bogato novoletno darilo!

Želimo Vam prijetne 
praznike in srečno 1992

dr--

BONBONIERA 
IN KAVA BAR

ŽALEC, ŠLANDROV TRG 36 
Telefon : 063/713-205

Želi svojim cenjenim strankam 
blagoslovljene božične praznike ter 
srečnejše in prijaznejše novo leto 1992

in se še naprej priporoča za obisk. 
31. decembra presenečenje za obiskovalce!
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MESTNA SKUPNOST ŽALEC

Trgovina i otroškimi artikli Žalec, Šlandrov trg 5 
*  ' telefon: 063/714-651

V sem  n a šim  s tr a n k a m  
Ž E L I M O  V E S E L  B O Ž I Č  
I N  S R E Č N O  N O V O  L E T O  1 9 9 2 .

Še naprej se priporočamo za obisk in obetamo veliko 
izbiro, ugodne cene ter popust na našo nakupovalno 
kartico.
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I GOSTIŠČE ŠTORMAN1
Zvone in Milica Štorman 
Š e m p e t e r  v S a v .  dol. 5 a  

tel. 7 0 1 - 5 8 5

LE PE  B O Ž IČ N E  P R A Z N IK E  
TER SR EČN O , Z D R A V O  IN  

USPEŠNO N O V O  LE T O  
1992
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SlovenskaInvesticijskaBanka.d.d.
Ekspozitura Žalec

Vsem našim varčevalcem 
in poslovnim partnerjem 

voščimo
vesel Božič ter uspešno 

in zadovoljno leto 1992.

RO M AN A
SALOBIR

CELJSKE MESNINE

Nudimo Vam dalmatinski pršut po 
izredno ugodni ceni

Našim zvestim kupcem želimo 
vesele božične praznike, srečno 
in zadovoljno novo leto 1992.

OPTIKA SALOBIR
Šlandrov trg  2 3 , ŽALEC 
Telefon: 0 6 3 /7 1 3 -2 5 0

Odprto: od 8. do 18. ure, 
sobota od 8. do 12. ure

•  vsak ponedeljek od 5. ure nasveti okulista
•  velika izbira domačih in uvoženih korekcijskih okvirjev ter 

očal priznanih izdelovalcev
•  uvožene dioptrijske plastične leče
•  fotostekla,
•  avtomatsko določanje vida z refraktometrom

VESEL B O Ž IČ  IN  S R E Č N O  
N O V O  L E T O  Ž E L IM O !

Cenjene stranke obveščamo, da se bomo po 
novem letu preselili v nove poslovne prostore 
v LEVEC.

k 2 S
OCCCOCCCCOOCCCOCOCCCCCCCGOSCCCOOCOCCOCCO!

H O l EL 
PREBOLD
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» Gostišče Savinja
; Plevčak Marinka
*
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J Vam želi vesele božične praznike in 
* srečno novo leto

in Vas vabi na
SILVESTROVANJE.
Rezervacije na tel. 701-030

| SILVESTROVANJE
Z a b a v a l a  v a s  b o s t a  VINKO ŠIMEK in CELJSKI 8 
INSTRUMENTALNI ANSAMBEL
V  avli hotela, z a  lovski s a l o n  in b a n k e t n o  dv< 
p a  EDVIN FLISER In TRIO »LEONARDO«
Cena silvestrovanja 2.000,00 SLT

VABLJENI TUDI NA
NOVOLETNI PLES
1 . 1 .  1 9 9 2 ,  s  C e l j s k i m  i n s t r u m e n t a l n i m  
a n s a m b l o m
Cena novoletnega plesa 500,00 SLT

V sem  n a šim  g o s to m  ž e lim o  v e lik o  sreče , 
z a d o v o l js tv a  in  m iru  v le tu  1 9 9 2 !

in kolektiv Hotela

o c o c c o c c o o o o 5 0 o c o o c c < s « c o s o c c « » s c o o
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TRGOVINA S ČEVLJI IN BISTRO

j *  !  Dolenja vas 30, 
•  9 Preb0,fl 

J V  « C  f  tel- 723-402
V A S  V A B I  K  B O Ž I Č N E M U  IN N O V O L E T N E M U  
N A K U P U
B o g a ta  in  p e s tr a  iz b ira  v s e h  v rs t  č e v lje v

V sem  cen jen im  k u p cem  in g o s to m  ž e l im o  vese le  
p r a z n ik e  in srečn o  n o v o  le to  1 9 9 2 .
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MLADINSKI SERVIS VELENJE

želi vsem dijakom , 
študentom
in poslovnim sodelavcem

USPEŠNO  
N O V O  LE T O  1992.

Salon pohištva

DREŠINJA
VAS

d.o.o.

Prijetne praznike in srečno 
novo leto

TRGOVINA Z MEŠANIM BLAGOM

MARIJA ROTAR
Zabukovica 41, tel. 063/713-217, GRIŽE

V sem  n a š im  zv e s tim  p o tr o š n ik o m  ž e lim o  
ve se le  b o ž ič n e  in  n o v o le tn e  p r a z n ik e  in  sreč 
n o , z d r a v o  te r  z a d o v o l jn o  le to  1 9 9 2 !

Hvala za zaupanje in vabljeni v našo trgovino pod 
Mrzlico in Gozdnikom!

Nudimo vam:
•  pohištvo in stanovanjsko opremo najbolj 

znanih proizvajalcev

N O V O L E T N I P O P U S T I:

33% MARLES 
45% BOR LAŠKO 
20% GLIN NAZARJE 
20% ZA VSE OSTALO BLAGO

TRGOVINA 
»ŠTORMAN«
Dragica Štorman
PREBOLD 90, tel. 723-674

BOŽIČNI IN  NOVOLETNI POPUST 
OD 6. DECEMBRA DALJE!
VSAK NAKUP NAD 2.500 SLT 
SE NAGRAJUJE!

V teh dneh je naša trgovina še posebno dobro založena s svetili 
vseh vrst. Poleg tega pa lahko pri nas dobite zavese, male 
gospodinjske aparate, ročno tkane preproge ter razna darila.

Vsem cenjenim strankam čestitamo ob vstopu v leto 
1992 in jim  želimo vesele in prijetne božične in 

V novoletne praznike.
aoG oocosoooaoeoocoscocooococo&scgococoscj?

/  63312 P re b o ld  • T e l. :  063/723-092 t

Z n a š im i iz d e l k i BO

ssaasf
¥ / „ ____ ________*__ --------------

»MARTINA« Trgovina z mešanim blagom
Pešce 51,63312 Prebold

Vsem cenjenim potrošnikom  
želimo vesel božič in srečo v letu 
1992! HVALA ZA ZAUPANJE!

NUDI PRAZNIČNI POPUST V VIŠINI 10% PRI 
NAKUPU NAD 1.000 SLT.

Vsem cenjenim strankam želi vesele praznike in jih  
vabi k  nakupu! &«
Delovni čas od 8.do 17. ure 

sobota od 8.do 13. ure 
nedelja od 8 do 11. ure

sReCN°
199Î

TIHOMIR BOGDANIC
AVTOPREVOZ IN TRGOVINA
Pongrac 95 d, tel. (063) 713-254 
GRIŽE # 4

Vabimo vas k božičnemu in novoletnemu naku
pu. V teh dneh bo naša trgovina še posebno 
dobro založena.

Vsem cenjenim strankam se zahvaljujemo za dosedanje 
zaupanje in jim  želimo lepe in prijetne praznike!

SREČNO 1992

»CO O O O O CO O O O C O O O O C O O O C O O O O SO O O G C O C O O O C «

KERAMIČARSTVO IN TERACERSTVO 
O l IH v ORLOVIČ VLADO,

«= : ■  i ČOPOVA 5, ŽALEC, TELEFON: 063 /713 -549

TRGOVINA »NINA«
Fanika Žličar
S. Lovrenc, Prebold, tel. 723-355

Ž E L I  V S E M  S V O J IM  
Z V E S T IM  P O T R O Š N IK O M  
V E S E L E  B O Ž IČ N E  I N  
N O V O L E T N E  P R A Z N IK E .

Zahvaljujemo se za zaupanje in se 
v teh prazničnih dneh še posebno priporočamo!

V  zimskem času:
•  adaptiram sanitarne in ostale prostore z montažo in demon- 

tažo vse sanitarne opreme in instalacij.

V  letnem času:
•  polagam keramiko (zunanjo in notranjo), naravni in umetni 

kamen v vseh oblikah
•  opravljam teracerska dela s prano ali brušeno teraco, venecijanskim 

tlakom in izdelujem vse vrste stopnic in okenskih polic
•  montiram vse vrste stopnic
•  polagam tlakovce in vse vrste talnih plošč.

ZA PRA ZN IK E  VAM ŽELIM  OBILO VESELJA IN  
SREČO V NO VEM  LETU 1992.

S reče in m iru  ¡;
v le tu  1 9 9 2

fvi* A. J» Trgovina z mešanim blagom 
MOJCA IN JOŽE SLEMENŠEK
Matke, tel. 723-081 H

O C C O O O O O G C O C C O SO SO C C C C O SO C O O O O O C C t

Ž e l i  s v o jim  p o tr o š n ik o m  ve se le  b o ž ič n e  in  
n o v o le tn e  p r a z n ik e !

Zahvaljujemo se za zaupanje in se priporočamo!

SR E Č N O  1992
JUULSULOJUUUUUUULiULaJLlUliLiLOJULiLOJiJ!.

BLAGOVNI CENTER 
CELJE O0

ŠEMPETER V SAVINJSKI DOLINI
ni človeka, ki sreče ne bi si letel, 

lal.prerada kam se skrije,

L.e malo komu najti se pusti, 

še takrat prehitro mine.

IŽsem želimo trenutkov s rečnih,

%  da na tisoče jih bo za vas,

Šli radi srečo z drugimi delili,

In vsemi, k i radi zglasijo se pri nas.

V E S E L  BO ŽIC

Vesele 
praznike 
in srečno 
novo leto 1992

Ko levica im ,kaj dela desnica
i M IT d 1 1  H i  » ■: □ D O
i  i T X T K x n o D c i c n i n  

L O  I  O  i  ti ■ O  1. M .I
C
računalniški Inženiring d.o.o.



Karateisti med najuspešnejšimi v Sloveniji
V začetku decembra se je 

■končala tekmovalna sezona 
slovenskih karateistov. Ostal 
je samo še turnir v Trbovljah, 
potem pa se bodo karateisti za 
kakšen mesec podali na zaslu
žen počitek. Karate zveza Slo
venije je zaključila prvo dr
žavno prvenstvo Republike 
Slovenije, končani pa sta tudi 
državni prvenstvi za kadete in 
mladince. Posamično državno 
prvenstvo v modernem šport
nem karateju pa je bilo oprav
ljeno že meseca marca. In 
v vseh kategorijah so tekmo
valci Karate kluba Žalec dose
gli zavidanja vredne rezultate.

Začnimo pri najvišje kotira
nem tekmovanju: ekipnem pr
venstvu Republike Slovenije. 
V konkurenci osmih ekip, ki so 
si pravico tekmovanja morale 
izboriti na predhodnih kvalifi-

Kegljači Žalca so v nadalje
vanju 1. slovenske lige doma 
gostili ekipo Hidra in jo pre
magali z rezultatom 
4965:4819. Na lestvici so po 
osmem kolu na odličnem dru
gem mestu z 12 točkami. Vodi 
ekipa Fužinarja iz Raven s 16 
točkami.

Odbojkarji Šempetra dobro 
igrajo v nadaljevanju I. slo
venske odbojkarske lige. Po 
porazu v Topolšici 3:2 so doma 
igrali z drugo ekipo Vilede iz 
Maribora. Srečanje je bilo pri 
rezultatu 2:1 v setih in v zad
njem, četrtem, 14:10 za Šem
peter, prekinjeno. Na lestvici 
so na tretjem mestu.

Dobro so se odrezali tudi 
odbojkarski kadeti Šempetra.
Na turnirju na Ravnah so

kacijah, je ekipa tekmovalcev 
iz Karate kluba Žalec dosegla 
odlično tretje mesto, takoj za 
letos najuspešnejšima ekipa
ma iz Ljubljane in pred vsemi 
ekipami iz celjske regije. Tak 
rezultat pa jim je omogočil tu
di sposobni sponzor, bistro 
Bucka iz Žalca. So pa žalski 
karateisti tudi dokazali, da 
uspešno skrbijo za svoj pod
mladek, saj je na mladinskem 
državnem prvenstvu, ki je bilo 
v Žalcu, Pero Mrkaič dosegel 
tretje mesto, njegovi mlajši 
kolegi pa so v kadetski konku
renci pred kratkim v Brežicah 
dosegli uspeh, ki je krepko 
presegel pričakovanje. Z  dve
ma tretjima mestoma Zdenka 
Bikiča in Aleksandra Steblov
nika, dvema republiškima vi- 
ceprvakoma, Damirom Vrba
ničem ter Matjažem Šuštar
jem, in državnim prvakom Re-

zmagali dvakrat. Fužinarja so 
premagali 2:1, Topolšico pa 
2:0. Naslednji turnir za kadete 
bo v Šempetru, in sicer 22. de
cembra.

Kadetinje Braslovč pa so se
udeležile prvega turnirja 
v Kamniku. Najprej so prema
gale ekipo Kamnika 2:0, nato 
pa izgubile z ekipo Tabora iz 
Ljubljane 2:0. Članice Bra
slovč pa so v nadaljevanju II. 
slovenske odbojkarske lige go
stovale na Ptuju in izgubile 
3:0. Na lestvici so druge.

V 7. kolu druge slovenske 
košarkarske lige center je eki
pa Prebolda doma premagala 
Hrastnik z rezultatom 97:87. 
Na lestvici vodi ekipa Janč 
s 13 točkami, sledi Prebold 
z l i  točkami.

Zbral:. T. Tavčar

publike Slovenje Tomom Po
povičem, so postali žalski ka
rateisti najuspešnejša ekipa 
v Sloveniji. Da pa imajo tudi 
kadeti svoje naslednike, so do
kazali pionirji na pravkar mi
nulem turnirju v demonstraci
jah v Trbovljah, ko sta Borut 
Stropin in Antonio Čolič pod 
vodstvom trenerja Branka 
Cimpermana postala sloven
ska viceprvaka v demonstraci
jah, takoj za ekipo kadetov po
licijske šole iz Ljubljane. Vsi ti 
rezultati, podprti z uspešnim 
delom v klubu, so ponesli ime 
Žalca po celi Sloveniji, tako da 
sedaj poznajo naše občinsko 
središče kot kraj, kjer vzgajajo 
vrhunske športnike moderne
ga športnega karateja, izkazali 
pa so se tudi z večkratnimi 
uspešno pripravljenimi tek
movanji v telovadnici OŠ Pe
tra Šprajca-Jura. Sedaj pa ča
ka žalske karateiste, poleg 
uspešnega nadaljevanja na 
tekmovanjih v Sloveniji, tudi 
kaljenje na mednarodnih tur
nirjih. Slednje je razvoj kluba, 
hkrati pa bi pomenilo tudi 
prodor športnikov iz Žalca 
v mednarodni prostor, kjer so 
do sedaj lahko tekmovali le 
Ljubljančani. Da so uspešni 
tudi na tujem, pa so letos ž% 
dokazali s tretjim mestom na 
mednarodnem turnirju v nem
škem Aachnu. Če jim bo uspe
lo zbrati dovolj denarnih sred
stev, tudi ob podpori občinske 
politike, bodo žalski karateisti 
ponesli ime Žalca tudi izven 
slovenskih meja, od česar pa bi 
imeli korist tudi drugi, pred
vsem gospodarstvo. Saj je že 
dokazano, da so najboljši dr
žavni ambasadorji prav šport
niki. In žalski karateisti so le
tos dokazali, da so še kako 
sposobni opravljati tudi to po
slanstvo.

L. B.

Ligaški izidi

Ko poslovni stik in nakup 
postaneta harmonija 

izpolnjenih želja.

Vesel božič in srečno novo leto 

Vam želi Hmezad Agrina

s svojimi poslovnimi enotami

Veleprodaja
Maloprodaja

Sadeks
Mega

Zunanja trgovina
V ______________________ _________________ J

Ekipa žalskih karateistov, ki je v ekipnem prvenstvu zasedla tretje mesto v Sloveniji. V trenirkah 
sponzorja, bistroja Bucka, stojijo od leve proti desni Mirko Gajšek, sekretar kluba, Damir 
Vučilovski, Jože Hudovernik, Ferdinand Šorli, Boris Golič ter trener Silvester Marič, klečijo pa 
Mirko Hudovernik, Brane Cimperman, Boro Sredic ter najuspešnejši tekmovalec v Sloveniji, 
Borut Markušek.

Planinske
vesti
Planinski dom pod Reško Pla

nino je odprt vsak teden od če
trtka dalje. Vsak obiskovalec bo 
sprejet in postrežen s pravo pla
ninsko toplino.

Prijavite se lahko tudi za VE
LIKO PLANINSKO SILVE
STROVANJE, in sicer na telefon 
723-723, to je v domu pod Reško 
Planino.

TRADICIONALNI ZIMSKI 
POHOD iz Prebolda do doma 
pod Reško planino bo v nedeljo, 
12. januarja 1992.

Pohodniki si lahko izberejo 
svojo smer pohoda, v domu pod 
Reško Planino pa jih bodo priča
kovali med 11. in 13. uro. Tradi
cionalna pot vodi iz Prebolda 
(kartonov ne bo) mimo Tekstilne 
tovarne, Rovšnika, Kotnika, 
Lobnikarja do doma, to je dve 
uri in pol hoje. Vsak pohodnik 
prejme spominski znak ob 20- 
letnici PD Prebold, poskrbljeno 
pa bo tudi za vse ostalo.

PD Žalec obvešča, da bo pla
ninski dom na Gori (Šentjun- 
gert) zaradi težav z oskrbo zaprt 
od 1. decembra do 1. marca 1992. 
Odprt bo le za najavljene sku
pine.

Planinski dom na Bukovici bo
v zimskem času odprt vsako ne
deljo in ob praznikih od 10. do 
18. ure, izven tega časa pa le za 
najavljene skupine.

Planinsko društvo Žalec po
trebuje rabljen hladilnik in klop 
od jedilnega kota za postojanko 
na Bukovici, tudi za manjšo od
škodnino.

m  - in te r ie r
ŽALEC,
ŠLANDROV TRG 9

Najbolj obiskana trgovina 
s pohištvom

vam želi
vesel božič ter srečno in 
uspešno novo leto 1992.

GRADIS GRADBENO PODJETJE CELJE
UL XIV DIVIZIJE 10 CELJE TEL 063/ 26 6 3A

NA IZREDNI LOKACIJI OB AVTOBUSNI POSTAJI V ŽALCU IMAMO 
NA VOLJO ŠE NEKAJ LOKALOV IN STANOVANJ

SRECtJE BOŽIČNE PRAZNIKE IN USPEHOV POLNO LETO 1992 
VAM ZELI GRADIS CELJE .

KK Prebold vodi
Najlepše darilo za verne preboldske navijače ob obžičnih in novoletnih praznikih je prav 

gotovo osvojeno prvo mesto v prvem delu tekmovanja v območni slovenski košarkarski ligi, kjer 
KK  Prebold vodi s trinajstimi točkami pred moštvom Janč (13), Brežic (11), Grosupelj (11), 
Hrastnika (9), Zaloga (6), Belinko (8) in Vičem (7).

Na posnetku KK  Prebold: z leve spredaj: Cvar, Širše (kapetan), Cvar, Strah, Lesjak (trener), 
zadaj: Tavčar, Govc, Anžlovar, Udrih, Kuder, Turk, Črnila in Laznik (tehnični vodja).



Bo šport zašel na obrobje?
Šport se pri nas ponovno seli na obrob

je družbenih prizadevanj in dokler bo 
tako, ni mogoče pričakovati, da se bo ta 
dejavnost, ki je v razvitem svetu nuja in 
sestavni del družbenih odnosov, kvali
tetno dvignila.

Kot vizijo prihodnosti je mogoče spre
jeti ponovno uveljavljanje že dolgo pre
poznanih, toda nespoštovanih vrednot, 
ki jih je mogoče kot zaokroženo celoto 
imenovati prispevek športa h kakovosti 
življenja. Takšna vizija pa zahteva tudi 
jasno opredelitev vsebinskih in organi
zacijskih vidikov in nosilcev, izvajalcev 
športa.

Zdajšnje stanje opozarja na potrebo po 
snovanju takšnega modela športa, ki bo 
bolj približan potrebam vseh mladih ali 
vsaj večini. Ti mladi ljudje naj bi bili po 
programih in smotrih športne dejavnosti 
razvrščeni najmanj v tri skupine. Spre
menljivosti telesnega stanja in razvitosti 
mladih je mogoče zadostiti ne le z izrazi
to športno specializacijo, usmerjenimi 
programi, ampak že z najmanj dvema 
programoma.

Eden od njiju bi moral biti usmerjen 
izrazito v prid motorično manj uspešnih 
in zdravstveno šibkejših posameznikov, 
ki so zdaj praviloma zapostavljeni v svoji 
športni dejavnosti, čeprav so potrebni 
najmanj tolikšne pozornosti kot naju
spešnejši.

Drugi program naj bi bil namenjen 
največjemu delu mladine, ki po svojih 
zmožnostih in potrebah ni niti izrazito 
šibka hiti izrazito sposobna.

Model športa, ki naj bi zadostil potre
bam celotne populacije mladih mora za
jeti tudi vse starostne stopnje, od naj
mlajših do konca srednješolskega izo
braževanja. Ta težnja "močno opozori na 
problem zasnove športa otrok, mlajših 
od 6 let, ki so le deloma v organiziranem 
in institucionaliziranem varstvu in 
vzgoji.

Model zahteva tudi definiranje nosil
cev športne dejavnosti mladih. Poleg že 
uveljavljenih nosilcev, kot so šole vseh 
stopenj in strokovne športne organizaci
je, je treba kot enega od nosilcev postavi
ti tudi družino. Vsaj v predšolski dobi 
razvoja otrok postaja družina vedno bolj 
nenadomestljiva nosilka in izvajalka 
športa mladih.

V kasnejših razvojnih dobah ostaja 
vloga družine v športu mladih še zmeraj 
pomembna, vendar dobiva družina že 
druge naloge.

Model športa mladih, ki temelji na treh 
vsebinskih in programskih sklopih in 
treh temeljnih nosilcih ali izvajalcih teh 
sklopov, je lahko vizija, ki izhaja deloma 
iz zdajšnjega stanja, deloma pa temeljito

posega vanj in zahteva njegovo presega
nje in revizijo, predvsem v miselnosti in 
vrednostnem sistemu in šele potem v or
ganiziranosti.

Zakaj je treba posebej izpostavljati 
šport mladih, ki je eden od podsistemov 
celotnega športnega sistema?

Med številnimi možnimi odgovori na 
to vprašanje se ponuja predvsem ugoto
vitev, da je ta podsistem temeljna, nosil
na enota celotnega sistema športa. Neka
tere resnice nikoli ne zastarajo in niso 
nikoli neaktualne. Žal je treba vedno 
znova opozarjati nanje in poudarjati nji
hovo veljavo.

V tem trenutku gre tudi za tisti del te 
podobe, ki ga je mogoče oblikovati le 
s sredstvi, ki jih uporablja šport in ki jih 
ne more nadomestiti nobeno drugo sred
stvo. Delnega ali popolnega pomanjka
nja teh sredstev v vzgoji doraščajoče 
mladine kasneje ni mogoče povsem na
domestiti, ker se je posameznik z napre
dovanjem rasti in dozorevanjem sposo
ben čedalje manj prilagajati.

Živel bom še naprej v upanju, da je 
poznavanje tega zelo blizu tistim, ki so 
načrtovalci finančnih programov za 
šport, kakor tudi onim, ki morajo pro
grame realizirati, uresničiti v prid razvo
ju mladega človeka.

Adi Vidmajer

P o p o v ič
d r ž a v n i
p r v a k

Na minulem državnem 
prvenstvu Republike Slo
venije za kadete v moder
nem športnem karateju so 
se zelo dobro izkazali tudi 
mladi tekmovalci iz žalske
ga kluba. Tomo Popovič je 
v svoji kategoriji pokazal 
največ znanja in srčnosti, 
tako da je postal novi in 
hkrati prvi državni prvak 
Republike Slovenije. Nje
gov uspeh pa so dopolnili 
še ostali tekmovalci, saj sta 
Zdenko Bikič in Aleksan
der Steblovnik dosegla 
tretje mesto, Damir Vrba
nič ter Marjaž Šuster pa sta 
postala državna viceprva- 
ka. S tem je kadetske ekipa 
Karate kluba iz Žalca po
stala tudi najuspešnejša 
tekmovalna ekipa na dr
žavnem prvenstvu, Bar je 
zelo velik in up vzbujajoč 
uspeh mladih tekmovalcev.

L. B.

2 5  e k ip  
v  o d b o jk i

V nadaljevanju delavskih 
športnih iger se je 25 ekip 
v štirih starostnih skupinah 
pomerilo v odbojki. Tekmova
nje je bilo v telovadnicah OŠ 
Braslovče in Šempeter.

Vrstni red mlajši člani: 1. 
SIP Šempeter, 2. Obrtniki, 3. 
Tovarna nogavic Polzela; sta
rejši člani: 1. SIP Šempeter, 2. 
Ferralit Žalec, 3. Juteks Žalec; 
veterani: 1. ^gma Žalec, 2. 
Juteks Žalec, 3. SIP Šempeter; 
mlajše članice: 1. Vzgojno-izo- 
braževalni zavod Žalec, 2. SIP 
Šempeter, 3. Tovarna nogavic 
Polzela.

V tem mesecu se bo zvrstilo 
še dvoje tekmovanj. Pomerili 
se bodo v rokometu in v stre
ljanju z zračno puško. Zaklju
ček letošnjih delavskih šport
nih iger pa bo sredi januarja 
prihodnje leto.

T. T.

Oglašujte v 
Savinjčanu
tel. 711-433

Na pragu prve lige
Košarkarji Polzele, ki nasto

pajo v drugi slovenski košar
karski ligi vzhod nizajo zmago 
za zmago. V minulih štirinaj
stih dneh so najprej doma 
v derbi srečanju premagali 
ekipo Miklavža pri Mariboru 
z rezultatom 81:67. To je bilo 
srečanje do sedaj dveh nepora
ženih ekip. Gostje iz Maribora 
so morali priznati premoč Pol- 
zelanov. V zadnjem kolu prve
ga dela prvenstva pa so gosto
vali v Radgoni in srečanje pro
ti istoimenski ekipi dobili z re

zultatom 72:58. Po prvem delu 
tekmovanja so na prvenstveni 
lestvici brez poraza na prvem 
mestu. V prvi tekmi drugega 
dela bodo Polzelani gostovali 
v Trbovljah.

Brane Turnšek, predsednik 
KK Polzela: »Vesel sem, da 
ekipa zmaguje iz kola v kolo. 
Tudi gledalci so nam v pomoč. 
Na tekmah v polzelski telo
vadnici se zbere tudi do štiri
sto gledalcev. Hvala vsem, ki 
nas bodrite in nam pomagate 
k uspehu, ki si ga želimo, to je

uvrstitev v prvo slovensko ko
šarkarsko ligo.«

Boris Zrinjski, trener: »Eki
po sem prevzel tik pred pričet
kom prvenstva. Želja igralcev 
in tudi funkcionarjev je bila, 
da bi v tej sezoni osvojili prvo 
mesto in se nato uvrstili v prvo 
slovensko ligo. Zaenkrat gre 
vse po načrtu, kako pa bo spo
mladi prihodnje leto, pa bomo 
videli. Upam, da nam bo 
uspelo.«

T. Tavčar

Košarkarji Polzele s trenerjem Borisom Zrinjskim

INf TElEfON ŽALEC 1063) 711-231. LEVEC 26-313

NAMA LEVEC 
IN CENTER PUBLIKUM

NO VO LETNI SEJEM
od 2 . do 3 0 . decem bra

Pestra izbira daril, igrač, tekstila, akustike, 
modnih dodatkov, blaga iz uvoza.

V ab ljen i na novoletno nakupovanje že danes!

U s p e l m e d n a r o d n i  t u r n i r
V odlični organizaciji RK Partizan Žalec ter s pomočjo številnih sponzorjev so lahko minulo 

soboto privrženci ženskega rokometa uživali ves dan. Ze dopoldne je bil rokometni turnir za 
mlajše pionirke, popoldne pa prvi mednarodni Božično novoletni turnir za članice, kjer so poleg 
domače ekipe nastopili še dve ekipi iz Zagreba in Mlitotest iz Ajdovščine. Pri mlajših pionirkah je 
ekipa Partizana Žalec osvojila drugo mesto. V predtekmovanju je premagala ekipo Krim iz 
Ljubljane 18:13, v finalni tekmi za prvo mesto pa izgubila z ekipo Mlinotesta iz Ajdovščine 22:16. 
Za najboljšo igralko in strelko je komisija izbrala Simono Križanec (Žalec). Veliko bolj pa je bil 
zanimiv popoldanski turnir. Žalčanke so v prvi tekmi igrale z ekipo Trešnjevke iz Zagreba in 
izgubile visoko 31:13, v tekmi za tretje mesto pa so bile prav tako poražene. Srečanje z ekipo 
Mlinotesta so izgubile 26:16. Tako je na prvem turnirju zmagala ekipa Moden Tuing iz Zagreba, 
druga je bila Trešnjevka iz Zagreba, tretji Mlinotest iz Ajdovščine in četrte žalčanke. Na sliki: 
S tekme proti ekipi Trešnjevke, kjer so bile žalčanke prvih deset minut enakovredne, rezultat pa 
je bil 4:4. T. Tavčar

Strelstvo
Prva slovenska liga

V Zidanem Mostu so se v četr
tem kolu prve slovenske lige, ki 
velja za niednarodni program, 
srečale ekipe strelcev SD Dušan 
Poženel in SD Slavko Šlander iz 
Šempetra, ki je edini predstav
nik naše občine v tekmovanjih 
prve lige s standard zračnim 
orožjem -  mednarodni program. 
Strelci prve lige tekmujejo prvo 
leto z zračnimi puškami stan
dard izvedbe, ekipe pa štejejo tri 
člane. Na srečanju 4. kola so 
zmagali strelci Šempetra v se
stavi: D. Zagoričnik, Justin Smr
kolj in Štefan Ošep z rezultatom 
1097 krogov ter zasluženo pre
magali ekipo strelcev Rečice, ki 
je nastreljala 1051 krogov. Naj
boljši strelec srečanja je bil po
novno Ošep, ki je nastreljal od
ličnih 378 krogov, kar je najbolj
ši rezultat v naši občini s stan
dard zračno puško.

Standard kontrolka 
v Ljubljani

Na novem strelišču za zračno 
orožje v Ljubljani so pripravili 
prvo slovensko preizkušnjo, 
»kontrolko« v streljanju s stan
dard zračno puško. Tekmovanja 
se je udeležilo prek 200 strelcev 
iz vse Slovenije, ki prvo leto 
v večjem številu sodelujejo 
v standard programu. Najboljši 
rezultat v Ljubljani je ponovno 
dosegel Rajmond Debevec, ki je 
postavil nov neuraden svetovni 
rekord s kar 598 krogi od 600

možnih. Serije: 100, 100, 100, 
100, 99, 99. Kontrolke so se ude
ležili tudi strelci SD Slavko 
Šlander Šempeter, in sicer: Dani 
Zagoričnik 536 krogov, Justin 
Smrkolj 528 krogov in Štefan 
Ošep 551 krogov.

II. republiška liga
Na strelišču v Libojah so se 

v 4. kolu druge rep. lige pomerile 
ekipe strelcev Liboj in SD Iskra 
-  Semič pri Črnomlju. Tekmova
li so z zračno puško serijske iz
delave. Z rezultatom 1395 kro
gov so prepričljivo zmagali do
mači strelci SD bratov Hrvatin 
iz Liboj. Gostujoča ekipa Iskre 
pa je nastreljala 1434 krogov. 
Najboljši posameznik 4. kola je 
bil ponovno Mitja Toplak, SD 
Liboje, s 355 krogi. Ekipo Liboj 
čaka v petem kolu srečanje z eki
po strelcev Boštanja pri Sevnici.

J. Pukmajster

Zmaga pionirjev 
juteksa Žalec

Na strelišču za zračno orožje 
je SD SOP Leskovec-Krško tudi 
to leto pripravila tradicionalno 
strelsko tekmovanje pionirjev. 
Tekmovali so s serijsko zračno 
puško. Letošnjega tekmovanja 
se je udeležilo 12 pionirskih 
ekip. Najuspešnejša ekipa je bila 
ekipa pionirjev Juteksa Žalec 
v postavi: Matej Krašovic, Kri
stijan Pukmajster in Simon Se-

ibert. Ekipa Juteksa je nastrelja
la odličnih 515 krogov in zaslu
ženo osvojila prvo mesto. Drugo 
mesto je zasedla ekipa pionirjev 
SD Partizan Zalog-Ljubljana 
s 502 krogoma, tretja pa je bila 
ekipa strelcev Uniorja iz Sloven
skih Konjic s 477 krogi. Posa
mezno je dosegel najboljši rezul
tat Franci Škrubej SD Zalog, ki 
je s 177 krogi zmagal. Drugo me
sto je pripadlo Mateju Kraševicu 
SD Juteks s 176 krogi, tretje me
sto pa je zasedel Kristijan Puk
majster, SD Juteks, ki je nastre
ljal 174 krogov.

Trbovlje -  Zlata 
diabola 91

Strelska družina STT Trbovlje 
je na svojem velikem strelišču za 
zračno puško tudi letos organizi
rala tekmovanje za zlato diabo- 
lo. Tekmovanja se je kljub slabe
mu vremenu udeležilo veliko 
število tekmovalcev iz Slovenije. 
Horvat, SD Železničar Ljublja
na, je dosegel rekord strelišča 
STT, saj je nastreljal rekordnih 
381 krogov. Rezultati ekipno: 1. 
SD Trzin 1470 krogov, 2. SD 
Kamnik 1468 krogov, 3. SD Že
lezničar LJ 1466 krogov. Rezul
tati posamezno: 1. Šuligoj, Po
stojna, 479 kr., 2. Podgornik, 
Kamnik, 471 kr., 3. Renata Ora- 
žem, Portorož, 471 krogov. Tek
movanja se je udeležila tudi eki
pa Juteksa v sestavi: Martinovič, 
Vidmajer, Flegova in Pukmaj- 
stei, in v močni konkurenci za
sedla 18. mesto s 1405 krogi.



NOVOLETNA NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitve pošljite do 13. januarja 1992 na naslov uredništva Savinjski občan Žalec.
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NOVOLETNO NAGRADNO ŽREBANJE

Savinjski magazin Žaiee
V SODELOVANJU Z DOBAVITELJI 

SEZNAM IZŽREBANCEV z dne 6. 12. 1991
1. n a g ra d a : A N G E L A  R E B E R N IK , Fl. P o h lin a  4, Ž a lec
2. n agrada : LO J Z K A  S T R O J A N Š E K , P o d v in  30, B ra s lo v č e
3. n a g ra d a : M ILA N  K E B LIČ , Pa rtiza n sk a  4, Ž a le c
4. n a g ra d a : IVAN  N O V A K , La tk ova  v a s  84/e
5. n a g ra d a : S L A V IC A  D U RO N JIČ , Na z e len ic i 2, C e lje
6. n a g ra d a : M A R IJA  B O S IL , T c p o v lje  10, B ra s lo v č e
7. n a gra d a : L A D K A  REMIH, L a tk ova  v a s  1
8. n a g ra d a : M A R J A N A  N A T E K , P o n d o r  4/a
9. n a g ra d a : JA N I P O G A Č A R , P ra p re č e  9

10. n a g ra d a : N A T A Š A  K O S , D o len ja  v a s  103, P reb o ld
11. n a g ra d a : G E N O V E FA  Š U M A K , K a p lja  va s  55
12. n a g ra d a : S L A V K O  K E V A L , P re b o ld  95
13. n a g ra d a : J A N J A  G O R IČ A R , P a r iž lje  46, B ra s lo v č e
14. n a g ra d a : IR E N A  Z U P A N Č IČ , R a k o v lje  4, B ra s lo vč e
15. n a g ra d a : P E T R A  V R U N Č , P a r iž lje  10/a
16. n a g ra d a : M A R IJA  G E R L IČ , P o lz e la  66
17. n a g ra d a : PO LD I M IK LAV C , K ap la  35
18. n a g ra d a : M A R IJA  FERM E, P a r iž lje  49
19. n a g ra d a : JU TE R Š E K , Z ab u k ov ica  30
20. n a g ra d a : F R A N C  D O LER , Š m ik la vž  25
21. n a g ra d a : LU C IJA  M IK LAV C , P o d v in  187, Ž a lec
22. n a g ra d a : M ILE NA  O C E P E K , L o k e  6, T a b o r
23. n a g ra d a : T A T J A N A  PE Č N IK , P e t r o v č e  73
24. n a g ra d a : S IL V A  V IR A N T , G r iže  63
25. n a g ra d a : D A N IC A  TA M Š E , G r iž e  47
26. n a g ra d a : T A T J A N A  D A V ITK O V , P o n g ra c  79
27. n a g ra d a : S L A V A  ŽN ID A R Š IČ , K ap lja  va s  79
28. n a g ra d a : JU L K A  R O VŠ N IK , G o m ilsk o  64
29. n a g ra d a : TE R E Z IJA  HLAD E, P re b o ld  126
30. n a g ra d a : M A JD A  LE N K O , T rn ava  21

VSEM NAGRAJENCEM ISKRENO ČESTITAMO, 
HKRATI PA SE VSEM POTROŠNIKOM 
ZAHVALJUJEMO ZA IZKAZANO ZAUPANJE TER SE 
ŠE NAPREJ PRIPOROČAMO.

Nagrade lahko prevzam ete v B lagovnici PREBOLD, 
razen 2 . in  3 . nagrade, k i sta v prodajaln i KURIVO 
ŽALEC in  B lagovnici SAVINJKA v Žalcu.

Samo Savinjski magazin Žalec 
vam nudi tako ugodne 
nakupne pogoje:

VELIKI POPUSTI ZA 
«  GOTOVINSKA PLAČILA!

TEKSTIL -  3 obroki s fiksn im  prib itkom  za obresti, 
25% polog, a li na čeke

PREMOG -  prodaja na 4 čeke

BELA TEHNIKA, AKUSTIKA, GRADBENI MATERIAL, 
DROBNI GOSPODINJSKI APARATI 
-  3 obroki s fiksn im  prib itkom  za obresti,
25% polog a li na čeke

POHIŠTVO -  7 obrokov brez pologa in s fiksn im  
prib itkom  za obresti a li na 7 čekov

Božički, dedki Mrazi!
Vabimo vas na predpraznične nakupe daril za 
vaše čebelice in metuljčke v katerokoli prodajalno 
»Savinjskega magazina«.
Pripravili smo vam res velike popuste.
Darila vam tudi aranžiramo in kar je  najvažnejše, 
potrudili smo se za čim nižje cene.

V S E M  P O T R O Š N IK O M  Ž E L I M O
V E S E L E  B O Ž IČ N E  I N  N O V O L E T N E  P R A Z N IK E .



Iz policijske beležnice
10. 11. si je nekdo opremljal 

stanovanje z novim pohištvom. 
Kako bo na to reagiral lastnik 
okrepčevalnice Hambi, od koder 
je neznanec odnesel eno mizo in 
štiri stole, nam je znano. Vemo 
pa tudi, kako bo reagiral sodnik. 
Vsekakor pa je naše skupno 
mnenje, da tat nima preveč do
brega okusa pri izbiri pohištva.

Naslednjega večera so policisti 
prijeli dva nepridiprava, ki sta 
vlomila v Namo Levec in od tam 
poskušala odnesti žgano pijačo 
ter tople copate. Sedaj se bosta 
lahko grela na državne stroške.

Na pomoč pa so policisti mo
rali poklicati tudi dežurnega 
zdravnika, ki je ugotovil, da je 
H.R. iz Šmartnega v RD, ki je 
obležal ob cesti v Zaloški gorci, 
umrl zaradi podhladitve. Nič kaj 
lepa smrt.

17. novembra pa je neznanec 
odpeljal kolo Draga G. iz Vrbja. 
Storilec se je odpeljal z ženskim 
kolesom vijoličaste barve, pri 
tem pa je ujel še zadnje dni, ko se 
je s kolesom lahko z užitkom vo
zil. Sedaj mu to preprečujejo 
mraz in policisti, ki prežijo nanj 
ob vsakem koraku.

H. H. iz Žalca je s plinsko pi
štolo grozil someščanu R. M. Do
gajalo se je v Biljard klubu, kjer 
se po navadi igra biljard, ne pa 
stelja. To so H. H. razložili tudi 
policisti in ga v nadaljnjo obde
lavo predali sodniku.

18. 11. so-se žalski policisti še 
posebej izkazali. Prijeli so I. H. iz 
Pariželj osumljenega drzne ta
tvine, le ta je denar odtujil na 
pošti v Velenju, ko pa so ga na 
žalskem terenu prijeli, je skušal 
70 tisočakov slovenskih tolarjev 
skriti kar za sedež službenega 
policijskega avtomobila. To mu 
ni uspelo.

20. novembra pa je brez svoje
ga mopeda ostal Vlado D. iz Ko
sez. Svoj tomos APN 6 modre 
barve je parkiral pred stano
vanjskim blokom, kjer pa ga čez 
nekaj časa ni bilo več. Policisti 
že iščejo nenavadnega zbiralca.

24. preteklega meseca si je 
neznanec za nedoločen čas izpo
sodil tudi rezervno kolo iz tovor
njaka, last Viatorja. S tem je fir
mo oškodoval za okoli 20.000 
slovenskih tolarjev.

Naslednji dan so neznanci vlo
mili tudi v Interklub v Hotelu 
Prebold, od koder so odnesli več
je količine cigaret ter žgane pija-

Z A H V A L A
Dokler bomo živi, vas ne 

bomo pozabili dragi Žalčani 
in Braslovčani (RK Žalec in 
KS Braslovče). Iz srca se 
vam zahvaljujemo, prav tako 
tudi vsem sorodnikom, znan
cem in sosedom, ki so nam 
v hudih trenutkih vojne na 
vso moč pomagali. Vsem pri
srčna hvala: Vilma, Mira, Ru- 
ža in 5 vnukov, begunci iz 
Duge rese, ki so v Parižljah 
9 imeli svoj drugi dom.

če. Neznancem sporočajo, da 
v tem nočnem klubu niso več do
brodošli.

Mali
oglasi

EVIDENTIRAM sodelavce -  za
stopnike. Pogoj je lasten pre
voz. Tel. 061/812-826 
ŠAMPINJONI omogočajo zaslu
žek vse leto! Gojenje je enostav
no -  navodila natančna. Tel.: 
061/453-853
BIRO v Žalcu, 25 m2, na šlan- 
drovem trgu, oddam. Tel. 711- 
397
PRODAM rabljeno betonsko 
stre-no opeko. Jože Škreblin, 
Pamzanska 35, Žalec 
GARAŽO v Žalcu, Fl. Pohlina 
prodam. Telefon: 711-397 
ODDAM pisarniške prostore 
v Petrovčah, ob glavni cesti. Te
lefon: 776-306

Poročili 
so se:
Janja MAGERL in Gorazd 

POLANEC, oba iz Slovenskih 
Konjic ter Silva PRIVŠEK iz 
Celja in Venčeslav PODHRA- 
ŠKI iz Vrbja.

Umrli so:
Ivanka FUNKL, 83 let iz 

Griž 56; Johan ZIEGLER, 86 
let z Dunaja; Janko JAGER, 
24 let iz Letuša 18/a; Ana BO- 
BOVNIK, 77 let iz Vrbja 92; 
Ivan ANDREJC, 77 let s Polze
le 27; Ivana JURANČIČ, 94 let 
s Polzele 68/c; Frančiška SE
DOVNIK, 72 let iz Lipja 26; 
Karol ČREŠNOVAR, 82 let iz 
Pongraca 103; Jožefa VASLE, 
85 let iz Matk 9; Angela 
AGRENKO, 69 let iz Braslovč 
8; Henrik ROZMAN, 50 let iz 
Gorice pri Šmartnem; Rudolf 
OSTRUH, 57 let iz Migojnic 
24; Stanislava SOTOŠEK, 84 
let iz Doberteše vasi 56/c; Vi
ljem JANČIČ, 53 let iz ul. Ni
kole Tesle 8 v Žalcu; Konad 
ŠKOBERNE, 84 let iz Dolenje 
vasi 78 in Antonija CESTNIK, 
90 let iz Trnovelj.

TRGOVINA
PUCKMEISTER
Polzela
Telefon: 721-230

Želi svojim kupcem vesele 
božične praznike in srečno 
novo leto

Garancija za dober nakup

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - N
POGREBNE STORITVE 
STEBLOVNIK
Hitro in solidno že dalj časa opravljamo 
kompletne storitve s področja pogrebne 
dejavnosti, in sicer:

-  dobava kompletne pogrebne opreme (krste, križi, 
žarne školjke)

-  dobava in montaža žarnih niš s prevleko za žarne pokope
-  postavitev mrtvaškega odra na domu

-  vse vrste prevozov, tudi v tujino in na upepeljitev v Ljubljano
-  uredimo dokumentacijo v primeru smrti

-  izvajamo izkope in zasipe grobnih jam
-  dobavimo in dostavimo cvetje za okrasitev mrtvaškega odra 

doma ali v vežici, pripeljemo vam tudi vence
-  organiziramo fotografiranje in snemanje pogrebnih slo

vesnosti na video kaseto
-  fotografije umrlih preslikamo, povečamo, uokvirimo in opre

mimo z žalnim trakom

Č e  n a s  p o t r e b u j e t e ,  n a s  pokličite ali o b i š č i t e  o b  
v s a k e m  č a s u .  T e l e f o n :  7 2 1 - 6 6 7  in 7 2 1 - 3 9 5
POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK
PARIŽUE 11/«, 63314 BRASLOVČE

_________________ ___ __________________ /

Z A H V A L A
N e jo k a jte  za m a n o , 
n e  bom  se  vrnila, 
tam , k a m o r odšla sem , 
za vas bom  molila.

O b  b o le č i izgu b i d rage  m am e , ž en e  in 
stare m am e

JOŽEFE 
PODLESNIK

' iz Galicije
se z a h v a lju jem o  vsem  za  iz re čen o  so ža lje , d a rd van o  c v e t je , za 
sv. m aše , sveče  in za  vsak  dar. H v a la  so sed om  in  so rodn ik om  
za  izk a za n o  p o m o č , g o vo rn ik o m a  za  p o s lo v iln e  b esed e , g. 
župn iku  za  le p o  op ra v ljen  o b re d  in p e vc em  za  o d p e te  pesm i. 
P o seb n a  za h va la  zd ravn ik o m  in sestram  za  p o m o č  v  zadn jih  
dn eh  in urah n jen ega  ž iv ljen ja . H v a la  tud i sod e la vcem  iz 
G o re n ja , T T  P re b o ld , še p oseb n o  pa  k o lek t ivu  V rtn ars tva  

C e lje .

Ž a l u j  o č i :

mož Alojz ter hčerke Anica, Marija in Lojzka z družinami

Z A H V A L A

O b  nenadn i, b o le č i in  m n o g o  preran i 
izgu b i lju be in  d o b re  h čerk e , sestre, 

žen e  in  m am ice

MARIJE
REBERŠEK

iz Tabora 46

se isk ren o  za h va lju jem o  vsem  so ro d n ik om , so sed om , p rija 
te ljem  in zn an cem , ki ste nam  v  teh  težk ih  trenu tk ih  izra z ili 
so ža lje , d a ro va li c v e t je  in sveče  te r  j o  v  ta k o  v e lik e m  štev ilu  

p osp rem ili na n jen i zad n ji p o ti.
P o seb n a  zah va la  dr. S trouhalu , gosp odu  U ra n je k u , p e vc em  

te r  gosp od u  dekanu  za  o p ra v lje n  o b red .
Isk ren a  h va la  R o b iju  in Jožic i B la tn ik  te r  d ru žinam  M e d 

v e d , Ša lam on , Ž iln ik  in  T e rg la v .

Vsi njeni

Z A H V A L A
O b  nenadn i in v e lik o  p re zgod n ji izgu b i 

našega  d ra gega  m o ža , o č e ta , d ed k a , 
b ra ta  in strica

FRANCIJA 
KOSA

iz Kal 21
se isk ren o  zah v a lju jem o  vsem  so ro d n ik o m , p r ija te ljem , so 
sedom  in zn an cem  za  iz re čen o  so ža lje , p o m o č  v  n a jtež jih  
tren u tk ih , d a ro va n o  c v e t je  in sp rem stvo  na  n je g o v i zad n ji 

po ti.
P o seb n a  h va la  N e jc u  Z ago r ičn ik u  in  n je g o v im , družin i H u š , 
so sed om  v ik en d ašem , gas ilcem , p e v c e m , g o vo rn ik o m a , g . 
žun iku  za  o p ra v lje n  o b re d , d r. K o re n u  iz  bo ln išn ice  T o p o l 
šica, so d e la vc em  iz  Z a v a ro v a ln ic e  T r ig la v , S IP  Š em p ete r , 

T N  P o lz e la  in S D P  Ž a le c .

Ža l u j o č i :

žena Ivica, sin Marko in hčerka Lidija, sin Janko in sestra 
_____ Marija z družinama

Z A H V A L A

O b  b o leč i in m n o go  preran i izgub i 
lju b ega  m oža , a tija , tasta in dedka

JOŽETA 
MAJERJA

iz Šempetra

se isk ren o  zah va lju jem o  vsem  so ro d n ik o m , p r ija te ljem , so 
sed om  in zn an cem , sod e la vcem  S IP -a  in S O  Ž a le c  za d a ro 
va n o  c v e t je , iz rečen a  pisna in ustna so ža lja , to la ž iln e  b esed e  

in sp rem stvo  na n je go v i zad n ji p o ti.
P o seb n a  h va la  d ru žin am : Š o r li, M la k a r . P o č e j in Bratuša za  

o rg a n iza c ijo  k rvoda ja lske  ak c ije  in  vs em  krvoda ja lcem . 
H v a la  g . Žn idarš iču  za besed e  s lo vesa , kvarte tu  L a s to vk a , 
g . župn iku  za  op ra v ljen  ob red  in troben taču  za od ig ra n o  

T iš in o .
H v a la  vsem , ki ste bili v  težk ih  trenu tk ih  z  nam i. 

Ž a l u j o č i :

žena Anica, hči Carmen, zet Radovan ter vnuka Borut in 
Tadej

Z A H V A L A

g f O V  ‘m O b  nenadni izgu b i naše d rage  m am e in 
stare m am e

f'. j ? FRANČIŠKE
iÉÉœ! JBÉ SEDOVNIK

iz Lipja
se isk ren o  za h va lju jem o  vsem  s o ro d n ik o m , sosed om  in  p r i
ja te lje m  za  iz re čen o  so ža lje , p o d a r je n o  c v e t je , s v eče , p r i

sp evk e  za  m aše in  sp rem stvo  na n jen i zad n ji po ti. 
P o seb n a  hva la  so sed om  in so ro d n ik om  za  p o m o č  v  n a jte ž jih  
tren u tk ih , sod e la vcem  iz Juteksa Ž a le c  in  G o ren ja  O E  
Z H A  iz  V e le n ja , gas ilcem  iz  V in s k e  G o r e  za  op ra v ljen  p o 
g reb , p e vc em  za  o d p e te  ža los tin k e , p rap orščak om  D l  Ž a 

lec , D U  iz  V e le n ja  in  G D  V in sk a  G o ra .
P oseb n a  hva la  g o vo rn ik o m a : g . V ih e r ju , g . A lič u  in g . G o -  
rogran cu  za  od ig ra n o  T iš in o  te r  g . župn iku  za  besed e  s lo v e 

sa in za  lep o  op ra v ljen  ce rk ve n i ob red .
V sem  še enkrat p ra v  lep a  hva la .

Ž a l u j o č i :

sin Martin in hči Marijana z družinama

Z A H V A L A

O b  p reran i izgu b i d ra ge  m am e, stare 
m am e in  p rabab ice

MARIJE MAK
gospodinje iz Šešč 49, Prebold

se isk ren o  za h va lju jem o  v sem , k i ste nam  v  težk ih  trenu tk ih  
stali o b  stran i, nam  iz rek li s o ža lje , d a ro va li ven ce  in c v e t je  

te r  j o  p o sp rem ili na n jen i zad n ji p o ti. 
Z a h va lju je m o  se k ra jevn i skupnosti in  gas ilcem  iz  Šešč, g . 
župn iku  za  lep o  o p ra v lje n  o b re d , še p o seb n o  pa  oseb ju  B o l 
n išn ice  C e lje  -  d e rm a to lošk i in in tern i o d d e le k  ter  o seb ju  

Z d ra vs tv e n e  p o s ta je  P re b o ld .

Vsi njeni

a KOMUNALNO PODJETJE p o

6 3 3 1 0  Ž A L E C ,  N a d e  C i l e n š e k  5
Telefon: 063/712-131, 712-141, 712-149

DEŽURSTVO NA VODOVODU
Za popravilo okvar na glavnem vodovodnem omrežju 
v občini Žalec so dežurni:

od 23. 12. do 30. 12. 1991
ANTON JAGER, Prebold 62/a, telefon: 723-097
od 30. 12. do 6. 1. 1992
MARKO DOLINAR, Griže 35, telefon: 712-844
od 6. 1. do 13. 1. 1992
VLADO ŠUPER, Vel. Pirešica 5/e
od 13. 1. do 20. 1. 1992
BOGDAN PANTNER, Polzela 209
od 20. 1. do 27. 1. 1992
RADOVAN ČREMOŽNIK, Gotovlje 72/a

Ob sobotah, nedeljah in praznikih je dežurni monter priso
ten od 12. do 12.30 na sedežu podjetja. V ostalih dneh pa 
ga lahko poiščete na domu ali ga pokličete po telefonu. 
Pisna sporočila lahko oddate v poštni nabiralnik na 
sedežu podjetja.
NOVO! Sporočila o okvarah lahko sporočite tudi prek 
avtomatskega telefonskega odzivnika na številkah 712- 
131,712-141 in 712-149, v popoldanskem in nočnem času.

»KAMNOSEŠTVO« Marjan Amon
Šmartno v R. d., Slatina 9 a

NAGROBNI SPOMENIKI
20% izvensezonski popust, 
ugodna prodaja na obroke. A®'

JOŽE STRAHOVNIK 
ŽALEC, VREČARJEVA 3
t e l e f o n :  0 6 3 / 7 1 2 - 2 6 1

POGREBNE STORITVE
Z dolgoletno tradicijo vam ob boleči izgubi 
bližnjega nudimo po konkurenčnih cenah:
-  veliko izbiro krst in opreme
-  prevoz z avtofurgonom (vključno na upepelitev)
-  dekoracijo sobe, postavitev odra na domu
-  izkop grobnih jam in ureditev grobov
-  postavitev žarnih niš
-  ureditev kompletne dokumentacije
-  nudimo tudi vence in cvetje

NA USLUGO SMO VAM OB VSAKEM ČASU 
Hvala za zaupanje



Nepreklicn
> n e ro d n o  iz javo , k i  sem  jo  z a p is a l 

v  p re jšn je m  sestavku , »da o b č in s k i 
p a r la m e n t  le  p o s ta ja  m esto  dogovo ro v  
o ž iv lje n ju  v  n a š i le p i d o lin i.«

F ig o  p o s ta ja ! O dgovo ri, k i  sm o j ih  
d o b i l i  p o s la n c i, so  z a v it i  v  leporeč je , 
š te v ilk e  in  pa rag ra fe , tako  da v p ra šu 
jo č i  n e  vem o več, p o  čem sm o  sp ra še 
v a li. O d g o va rja jo č i in  o dg o vo rn i p a  so 
s i n a p r a v i l i  k l ju k ic o  in  k r i ž  čez n e rg a 
če, p a  n a j k d o  reče, da n ism o  d o b il i 
odgovo rov .

»In v en d a r se g ib lje ,«  je  le p o  na  to
p lem , na  g rm ad i, re k e l G a li le o  G a lile i.  
T u d i v n a š i d o lin i teče ž iv lje n je  da lje , 
le  da so  tem pe ra tu re  b is tve n o  n iž je . 
O  ra z l ič n ih  zadevah  so  b ila  p o s ta v lje 
na  n o va  vp rašan ja  in  n o v i odgovo ri, k i  
bodo  p o d o b n i tem, k i  sm o j ih  s liš a li,  
bo d o  p r ih o d n j ič  na m izah .

* * *
D o g o d k i na za sedan ju  so  b i l i  o b ič a j

n i. N a jm a n j p o l u re  zam ude, k e r  n ism o  
b i l i  sk le p čn i, po tem  p ro ce d u ra  z a ra d i

z a p is n ik a  s p re jšn je g a  za sedan ja  s p o 
s ta v ljan jem  in te rp u n k c ijs k ih  znakov , 
p a  strašen  s trah , da  b i ka te rem u  od  
p o s la n c e v  p o s ta lo  s la b o  in  b i m o ra l 
z a p u s t it i p a r la m e n t, k e r  n e  b i m o g li 
m o d ro v a t i n ap re j, k e r  b i nas b i lo  p re 
m alo . D n e v n i re d  je  b i l  p o ln  o sn u tko v  
in  p re d lo g o v  od lo ko v , s k a te r im i s i p o 
s la n c i k ra jš a m o  do lg e  z im sk e  večere, 
p a  tu d i z a k u r im o  s i la h k o  z  n j im i, sa j 
j ih  t is t i, k i  b i j ih  m o ra li b ra t i, n e  p re 
b ira jo , t is t i, k i  b i m o ra li k a zn o va t i, n e  
ka zn u je jo  in  t is t i, k i  b i j ih  m o ra li iz v a 
ja t i,  n e  iz v a ja jo . K o t  sem  re k e l v  n a s lo 
vu: » n e p re k lic n o  p re k lic u je m  ...«

*  *  *
Je  p a  n e k a j tu d i res, treba  se bo  

p o č a s i p r ip r a v i t i  n a  b liž a jo če  p r a z n i
ke. U vodom a  je  p o tre b n o  o tro k e  n a 
u č it i p a r  k ra jš ih  m o litv ic , ta ko  za  v sak  
s lu ča j, M ik la v ž  je  tuka j. P a  t i  p r i  za p o 
ved ih  b o ž jih  za čn em  ra zm iš lja t i,  da b i 
na n a s le dn jem  za sedan ju  sku p šč in e  
p re d la g a l, da  b i nam  o d lo k o p r ip ra v -

lja lc i,  o d lo k o iz v a ja lc i in  o d lo k o k a zn o -  
v a lc i p r ip r a v i l i  m a lce  ra z š ir je n o  in  je 
z ik o v n o  o lepšano  r a z l ič ic o  desetih  
b o ž jih  zapoved i, p r i  čem e r b i v  k a ze n 
s k ih  do lo čbah  u p o ra b il i do sežke  k r v 
nega sodstva. P r i  tem p a  b i b i lo  p o 
tre bno  vse ve lja vn e  o d lo k e  u p o ra b it i 
za  r e c ik l i r n i  p a p ir  in  s  tem  ču v a t i ze le 
n o  m i d o lin o  p re d  onesnažen jem ; d u 
h o v n im  in  p la s t ič n im . P a  p u s t im o  de
lo , z a č e li se bodo  p r a z n ik i;  k o  boste  
to le  b ra li, bom o p o s la n c i že  p ra z n o v a 
li. N e k a j je  b ilo  govora , da b i im e li še  
eno zasedan je  d o  ko n ca  le ta . Če  b i do  
tega p r iš lo , m i, p ro s im , op ro st ite , k e r  
vas ne  bom  o tem  se zn an il. Im am  n a 
m re č  še n e ka j dopusta , p a  k o l in e  so  se  
za če le  n e ka ko  bom o že  »p re ire ta li« .

K e r  sm o že  p r i  p r a z n ik ih ,  z d ra v ja  in  
p a  t rd n ih  ž iv c e v  vam  ž e lim  o b  o b le tn i
c i naše  neodv isnos ti, o b  B o ž ič u  in  p r i 
ha ja jo čem  novem  le tu  ’92.

P a  srečno  p r ih o d n o s t, m o ja  ze lena  
do lin a .

P o s la n e c  61

Iz zdravnikove 
popotne torbe

K o  zadene te bolezen, 
sp re jm i jo , ne bod i jezen.
Vsa zd ra v ila  t i u ž iva j 
in  recep tov n ič  ne skr iva j.

»Gospod doktor, tiste ,a rcne je ‘ za d n jič  m i pa n iso  n ič  
pomagale!«

Z d ra v n ik  g leda k n již ic o  in  v  n je j recept.« K a k o  na j pa 
pomagajo, če im ate  recept še v kn již ic i?«

»Ja, veste, za dn jič  sem p o za b il vprašati, če lah ko  vza
mem tab lete z  jabo lčn ikom , p r i nas vode večkrat zm anjka, 
ja b o lč n ik  im am o pa  vedno.«

»Ne, d o k le r im ate tablete, ja bo lčn ik a  ne  smete p it i!«
»A, da ne? N o f  pa na svidenje!«
K o  gre  pa c ien t p o  hodn iku , sreča m ed ic in sko  sestro in  jo  

povpraša: »K a te r i z d ra vn ik  dela popoldne?«

Nenavaden

Janez Meglič Mojca Nahtigal Bojan Vedenik Vida Ribič Jožef Slemenšek

Lomljenje kopij v
Izteka se leto, z njim pa tudi vse dobro in slabo, ki nas je v tem 

letu doletelo. Razglasili smo svojo samostojnost, se uspešno 
ubranili agresorske jugo-vojske, prevzei agresorske jugo-voj- 
ske, prevzeli nadzor nad mejami naše nove države, uvedli svoj 
denar. Ustave, kot temelj državne skupnosti, pa še vedno nismo 
sprejeli. Kopja se sedaj lomijo pri enem samem vprašanju: 
pravici do splava. Zdi se, kot da nekateri namenoma postavljajo 
na nož to starodavno pravico ženske, da sama odloča o rojstvu 
svojih otrok. Taisti prav dobro vedo, da nova ustava pomeni 
tudi nove volitve, z njimi pa prav lahko pride do izgube oblast
nih pozicij.

I entu

Kakorkoli že, ustavo bomo 
morali slej ko prej sprejeti, se
veda pa ne na škodo žensk, 
mater, ki tudi pravijo, da ne 
dovolijo, da se lomijo med
strankarska kopja izključno 
na njihovih ramenih in da se 
odlaša sprejetje slovenske 
ustave zaradi ženske pravice, 
izborjene in priznane v med
narodnih okvirih. In kaj o letu, 
ki je za nami, o ustavi in spla
vu menijo nekateri naši ob
čani?

Janez Meglič, Žalec: »Pred 
letom dni smo po uspelem ple
biscitu o osamosvojitvi upali,' 
da bo pot do popolne osamo
svojitve lažja in hitrejša. Žal 
ni bilo tako. Danes smo lahko 
zadovoljni, da se je pri nas vse 
izteklo mirneje in uspešnejše 
kot pri sosedih. Prepričan sem, 
da nas bo še v tem letu prizna
lo več držav. S tem težav seve
da ne bo konec, vendar jih bo
mo s pridnostjo in vztrajnostjo. 
prebrodili. Le nekoliko več 
poštenosti in prave delovne 
zagnanosti bo potrebno. Vse 
preveč jih je. ki stremijo le za 
svojo korist in lastno bogate
nje. pa tudi družbene dejavno
sti smo že preveč osiromašili. 
Od poslancev in strankarskih 
■predstavnikov pričakujemo, 
da čim prej sprejmejo ustavo 
in zakon o lastninjenju. Tudi 
v socialistični stranki menimo, 
da mora pridobljena pravica 
o svobodi odločanja o rojstvu 
otrok ostati v ustavi. Vsekakor 
pa demokracija terja tudi več
je pravice delavcev...«

Mojca Nahtigal. Vrbje:
»Pravica o svobodnem odloča
nju o rojstvu otrok mora ostati 
v ustavi. Ohraniti moramo že 
pridobljeno, saj ima vsak člo
vek pravico odločati o tem. ali 
bo imel otroka ali ne. Tisti, ki 
se zavzemajo za prepoved 
splava, bi se morali zavedati, 
da s prepovedjo ne bodo niče

sar dosegli, povečalo pa bi se 
tudi število ilegalnih splavov. 
Bolje bi bilo, da bi s primerni
mi programi poskrbeli za 
zmanjšanje števila splavov. 
Ustvariti bi bilo treba .razme
re, ki bi staršem omogočile, da 
se odločijo za rojstva svojih 
otrok', kot piše v drugem delu 
spornega člena.. .<>

Bojan Vedenik, Žalec: »M i
slim, da je pravica odločanja 
o rojstvu otrok izključno pra
vica staršev. Če je to v ustavi, 
naj bo tako, kot je bilo doslej, 
sicer pa bi to pravico lahko 
zagotavljal tudi kakšen drug 
zakon. Absolutno pa sem za 
legalizacijo te pravice. Prekla- 
nje strank in poslancev o tem.

ali splav v ustavo ali ne, je 
popoln nesmisel in le zavlaču
je sprejem ustave. Zelo pa me 
moti tudi sprejemanje zakona 
o lastninjenju, ki bo s poprav
ljanjem krivic naredilo nove. 
Ne zdi se mi prav, da bi 51% 
premoženja v firmah, kot so 
Mešalnica, Kmetijstvo itd., 
pripadalo zadrugam, ki bi 
imele večinski delež, delavci 
pa bi ostali v podrejenem po
ložaju .. .<•

Vida Ribič, Laikova vas: 
»Pot do mednarodnega pri
znanja Slovenije in Hrvaške je 
posebno na Hrvaškem nehu
mana, krvava in necivilizacij- 
ska. Slovenci bi se morali bolj 
modro obnašati in čim prej 
sprejeti ustavo, ki bo temelj 
naše državnosti. Mislim, da je 
nespametno, da o ženski pra
vici odločajo moški, ki jih je 
v parlamentu 89 odstotkov. 
Slovenska družba naj ne misli, 
da je demokratična, če je spro
stila le različnost političnega 
mišljenja, pri tem pa vklešča 
osebno svobodo in odločanje 
ter enakopravnost v svetovno
nazorske okvire, ki si pod pre
tvezo sočlovekove skrbi lastijo

in podjarmljajo sočloveka ali 
celo 51 odstotkov slovenskega 
prebivalstva -  žensk...«

Jožef Slemenšek, Matke: 
»Upam, da nas bodo nekatere 
države evropske skupnosti 
priznale še letos. Žal je ob tem 
še preveč zadržkov in politič
nih iger. Nisem pričakoval, da 
bo osamosvojitev tako težka. 
Posledice, tako dobre kot sla
be, bomo kmalu občutili. 
Z ustavo sicer ne bomo rešili 
vseh nakopičenih problemov, 
smo pa z njo v veliki zamudi. 
Glede splava menim, da je to 
izključna pravica ženske-ma- 
tere oziroma staršev. Bolj kot 
tem vprašanjem pa bi se mora
li posvetiti gospodarstvu in 
ustvarjanju pogojev za kako
vostnejše življenje, ki pomeni 
rešitev za vrsto vprašanj, 
vključno z načrtovanjem dru
žine ...«

Tako o problemih, ki nas ta
rejo, naši sogovorniki. Njihova 
skupna želja pa je, da bi bilo 
naslednje leto za vse korak 
v lepše, kakovostnejše, predv
sem pa mirno in človeka vred
no življenje.

D. N.

Šopki iz naravnih cvetic so 
najlepši okras doma. Toda 
na žalost rože trgajo cesto 
samo zato, da za dva, tri dni 
okrasijo dom. Potem pa 
v  smetnjak z njim! In vendar 
se sveži šopek lahko ohrani 
3-4 tedne, samo poskrbeti je 
treba zanj.

Lanski božični večer. Zdaj 
so se že svobodno odprla ve
lika cerkvena vrata in pod 
mogočno ladjo se je zbralo 
na stotine vernikov. Starej
ših, srednjih in mladih. Celo 
dojenčka je bilo videti v  na
ročju mlade matere, v  topel 
volnen pled zavitega.

Pozvonilo je. Najprej tiši
na, nato pa je iz vseh grl za- 
orilo:

»Sveta noč, blažena noč, 
vse že spi, le devica z Jože
fom tam, v hlevcu varje dete- 
ce nam. Spavaj dete sladko, 
spavaj dete sladko...«

V kotu pod korom je stala 
Nadica, drobna punčka z le 
pega hriba. Lepa, lično 
opravljena je držala čudovit 
šopek: brinje, mačice, podle- 
sek, pa vejica pušpana. 
Drobne očke, šopek je bil 
skrbno v trden papir zavit, 
so po dolgem in počez šviga
le sem in tja, nekoga vneto 
iščejo. Pristopila je priletna 
gospa učiteljica in jo vpra
šala.

-  Nadica, komu boš poda
rila tako lep šopek? Ga boš 
na glavni oltar položila?

-  O, to pa ne. Ta je za teto 
Julko. Ona je moja najboljša 
učiteljica.

-  Teto Julko? to je vendar 
upokojena šolska snažilka.

-  Pa dobra kot moja ma
ma. Pot v  šolo in iz šole me

vodi mimo njene hiše. Jaz ji 
kaj postorim, ona pa me ob
dari z vsem mogočim. Nato 
sedeva k peči in z žametnim 
glasom mi pripoveduje prave 
življenjske zgodbe.

Visoka učiteljica je stopila 
na prste, gledala na levo in 
desno.

-  Nadica, nikjer je ne 
v id im ...

Punčka je to slišala in ja
drno zbežala iz cerkve. Potr
kala je na njena vrata in za
klicala: »Teta Julka, teta 
Julka!« Počasi so se odprla 
težka vrata in med podboji je 
stala priletna ženica... in jo 
s solzami v očeh povabila 
v toplo zbo: »Bolezen me ta
re, pa nisem mogla k polnoč
nicami. Joj, kako lep šopek. 
Brinje daje tak blažen duh 
po sobi. Pa tudi vse druge 
rožice imam rada. Kar tukaj 
k drevescu, k jaslicam ga po
loži.«

-  Drevesce, jaslice, in še 
tla si poribala!

-  To je star običaj. To so 
naši tisočletni prazniki: bo
žič, velika noč, binkošti, vsi 
sveti, to so naši prazniki. 
Zdaj bova pa svečke prižga
le, potičke bom narezala, čaj 
bova pili, nazadnje pa zape
li: Sveta noč, blažena noč... 
Jo znaš?

-  Znam, teta Julka, znam! 
se je pohvalila in ni mogla 
odvrniti oči od prelepega 
šopka na mizi: smrečica, ja
slice, pole njen šopek in svet
lo je samo od sija prižganih 
svečk na smrečici. Po tihi iz
bi pa je tiho, narahlo vela 
pesem: Sveta noč, blažena 
noč...

Drago Kumer

Bodice
Č e p ra v  g o sp o d a  G ., k i  je  n a  t r a s i b o d o če  

a v to ce s te  p o s a d i l  d v e s to  s a d n ih  d revesc , 
v p r e jš n j i š t e v i lk i  n is m o  im e n o v a li,  n a s  je  
o č itn o  p r iz a d e t  p o k l i c a l  in  n a m  g r o z i l  
s to žbo .

K l j u b  tem u. d a  m u  d o s le j še  n ih č e  n i  
j a v i l ,  k je  b o  p o te k a la  tra sa  b o d o če  a v to c e 
ste. n a m  n i  ja sn o , z a k a j  še  č a k a  z  z a s a d i
t v ijo  o s ta lih  o se m sto  d re v e sc ?

N a j  m u  p r iš e p n e m o  n a  uho, d a  tu d i g o 
sp o d  S. re s n o  ra č u n a  n a  b o d o čo  av to ces to .

G o s t je  e litn e g a  p le s u  v ž a ls k e m  h o te lu  
so  b i l i  n e m a lo  p re se n e č e n i, k o  so  n a m e s to  
n a p o v e d a n e  p o le n o v k e  d o b i l i  n a  k r o ž n ik  
p o le n to . G o sp a  F . p r a v i ,  d a  je  p o le n o v k o  
p o je d e l g o s p o d  G .

* * *
G o s p o d  A .  re s  n e  r a b i  re k la m e , s a j k  n je 

m u  z a h a ja jo  m n o g i p o s lo v n i s o d e la v c i in  
k u p c i -  p o  s lu ž b e n i d o lž n o s t i.

G o s p o d  M . se z a h v a l ju je  M e s tn i s k u p n o 
s t i  Ž a le c  z a  o d s to p  p o s lo v n ih  p ro s to ro v  
v  n o ve m  P o s lo v n e m  c e n t ru  v  Ž a lc u .  Č e m u  
n a m re č  ne  b i  t a k o  d v ig n i l i  n a je m n in e , b i 
s k r i t e  p r ih r a n k e  s ic e r  še  im e l, a m p a k  k a r  
t a k o  se  p a  tu d i n e  p u s t i  o d ir a t i.

G o sp a  S ., la s t n ic a  b is t r o ja  B ., j e  z a r a d i 
o b is k a  in š p e k to r je v  z a v r n i la  T u r is t ič n e m u  
d ru š tv u  Ž a le c  p r is p e v e k  za  s o d e lo v a n je  na  
Ž a ls k i  n o č i.  S e d a j b o  T D  t o ž i lo  in š p e k to r je  
za  iz g u b l je n i d o h o d e k . Z a  d v e  p iv c i  b o  p a  
le !

K o  je  p r e d s t a v n ik  B o ln iš n ic e  S lo v e n j  
G ra d e c  p o k l ic a l  n a  H m e z a d  in  ž e le l p r e 
k l i c a t i  n a r o č i lo  n  d o b a v i ja b o lk ,  b o jd a  tu d i 
z a r a d i s la b e  k a k o v o s t i,  s o  p o  d a ljš e m  is k a 
n ju  n a š l i  d o b a v ite lja .  T o  p a  n i  b i l  M iro s a n .  
a m p a k  sam  g o s p o d  G ., k i  je  k  s ic e r  d o b re 
m u  s o d e lo v a n ju  m e d  b o ln iš n ic o  in  H m e z a 
d o m  d o d a l še  s v o j g o s p o d a r s k i v id ik .

G o s p o d  S. j e  z g r e š i l  p o k l ic .  K e r  ta k o  r a d  
m eša  in  z a k u h a v a ,  b i  m o r a l b i t i  k u h a r .

G o s p o d  E . im a  p a  re s  s r e č o !  P o s t a v i l i  so  
ga  tja , k je r  se  c e d ita  m e d  i n . ..

P o  ta k o  d o lg i n o s e č n o s t i b i  p a  že  re s  
m o ra l b i t i  r o j e n . . .  K u l t u r n i  c e n te r  n a 
m re č !

*  *  *

Ž a lč a n i  s te  re s  n e f a i r !  K d o  vam  je  k r iv ,  
d a  n e  ig r a te  » fa ir  p la v a «  in  da  n ič  n im a te ?

Z a  g o sp o  T. iš č e m o  s ta n o v a n js k o  h iš o  
z  g o s p o d a r s k im  p o s lo p je m . Š if r a :  D a le č  od  
to p le g a  p o d a !

* * *

G o sp o d a  T. in  M . iš č e ta  p o s lo v n i p r o s t o r  
za -sv o je  p o d je t je . Z a  d o s e d a n je  g o s to lju b je  
p a  s c  z a h v a lju je te  S v o b o d n im  s in d ik a to m .


